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Владимир Путин е изпратил на
всички страни от НАТО, на още ня-
колко страни, включително и Китай,
както и на ръководители на между-
народни организации и алианси, пис-
мо с предложения в сферата на ра-
зоръжаването и сигурността, съоб-
щи в. "КоммерсантЪ". То е било по-
лучено и от генералния секретар на
Северноатлантическия алианс Стол-
тенберг и от комисаря за външни
отношения на ЕС Федерика Моге-
рини.

Писмото е било разпратено на 19
септември, но не е било публикува-
но и досега не му е давана гласност.
За него при условие за анонимност
е съобщил на кореспондент на вест-
ника дипломат от страна в НАТО,
пристигнал в Ню Йорк за сесията
на Общото събрание на ООН.

В посланието си руският прези-
дент предлага да се въведе морато-
риум върху разполагането в Европа
на ракети със среден и малък ра-
диус на действие, който би укрепил
сигурността на континента след
прекратяването на договора, който
забраняваше тяхното наземно ба-
зиране. В такъв случай и Москва
няма да разполага ракети от този
тип на европейската си територия.
Наред с това Путин уверява, че Ру-
сия е съгласна на установяване меж-
ду страните на съответния механи-
зъм за проверка и контрол. Всъщ-
ност Путин вече не веднъж е заявя-
вал официално, че Москва ще се въз-
държи от разполагането на този вид
оръжие, докато САЩ не направят
това.

Източникът на информацията е за-

явил пред "КоммерсантЪ", че "в
НАТО не гледат на предложението се-
риозно, тъй като на европейската те-
ритория на Русия вече има такива
ракети". Там обаче, не обръщат вни-
мание на факта, че Москва е готова
да приеме военни експерти на али-
анса, които да направят инспекция и
на място да се уверят в реалното
състояние на обсъждания проблем.

"Русия вече обяви решението си да
не разполага ракети със среден и
малък радиус на действие в Европа
или други райони, докато от такива
действия се въздържат и САЩ и ако
техните съюзници поемат аналогич-
ни задължения. Ние обаче не сре-
щаме заинтересованост от тяхна
страна. Призоваваме ви да подкре-
пите нашите усилия за обявяване мо-
раториум в рамките на НАТО върху
разполагането на тези ракети с на-
земно базиране, аналогично на то-
ва, което обяви Русия", се казвало в
писмото на Путин.             На стр. 2
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Путин е изпратил писмо до всички страни
от НАТО за мораториум върху ракетите

В град в Лаган в Калмикия бе открита най-голямата в Европа статуя на Буда. Тържествената церемония се състоя
на територията на хурулския (храмов) комплекс "Лаган Даргелинг хурул". В освещаването на статуята участваха
Върховният лама на Калмикия Тело Тулку Рипочне, Високият учител на съвремието Еше Лодой Рипонче и настояте-
лят на Лаганския хурул (храм) Зунду Багш. Тук дойдоха и около 2 хиляди жители на Калмикия. Височината на
монумента е 12,5 метра, той тежи 30 тона. Началото на изграждането на статуята е през 2011 година със средства
от пожертвования на вярващи от републиката. Вътре в статуята, както повеляват традициите, са заложени специ-
ално осветени субстанции, текстове на молитви, шепи земя от свети места и скъпоценни хапчета, символизиращи
тялото, речта и ума на Буда.

Сергей Лавров, министр иност-
ранных дел Российской Федера-
ции в статье для журнала "Рос-
сия в глобальной политике" по по-
воду открытия 74-ой сессии Ге-
неральной Ассамблеи Организации
Объединённых Наций

Стр. 7, 14 и 15

Язык - как "инструмент большой
политики"                     Стр. 9

По призва-
нию

сказочница
Стр. 12

России каяться не за что
Стр. 13

Дети Киркорова поздравляют де-
тей Пугачевой               Стр. 18

Импортное вино подорожает
Стр. 10

30 сентября в РКИЦе от-
крывается выставка, посвя-

щенная 20-летию со дня
смерти академика

Дмитрия Лихачева  -
"Д.С. Лихачев и Болгария".

Автор Калина Канева.
Желающие могут возложить

цветы к памятнику акад. Ли-
хачеву в ЖК "Обеля", бул. "Д.С.
Лихачев"
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Ïðîô. Çàõàðè Çàõàðèåâ
îòïðàçíóâà 70-ÿ ñè þáèëåé

Любомир Михайлов

Известният общественик и политик проф.
Захари Захариев отпразнува своя 70-го-
дишен юбилей, почетен от представители
на държавните институции, обществени ор-
ганизации, партии, посланици и дипломати
от посолствата на редица страни, сред ко-
ито и Н. Пр. посланикът на Китай Дун Ся-
одзюн и съпругата му. Мнозина негови
приятели от науката, политиката, дипло-
мацията и бизнеса също бяха сред гости-
те на тържеството в салона на Софийския
хотел на БАН.

Топли поздравления до юбиляря изпра-
тиха посланикът на Русия у нас Анатолий
Макаров, председателят на комитета по
образование на Държавната дума на РФ
политолога Вячеслав Никонов, председа-
телят на комисията по външни работи на
СФ Константин Косачов и други известни
руски личности. Свои поздравления изп-
ратиха вицепрезидентът Илияна Йотова,
председателят на БСП-София Калоян Пар-
гов, от основателя на ДПС Ахмет Доган, от
български политици, общественици, уче-
ни.

Професор Захариев от дълги години е
председател на Федерацията за приятел-
ство с народите на Русия и ОНД и на фон-
дация "Славяни", член е на Националния
съвет на БСП. От две години е и предсе-
дател на Национална асоциация "Един по-
яс, един път".

Захари Захариев завършва международ-
ни отношения във Висшия икономически
институт, по-късно защитава докторат в
Рейнския университет. Бил е депутат, член
е на Висшия съвет на БСП.  Автор е на 11
самостоятелни монографии и над 20 сту-
дии, участвал е и в редица колективни на-
учни трудове.

Поздравявайки юбиляря китайският пос-
ланик Дун Сяодзюн подчерта значителни-
те му заслуги и важния му принос за раз-
витието на българо-китайските отношения.

Проф. Захариев благодари на всички за
оказаното му внимание, за хубавите думи
и пожелания и обеща да продължи да ра-
боти с ентусиазъм и енергия за каузите,
на които е посветил голяма част от живо-
та и кариерата си като политик и общест-
веник.

Премиерът на България
Бойко Борисов откри руския
щанд на Пловдивския пана-
ир (23-28 септември) в ком-
панията на руския посланик
Анатолий Макаров и на рус-
кия заместник-министър на
науката и висшето образо-
вание Наталия Бочарова. В
рамките на деловата прог-
рама ще се състои форум
"Научно-техническо и обра-
зователно сътрудничество
между Русия и България:
глобален алианс", организи-
ран от Министерство на на-
уката и висшето образова-
ние на РФ.

На 13 септември от Моск-
ва започна Международни-
ят миротворчески авто-мо-
то-поход "Миротворци-2019",
посветен на 140-та годишни-
на от установяването на дип-
ломатическите отношения
между Русия и България.
Участниците в автомотопро-
бега започнаха своя път от
Паметника на гренадирите,
паднали в битката за Пле-
вен и минаха през градове-
те на България, тясно свър-
зани с историята на руска-
та дипломация и воинска
слава: Русе, Плевен, Варна,
Бургас, Велико Търново,
Пловдив и София. Там се
проведоха паметни мероп-

Ðóñèÿ å ñòðàíà ïàðòíüîð íà Ïëîâäèâñêèÿ ïàíàèð
Тази година Русия е стра-

на партньор на 75-то изда-
ние на Международния тех-
нически панаир. Тя е на чет-
върто място сред търговс-
ките партньори на Европей-
ския съюз, стокооборотът
нараства, а това ще се от-
рази позитивно и на обме-
на с България, коментират
експерти. Националният ста-
тистически институт вече от-
чете ръст от 6.8% на бъл-
гарския износ за Русия и от
28.1% на вноса у нас през
първото тримесечие на та-
зи година спрямо същия пе-
риод на миналата.

Â Áúëãàðèÿ ïîñðåùíàõà òîïëî ó÷àñòíèöèòå â "Ìèðîòâîðöè - 2019"
риятия и поднасяне на цве-
тя пред паметниците на рус-
ката слава.

На 20 септември участни-
ците в Международния авто-
мотопоход "Миротворци-2019",
бяха радушно посрещнати в
Руския културно-информаци-
онен център в София. На
пресконференцията участни-
ците от Мотообединението
"Мотобратя во Христа", Бал-
канския културно-информаци-
онен център "Славянски свят",
фондация "Балкански център",
рокерите от "Нощни вълци -
София" и други, разказаха как
е преминало пътуването и как
са ги посрещали в различни
страни по пътя към България.

От името на посланика на
РФ у нас Анатолий Макаров
съветникът по културните
въпроси в руското посолство
Алексей Новосьолов поздра-
ви участниците в събитието.

Президентът на Мотообеди-
нение "Мотобратя во Христа"
Алексей Маслов разказа как
са били посрещнати в различ-
ните български градове. Той
сподели, че когато са тръгва-
ли от Русия, мнозина са изка-
зали съмнение, че при нади-
гащата се русофобска вълна
в България едва ли ще бъдат
срещани радушно. "Оказа се
обаче, че на българска земя
ни посрещнаха с цветя и ус-
мивки", каза Маслов.

В Пловдив руските гости в
рамките на своята мисия са
дарили на града бюст на граф
Н.П. Игнатиев, дело на мла-
дата скулпторка Мария Сто-
гова, който до определяне на
място, ще се съхранява в Рус-
кия клуб "Отечество".

По повод посещението на
миротворците в Плевен се
включи и директорът на "Дом
на Москва" в София Борис
Громов. Той каза, че в Моск-
ва от години има издигнат па-
метник в чест на загиналите
в боевете за Плевен грена-
дири, но чак сега предстои
да бъде поставен такъв на
братската могила, в която
почиват техните кости. Гро-

мов обяви, че монументът ве-
че е готов и е изработен от
Илко Николов, зам.-предсе-
дател на Съюза на архитек-
тите в България, по идея на
Инициативен комитет.

За българското участие спо-
дели президентът на "Нощни
вълци - София" Денчо Злата-
нов. По думите му в този мо-
мент е много важно да се ока-
же подкрепа на руските пар-
тньори в това важно събитие,
и то на ниво народна дипло-
мация. Поредното издание на
автомотопохода "Миротворци-
2019" е и с подкрепата на
представителството на Рос-
сотрудничество в България.

/"Русия днес"/

На фона на тази благоп-
риятна тенденция се очак-
ва представянето на Рус-
ката федерация като стра-
на партньор на Есенния па-
наир в Пловдив да доведе
до реални стъпки в област-
та на търговията, инвести-
циите, технологиите и ви-
сокотехнологичните про-
дукти. В палата №2 руски
компании, университети и
научни институти показват
на изложението върхови
разработки, които предиз-
викват голям интерес сред
специалистите.

/"Русия днес"/

От стр. 1
В него руският прези-

дент отбелязва, че за
постигането на предлага-
ния меморандум ще са
необходими допълнител-
ни мерки за контрол,
особено в условията, при
които на европейска те-
ритория вече са изгра-
дени стартови полигони
за изстрелване на раке-
ти със среден радиус на
действие. "Готови сме за
обсъждане на съответни-
те технически аспекти",
се казва в писмото. От
документа става ясно, че
въпреки прекратяването
на Договора за ракети-
те Русия иска да стиг-
не до споразумение с

Ðóñèÿ ïðåäëàãà íà Çàïàäà ìåðêè çà ñèãóðíîñò â Åâðîïà
НАТО за конкретни мер-
ки по укрепване сигур-
ността в Европа.

След подписването на
договора през 1987 г. до
началото на 2000-те го-
дини Русия и САЩ успеш-
но извършваха редовни
инспекции и установява-
ха взаимното спазване на
неговите изисквания. От-
тогава обаче, когато Ва-
шингтон започна да уста-
новява системите си за
ПРО в Полша и Румъния,
инспекциите бяха прекра-
тени, макар периодично
да се свикваха заседания
на специалната Консулта-
тивна комисия.

Още преди година, ко-
гатът стана ясно, че Дого-

вора за ракетите се раз-
пада, Москва предложи на
Вашингтон двете страни
официално на високо рав-
нище да декларират недо-
пускането на ядрена вой-
на и укрепване на страте-
гическата стабилност.
Проект за такъв документ
бе предаден на американ-
ската страна още през ок-
томври 2018 г. В него се
казваше, че "в ядрената
война победители не мо-
же да има и тя в никакъв
случай не трябва да се до-
пуска". Отговор на руска-
та инициатива САЩ досе-
га не са дали. Няма отго-
вор и на новото послание
на руския президент.

След излизането на

САЩ от Договора за ра-
кетите е възможна нова
надпревара във въоръжа-
ването, но Русия няма на-
мерение да се въвлича в
нея и ще е в състояние
да осигури ядрен паритет,
заяви президентският
прессекретар Дмитрий
Песков. "Само ядреният
паритет днес може да бъ-
де гаранция. Засега и в
обозрима перспектива
нашата страна има въз-
можност, без да влиза в
скъпата надпревара и без
да отнема значителни
средства от вътрешното
си развитие, да осигури
този паритет и собстве-
ната си сигурност", каза
той.            /"Русия днес"/

Øîéãó ïîñî÷è òî÷íèÿ áðîé íà
àìåðèêàíñêèòå áàçè â ñâåòà

Руският ми-
нистър на отб-
раната Сергей
Шойгу заяви, че
Съединените
щати имат 170
военни бази в
цял свят. Спо-
ред него, Моск-
ва може ефек-
тивно да се про-
тивопостави на
Вашингтон бла-

годарение на своята промишленост и новите раз-
работки.

Според Шойгу, ако се разгледа военният бюджет
на САЩ, може да се види, че огромни разходи
отиват за различни бази, разпръснати по света.

"Америка има 170 такива бази", каза руският ми-
нистър на отбраната. Той побърза да уточни, че
Русия не се стреми да съперничи със САЩ "по
всички фронтове".

Шойгу също така призова да не се сравняват
бюджетите на двете държави. Той посочи, че раз-
ходите на САЩ само за операцията в Афганистан
са почти равни на годишния бюджет за отбрана на
Русия.                                              /"Русия днес"/

Ñåðãåé Ëàâðîâ: Ñèòóàöèÿòà ñ âèçèòå
çà ðóñêèòå äåëåãàòè å ñðàì çà ÑÀÙ

"Срам за САЩ!" - така руският външен министър
Сергей Лавров описа отказа за издаване на визи
на членове на руската делегация за сесията на
ООН. Според него, всички други коментари са из-
лишни, особено, ако се има предвид това, че задо-
кеанската държава се опитва да се представи ка-
то последна инстанция.

Руският дипломат нарече "безобразна" тази си-
туация. Той припомни, че визи не са получили по-
вече от десет души.

Постоянният представител на Русия в ООН Васи-
лий Небензя заяви, че някои представители на Рус-
ката федерация, които планирали да участват в
конференцията на Организацията на Договора за
пълна забрана на ядрените опити, също са остана-
ли без визи.

"Ръководството на страната, в която се намира
централата на ООН е задължено да спазва спора-
зумението с международната организация", отбе-
ляза още Небензя.

По-рано представител на Държавния департамент
заяви, че "Съединените щати поемат сериозно за-
дълженията си по споразумението с ООН" и "иска-
нията за визи се разглеждат индивидуално, като
информацията за това е поверителна". В отговор
на това официалният представител на руското МВнР
Мария Захарова нарече ситуацията "позор".

/"Русия днес"/
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Димитрина Гергова

В резолюцията приета от
VІІ конгрес на организация-
та "Духовно управление на
мюсюлманите в Русия" се
подчертава необходимостта
от изграждане на съвремен-
ни джамии във всеки град
с милионно население и в
столиците на регионите. Ор-
ганизацията също така об-
ръща внимание на местни-
те власти на въпроса за
създаване на пълноценна
мюсюлманска инфраструк-
тура в Сибир и в Далечния
изток на Русия. Председа-
телят на Съвета на мюфти-
ите Равил Гайнутдин през
март т. г. предсказа ръст
на мюсюлманите в РФ до
30%. Във форума участва-
ха 149 делегати от 53 су-
бекта на РФ. Сред почет-

Русия за първи път бе до-
макин на конгреса на Меж-
дународната организация на
върховните одитни институ-
ции (ИНТОСАЙ). На него се
събраха одитори, икономис-
ти, специалисти в сферата
на държавното управление,
представители на Световна-
та банка и ООН - в "Мане-
жа" дойдоха делегации от
почти 170 страни. Една от
основите теми на конгреса
бе да се търсят начини за
действие и развитие в така
наречената епоха  Disrupt -
време на стремителни про-
мени и внедряване на нови
технологии във всички сфе-
ри на живота.

На 25 септември участни-
ците бяха приветствани от
президента на РФ Владимир
Путин. Като най-важен сми-
съл на държавното управ-
ление той очерта постигане
на достойно равнище на жи-
вот на гражданите и осигу-
ряване на устойчиво разви-
тие на обществото. Държав-
ният глава засегна темата
за развитието на Русия и из-
пълнението на национални-
те проекти. По думите му на-

Âàëåíòèíà Ìàòâèåíêî îãëàâè
ñúâåòà íà Ôåäåðàöèÿòà

Членовете на Съвета на Федерацията единодушно изб-
раха отново Валентина Матвиенко за свой председател.
Миналата седмица новият губернатор на Санкт Петер-
бург Александър Беглов я посочи за сенатор от региона.

За избор на нов председател на СФ всеки сенатор има
право да предложи един кандидат. "Внасям предложение
Валентина Ивановна да продължи да ръководи Съвета на
Федерацията. Абсолютно съм убеден, че няма да напра-
вим грешка, ако дружно гласуваме за нея", каза най-
възрастният член на СФ Николай Рижков като отбеляза,
че през последните години СФ работи по новому и съ-
ществено се е повишил авторитетът на комитетите. "За
да има в нашата работа ред и честност - това е нейна
заслуга", каза Рижков. Други предложения за председа-
тел не бяха внесени. Гласуването бе тайно с използване
на електронна система. За Валентина Матвиенко гласу-
ваха всички присъстващи в залата сенатори. Матвиенко
топло благодари на колегите.

За първи път тя оглави Съвета на Федерацията през
2011 година, за втори път бе избрана на поста през 2014
година, новият й мандат е до 2024 година.

Инж. Киро Маринов,
председател на Сдружението
за приятелство с народите

на Русия и ОНД
в Полски Тръмбеш

В Полски Тръмбеш, който
чества 55 години от обявя-
ването му за град, гостува
делегация от град Олено-
горск, Мурманска област на
Русия, в състав Надежда
Малашенко, директор на
СБС и депутат от Градската
дума, и членове София Ма-
карчук - певица и нейната
музикална ръководителка
Мария Махно.

Гостите бяха посрещнати
пред Националната библио-
тека в София от Константин
Пеев - ръководител на нап-
равление "Обществена дип-
ломация" в РКИЦ, Калина Ка-
нева - писател и журналист,
Евгения Василева - отгово-
рен секретар на Кирило-Ме-
тодиевия  вестник "За бук-
вите". Те поднесоха цветя
пред паметника на Св.Св Ки-

Ðóñèÿ çà ïúðâè ïúò áå äîìàêèí íà êîíãðåñ íà ÈÍÒÎÑÀÉ
Москва е световен лидер в областта на електронните
държавни услуги по версията на ООН

ционалите проекти са необ-
ходими, за да се постигнат
наистина пробивни резулта-
ти, съобщава ТАСС.

Предметно и с нагледни
примери бе изказването на
кмета на Москва Сергей Со-
бянин, който се спря на вли-
янието на цифровизацията
върху живота на града. Хо-
рата са получили  възмож-
ност бързо и комфортно да
учат, да се лекуват и да ре-
шават битовите си пробле-
ми, каза Собянин. В руска-
та столица промените са за-
бележими. "По-рано напри-
мер, ако един гражданин ре-
ши да се жалва да речем по
повод сметосъбирането, той
трябваше да пише заявле-
ния до управляващата ком-
пания, при това може би да
остане без отговор. След то-
ва да се обърне към район-
ната управа, да стигне до ок-
ръжната администрация, до
департамента, до комунал-
ния комплекс, до кмета…" -
напомни Собянин, т.е. поня-
кога можеше да чака отго-
вор с години. Този проблем
в Москва вече е решен чрез
създадената информационна

система "Наш город". "Сега
чрез интернет човек може
да реализира жалбата си,
която минава през всички
вертикали и да получи ре-
зултат в течение на четири
дни" - каза кметът.

Друг пример е Московска-
та електронна поща, която
дава път към знанията по-
бързо и по-лесно. Този об-
разователен портал е отво-
рен не само за столичните
учебни заведения, той е дос-
тъпен за цяла Русия и за
света. "Москва е световен ли-
дер в областта на електрон-
ните държавни услуги по вер-
сията на ООН", каза кметът.

Логично е да се предполо-
жи , че електронният бум ще
доведе до съкращаване на
работни места и ръст на без-
работицата, но големите гра-
дове не са застрашени от та-
къв сценарии, смята Собя-
нин. "Наблюдаваме как се
развива прогресът, как се
увеличава производителност-
та на труда, как се внедря-
ват нови технологии. Същев-
ременно равнището на без-
работица нито в страната,
нито в Москва расте, а е на

същото равнище, както и
през 2010 година. Регистри-
раната безработица е мак-
симум половин процент", ка-
за Собянин. Колкото и стран-
но да, е пазарът на труда де-
монстрира обратен ефект. По
думите на кмета през пос-
ледните години в столицата
са създадени милион и поло-
вина нови работни места.

Промените в Москва са
забелязали и гостите на кон-
греса. "Когато пътувах от ае-
рогарата не можех да не
обърна внимание на новата
инфраструктура. Тя е с много
по-високо качество от тази
през 90-ге години, когато ра-

ботех в Москва. А когато по-
сетих Централната банка на
"Неглинная" сякаш попаднах
в ХХІІ век. Там има най-съв-
ременни системи и оборуд-
ване в света", каза дирек-
торът на департамента по
глобални индикатори и ана-
лизи на Световната банка
(2011-2017 г.) Аутусто Лопес-
Карлос.

През идните три години
Русия ще е страна предсе-
дател на ИНТОСАЙ, а функ-
циите на президент на ор-
ганизацията ще се изпълня-
ват от председателя на
Сметната палата на РФ
Алексей Кудрин.

Ãàéíóòäèí îòíîâî å ëèäåð íà ìþñþëìàíèòå â ÐÔ

ните гости на конгреса в
Московската съборна джа-
мия бе лидерът на КПРФ
Генадий Зюганов. Участници-
те в конгреса получиха при-
ветствия от премиера Дмит-
рий Медведев, от президен-
тската администрация, от
московските власти, Дума-

та, президента на Киргизс-
тан и пр.

С явно гласуване мюфти-
ята шейх Равил Гайнутдин
единодушно бе преизбран
за председател на Духовно-
то управление на мюсюлма-
ните на РФ за нов петгоди-
шен мандат.

ДРУЖБА

Ðàçñòîÿíèÿòà íå ñà ïðå÷êà çà ïðèÿòåëñòâîòî
рил и Методий, копие на кой-
то се намира в Мурманск.

Групата бе посрещната в
Националната библиотека
лично от директора й доц.
д-р Красимира Александро-
ва. По време на разговора
бе обсъдена възможността
за сътрудничество между
двете страни в издателско-
то и библиотечното дело.

Като актуален проект бе
прието предложението на
доц. Александрова за орга-
низиране през 2020 г. на
кръгла маса "България - Ру-
сия - Мурманск и паметни-
ците на Св.Св. Кирил и Ме-
тодий". Към тази идея се при-
съедини и Снежана Тодорова
- председател на СБЖ, коя-
то присъства на срещата.

При посещението в Рус-
кия културно-информацио-
нен център, г-н Пеев в ка-
чеството си на домакин, за-
позна гостите с тази емб-
лематична за София сграда
и дейността на РКИЦ. Гос-
тите бяха приети от и.д. ди-

ректора на центъра Олга
Широкова.

Делегацията разгледа ем-
блематични за столицата
места и посети Руската цър-
ква, където поднесе дарове
- икона и книги с религиоз-
но съдържание, изпратени
от предводителя на христи-
янския храм в Оленегорск.

В Общинската библиотека
в Полски Тръмбеш се състоя
колегиална взаимно ползот-
ворна среща между ръковод-
ството и колектива на чита-
лището и библиотеката и гос-
тите. Те посетиха и местния
исторически музей, където ги
посрещна лично директорът
доц. Харитонов.

Много сърдечна бе сре-
щата с кмета на Полски
Тръмбеш г-н Чакъров и
председателя на Общинския
съвет Маринета Кузманова.
Гостите връчиха на домаки-
ните подаръци от името на
кмета на Оленогорск - гра-
дът също чества юбилей -
75 години от създаването му

и получиха дарове със сим-
вола на Полски Тръмбеш.

Може би най-емоционал-
ният момент бе откриване-
то на конкурса "Полски щур-
чета" с участието на София
Макарчук, която грабна
сърцата на журито и публи-
ката с изпълнение на бъл-
гарската песен "Писмо". А за
изпълнението на песента на
Виктор Цой "Кукушка" 17-го-
дишната певица получи спе-
циалната награда на кмета
на Полски Тръмбеш. Топли

думи и висока оценка й да-
де  Веселин Маринов - ини-
циатор и двигател на кон-
курса "Полски Щурчета".

Съзряват нови планове за
бъдещо сътрудничество
между Полски Тръмбеш и
Оленегорск. И разбираш, че
когато по такъв естествен
начин се поражда приятел-
ството между хората разс-
тоянията нямат значение.

Гости и домакини пред Паметника на Св.СВ Кирил и Методий в София
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В Дамаск започна учебната година в училището, постра-
дало от войната и ремонтирано със средства, събрани в
Русия от Междурелигиозната работна група по оказване
помощ в Сирия в състава на Съвета по взаимодействие с
религиозните обединения към президента на РФ. На це-
ремонията по откриването на училището присъстваха сек-
ретарят по междухристиянските отношения към отдела по
международни църковни връзки на Московския патриар-
хат йеромонах Стефан и ръководителят на департамента
по образование на Дамаск Хасан Ал Ляхам, който благо-
дари на руската страна за реализацията на проекта: "Бла-
годарение на това начинание ние виждаме как изглежда
нашата дружба". Училището е за 200 деца - момчета от
седми до девети клас. Планира се към училището да бъдат
присъединени други образователни учреждения и тогава
учениците ще бъдат шест пъти повече.

В сочинския парк Солохаул
от 19 до 22 септември се
проведе първият фестивал на
аеростати с нощно светлин-
но шоу. Балоните се събраха
в живописната планинска до-
лина в Лазаревски район.
Организатори бяха "Солоха-
ул парк" и администрацията
на Сочи. Целта не фестивала
бе да напомни на хората за
красотата на природата и да
им подари възможност да се
доближат до облаците. В па-
рада на аеростатите участва-
ха пилоти от няколко руски
региона. За посетителите бе
подготвена и развлекателна програма с огнено шоу, диджеи и барабанисти. Най-красива-
та част на фестивала бе вечерната, когато огромните балони с горелките си осветиха
долината на река Шахе.

В Ярославъл се откри  юби-
лейният ХХ традиционен меж-
дународен фестивал в театър
"Фьодор Волков" - най-ста-
рият театър в Русия. За сед-
мицата ярославци имат въз-
можност да видят най-добри-
те постановки на театри от
провинцията и на чуждест-
ранни трупи, поставили пие-
си на руски автори. В Ярос-
лавъл пристигнаха театри от
Франция, Естония, Москва,
Санкт Петербург и много дру-
ги градове на Русия. Фести-
валът бе открит с балетния
спектакъл на Пермския театър
"Чайковски". Трупата е подготвила три балета. В деня на откриването бяха връчени награ-
дите "Фьодор Волков". Получиха ги Пермският академичен театър за опера и балет "Чай-
ковски", Новосибирският градски драматичен театър на Сергей Афанасиев и художестве-
ният ръководител на Младежкия театър на Република Саха(Якутия) Алексей Павлов. По
време на събитието ще има многобройни срещи и мастър класове.

Със светлинния мюзикъл "Седем но-
ти" бе открит традиционният фести-
вал в Москва "Круг света". Тази годи-
на той премина на девет площадки:
Гребния канал, Театралния площад,
комплекса здания на проспект "Ака-
демик Сахаров", в парка "Коломенс-
кое", в Останкинския парк, в Поли-
техническия музей, в Музея на По-
бедата, в концертната зала Arbat Hall
и центъра Digital October. Въпреки сту-
деното време зрителите изпълниха
трибуните на фестивала. Политехни-
ческият музей участва за първи път
във фестивала. В светлини и цветове
зрителите видяха историята на този
знаменит музей. Светлинната феерия
събра участници от девет страни. По
време на фестивала бе отделено вре-
ме и за кариера в сферата на цифро-
вите технологии и аудиовизуалните
изкуства с мастър класове, лекции,
демонстрации. Фестивалът завърши
на 24 септември.

Ден преди старта
на космическата
ракета "Союз-ФГ" с
пилотирания кораб
"Союз-МС-15" се
състоя традицион-
ният обред по ос-
вещаването. Раке-
тата бе осветена от
духовника на "Рос-
космос" отец Сер-
гий. Ракетата изле-
тя на 25 септемв-
ри в 16.57 мос-
ковско време. Еки-
пажът, който ще

работи на МКС е в състав космонавтът Олег Скрипочка, американският астронавт Дже-
сика Меир и космонавтът от ОАЕ Хаза ал Мансури, който е първият гражданин на
страната, който лети в Космоса.
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Редица членове на руска-
та делегация не получиха
американски визи за учас-
тие в Общото събрание на
ООН в Ню Йорк, заяви офи-
циалният представител на
Министерството на външни-
те работи на Русия Мария
Захарова.

"Това е възмутителен при-
мер за неуважение от стра-
на на Съединените амери-
кански щати към страна
членка на ООН,както и не-
изпълнение на своите задъл-
жения в качеството им на
страна, приемаща световна-
та организация", написа тя
във Фейсбук.

Според Захарова подобен
"пореден акт на пренебре-
жение на правата на суве-
ренни държави и междуна-
родни организации" ще бъ-
де централна тема на пре-
говорите между руския ми-

Членът на Съвета на фе-
дерацията Владимир Джа-
баров в разговор с Russia
Today оцени думите на пре-
зидентите на САЩ и на Пол-
ша Доналд Тръмп и Анджей
Дуда за възпрепятстване на
строителството на газопро-
екта по проекта "Северен
поток-2". Според думите на
сенатора тези страни не мо-
гат да попречат на реали-
зирането на проекта, но те
могат да забавят изгражда-
нето на газопровода.

"Мисля, че Западна Евро-
па няма да се примири с
това. Особено Германия, ко-
ято е заинтересувана от
руския газ", каза Джабаров.

Министър-председателят на Ита-
лия Джузепе Конте подчерта важ-
ната роля на Русия за разрешава-
не на големите международни кри-
зи и посочи липсата на доказател-
ства, че Русия играела "дезинтег-
рираща роля" по отношение на дру-
ги страни.

"Нямам основания да твърдя, че
Русия играе дезинтегрираща роля по
отношение на правителства, систе-
ми и партии. Ще добавя, че тя играе
важна роля при разрешаването на
най-значителните геополитически
кризи в света", заяви италианският
премиер в интервю в Ню Йорк за
новинарския канал Skytg24, където
участва в работата на 74-ата сесия
на Общото събрание на ООН.

"Моята линия по отношение на Ру-
сия е, че винаги с нея трябва да
се води и поддържа диалог, за да
се ориентират решенията на най-
важните международни кризи, а съ-
що така да се намират решения в
интерес на нашите производители,
на цялата наша производствена
система на един толкова важен па-
зар", отбеляза Конте.

"Русия може да реши съществу-
ващата криза във Венецуела и да
изиграе конструктивна роля в пре-
говорите между венецуелците", за-
яви пред РИА "Новости" генерални-
ят секретар по международното
сътрудничество на Испания Хуан
Пабло де Лаиглесиа.

"Смятам, разбира се, че Русия
има определена роля - тя може да
смекчи ситуацията, руснаците мо-
гат да поговорят с приятелите си и
да изиграят конструктивна роля за

Доналд Тръмп е поръ-
чал на изпълняващия
длъжността ръководи-
тел на апарата на Бе-
лия дом Мик Малвейни
временно да блокира
военната помощ за Ук-
райна, пише вестник
"Вашингтон пост", позо-
вавайки се на високо-
поставени чиновници в
американската адми-
нистрация. Според дан-
ни на източниците ста-
ва въпрос за сума око-
ло 400 милиона долара.

Събеседниците на
вестника твърдят, че
Тръмп не е уверен в не-
обходимостта от отделя-
не на средства, в това
число и заради "голяма-
та корупция в Украйна".

Както съобщава изда-
нието, разпореждането
на американския лидер
е предадено в Държав-
ния департамент и в
Пентагона.

Друг чиновник от Бе-
лия дом отрече, че чрез
блокировка на пари
Тръмп иска да оказва
влияние върху украин-
ския президент Зелен-
ски, като заяви, че "то-
ва няма нищо общо с
принципа "услуга за ус-
луга".

В същото време се
отбелязва, че средства

ÑÀÙ íå èçäàäîõà âèçè íà ÷ëåíîâå íà ðóñêàòà
äåëåãàöèÿ çà Îáùîòî ñúáðàíèå íà ÎÎÍ

Константин Косачов в ефира на
Първи канал

нистър на външните работи
Сергей Лавров и държавния
секретар на САЩ Майк
Помпео в Ню Йорк. "Амери-
канската страна се позова-
ва на техническата страна

на проблема, на сроковете
за подаване на документи-
те. Това не е така", добавя
руският дипломат и поясня-
ва, че документите са пода-
дени в сроковете, които са
посочени от американски
дипломати.

"Документите, които пода-
дохме за оформяне по-рано
(около два месеца преди из-
литането), бяха върнати с
формулировката, че "са пре-
дадени рано", подчерта пред-
ставителката на руското вън-
шнополитическо ведомство.

Членът на Съвета на фе-
дерацията Константин Коса-
чов, сенатори, които тряб-
ваше да участват в работа-
та на Общото събрание на
ООН, не са получили визи и
няма да участват в него.

Заместник-министърът на
външните работи Сергей
Рябков заяви, че Москва ще

разгледа въпроса кога и в
какъв мащаб да отговори на
неиздаването на американ-
ски визи на членове на рус-
ката делегация за Общото
събрание на ООН.

"Ще обмислим в каква
форма, кога и в какъв ма-
щаб можем да отговорим на
тази безпрецедентна, съ-
ръвшенно неприемлива
стъпка", цитира "Интерфакс"
думите на Рябков.

Отказът на САЩ да даде
визи на руската делегация е
опит да се затрудни работа-
та на Руската федерация в
Общото събрание на ООН,
заяви председателят на Ко-
митета по външна политика
на Съвета на федерацията
Константин Косачов.

По-рано той заяви, че не
е получил навреме амери-
канска виза и няма да мо-
же да участва в Общото

събрание на ООН в Ню
Йорк, закъдето трябваше да
излети във вторник.

Според Косачов руската
страна е напомняла на аме-
риканската за визите за
членовете на официалната
делегация по няколко пъти
на ден, дори и през нощта,
като се има предвид разли-
ката във времето.

"Тоест тази ситуация беше
абсолютно прозрачна за
американците, не разбира-
ха към какво я водят. И те
съзнателно доведоха до
скандал - това е чисто по-
литическо решение. Тук ня-
ма никакви технически слож-
ности. Това е опит да се зат-
рудни съдържателната, ка-
чествената, професионална-
та работа на руската деле-
гация в Общото събрание на
ООН", каза Косачов в ефи-
ра на Първи канал.

Ñúâåòúò íà ôåäåðàöèÿòà îòãîâîðè íà äóìèòå íà Òðúìï è Äóäà çà "Ñåâåðåí ïîòîê-2"
Той също така изрази

мнение, че Варшава само
дублира думите на амери-
канския "по-голям брат" и
няма собствена политика.

В понеделник Тръмп и Ду-
да определиха "Северен по-
ток-2" като заплаха за енер-
гийната сигурност и обсъ-
диха по какъв начин техни-
те държави могат да въп-
репятстват реализацията на
руския проект.

Проектът "Северен поток-
2" предполага изграждането
на две тръби от тръбопро-
вода с обща мощност 55 ми-
лиарда кубически метра газ
годишно. Очаква се, че той
ще бъде построен още през

тази година. Газопроводът
ще премине през територи-
алните води или през изк-
лючителните икономически
зони на Русия, Финландия,
Швеция, Дания и Германия.
За "Северен поток-2" остана
да се получи разрешението
за строителство само от дат-
ските власти.

Против този проект актив-
но се обявяват Украйна, ко-
ято се опасява, че ще изгуби
доходите си от транзита на
руския газ, редица европей-
ски страни, сред които Пол-
ша, Латвия и Литва, а също
така САЩ, които искат да на-
ложат в Европейския съюз
своя сгъстен природен газ.

Анджей Дуда (на снимката вляво) и Доналд Тръмп обсъдиха как да
спрат "Северен поток-2", който трябва да бъде въведен в експлоата-
ция до края на годината

Òðúìï ðåøè äà çàìðàçè âîåííàòà
ïîìîù çà Êèåâ çàðàäè êîðóïöèÿ

Малка част от американската военна помощ за Украйна

са размразени заради
приближаване на края
на финансовата година
30 септември - в адми-
нистрацията се опася-
ват, че ако парите не
бъдат изразходвани, то-
ва може да бъде възп-
рието като нарушаване
на закона.

Скандалът около аме-
риканския лидер, се-
мейството на бившия
вицепрезидент Джо
Байдън и украинските
власти се разгоря след
публикации в медиите
за разговор между
Тръмп и Зеленски през
юли тази година.

Твърдеше се, че пре-
зидентът на САЩ се е
опитал да накара Киев
да започне разследва-
не срещу Байдън-млад-

ши. Демократите поис-
каха обнародване на съ-
държанието на разгово-
ра и заплашиха с им-
пийчмънт. Тръмп отре-
че това и заяви, че ис-
торията е изфабрикува-
на.

Синът на Байдън Хан-
тър влизаше в състава
на Burisma Group - ед-
на от най-големите час-
тни газови компании в
Украйна. Когато през
2016 г. Байдън-младши
беше вицепрезидент,
той поиска от Киев да
проведе твърда антико-
рупционна политика,
призова за оставка на
тогавашния главен про-
курор Юрий Луценко,
който разследваше
дейността на Burisma
Group.

Страницата подготви
Влади Владков

Äæóçåïå Êîíòå îòáåëÿçà ðîëÿòà íà Ìîñêâà
çà ðàçðåøàâàíå íà ñâåòîâíèòå êðèçè

съгласувано решение между вене-
цуелците. Те, безусловно, могат да
изиграят конструктивна роля", зая-
ви Де Лаиглесиа по време на рабо-
тата на Общото събрание на ООН.

На 21 януари във Венецуела за-
почнаха масови протести срещу
президента Николас Мадуро - ско-
ро след като той положи клетва.
Председателят на Националната
асамблея, доминирана от опозици-
ята, Хуан Гуайдо незаконно се са-
мопровъзгласи за временен прези-
дент. Редица западни страни наче-
ло със САЩ заявиха, че признават
Гуайдо. Мадуро на свой ред нарече
парламентарния шеф марионетка на
САЩ. Русия, Китай, Турция и реди-
ца други страни подкрепиха Маду-
ро като легитимен президент. В Мос-
ква нарекоха "президентския ста-
тут" на Гуайдо несъществуващ.

Министър-председателят на Италия Джузе-
пе Конте
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Светлана Михова

Известна е приказката
"Крадецът вика: Дръжте кра-
деца!". Към този финт реши-
ха да прибегнат евродепута-
тите, изпаднали в пристъп
на владеещата ги от години
русофобия. На 19 септемв-
ри те гласуваха резолюция,
в която вината за разпалва-
нето на Втората световна
война се хвърля в равна
степен върху Третия райх и
Съветския съюз. В нея се
осъжда фалшификацията на
историята, а същевременно
самият документ е пример
за изопачаване на истори-
ческите факти.

Повод за приемане на ре-
золюцията бе 80-годишнина-
та от началото на Втората
световна война и от подпис-
ването на Договора за не-
нападение между СССР и
Третия райх, известен пове-
че като "Пакта Молотов-Ри-
бентроп". Именно този до-
кумент служи за основа на
инициаторите на резолюци-
ята да сложат знак на ра-
венство между хитлеристка
Германия и Съветския съ-
юз, между фашизма и ко-
мунизма. Те обаче предвид-
ливо пропускат да отбеле-
жат, че Москва последна от
всички европейски страни
сключва въпросния договор.
От паметта на евродепута-
тите услужливо се е изтрил
фактът, че от 1933 г. до 1939
г. всяка година европейски-
те държави в надпревара ед-
на след друга подписват с
Хитлер всякакви споразуме-
ния - за дружба, за ненапа-
дение, за военно и иконо-
мическо сътрудничество.

Първи Париж, Лондон и
Рим сключват с Берлин
т.нар. Пакт на четирите.
Веднага след тях примерът
им е последван от фашист-
кия по своята същност ре-
жим на полския премиер
Пилсудски. Връх на "демок-
ратичния" и "антифашистки"
дух на тогавашна Европа
става Мюнхенският сговор
от 1938 г., довел до факти-
ческото ликвидиране на Ав-
стрия и разчленяването на
Чехословакия, в което с
особена стръв взема учас-
тие и Полша. Може би, тък-
мо затова именно десни пол-
ски депутати, излъчени от
управляващата във Варша-
ва партия "Право и справед-
ливост", са инициатори на
поредния скверен документ
на Европарламента. В него
нееднократно се припомня
за "трудната съдба" на Пол-
ша по време на войната, но
няма и дума за сърдечната
приятелска връзка между
Хитлер и Пилсудски и за не-
еднократно открито изразя-
ваната готовност на полския
вожд да участва в нападе-
нието срещу СССР рамо до
рамо с воините на райха.
Днес подобна избирател-
ност на историческите фак-
ти е повече от цинична.

Тъкмо с Мюнхенския сго-
вор западните "демокрации"
дават зелена светлина на
Хитлер за нападение срещу
СССР, надявайки се, че та-
ка ужасите на войната ще
ги подминат. Прелюбопитно
е обстоятелството, че в
първоначалния вариант на
резолюцията, публикуван
още на 17 септември, фигу-
рират няколко думи на
осъждане на Мюнхенския

Êðàäöè íà ñúâåñò øåòàò â Åâðîïà
В Страсбург
съчиниха
резолюция
на позора

договор, но във финалната
версия те "случайно" са из-
паднали.

Интересна е и логиката на
авторите. Като приравняват
фашизма с "тоталитаризма",
критиката им в текста се от-
правя главно към тоталита-
ризма, а към това понятие
привързват само Русия. Не
се сещат да споменат въз-
родения неонацизъм в Ук-
райна и Прибалтика и сим-
птомите му в редица други
"супердемокрации" в Евро-
па. Не се впускат в "под-
робности" да обяснят по
какви причини са лепнали
"тоталитарния" етикет на
съвременна Русия. И пра-
вилно правят, защото таки-
ва няма. Защото единстве-
ната причина е тяхната ру-
софобия и собственото им
тоталитарно мислене. Защо-
то по много критерии -
включително що се отнася
до свободата на словото и
правото на политически
убеждения и тяхната изява,
Русия ги превъзхожда.

Курсът на политизация и
ревизия на историческите
факти е опасен, предупре-
ди говорителят на руското
Външно министерство Ма-
рия Захарова. "Като пре-
мълчават неприятните за
тях страници от историята,
като тълкуват по собствено
усмотрение ретуширана
версия на събитията, в Ев-
ропарламента окончателно
губят връзка с реалността.
А тя говори за това, че в
редица европейски страни
нацистките престъпници се
реабилитират, организират
се масови шествия на вете-
рани от Вафен-СС и техни
привърженици, а неонацис-
тките организации се чувс-
тват достатъчно уютно. То-
ва е истинската заплаха за
основните принципи за га-
рантиране на демокрация-
та и човешките права", зая-
ви Захарова. Тя добави, че
изопачаването на истори-
ческите факти няма да до-
веде до преодоляване про-
явите на нетърпимост в Ев-
ропа. "Жонглирането с фак-
тите с конюнктурни цели не
може да бъде морален и по-
литически ориентир. Напро-
тив, по-скоро то ще подко-
пае вярата на европейците
- главно на младежите, в съ-
щите онези "европейски цен-

ности", за които в Брюксел
така обичат да говорят", ка-
за тя.

Цинизмът на евроизбра-
ниците бележи върхове и с
призива към Русия да се от-
каже от "прославата на съ-
ветския тоталитарен ре-
жим", за да се придвижела
по пътя към демокрация.
Зад фалшивата загриженост
за руската демокрация про-
зира неизживяното чувство
на обида, че победата над
фашизма се дължи преди
всичко на героизма и жерт-
вата на многонационалния
съветски народ и на мъжес-
твото на Червената армия.

В Европа не могат да прег-
лътнат, че редица страни
именно на Съветския съюз
дължат самото си същест-
вуване в сегашните си гра-
ници. Пример за това е съ-
щата Полша, която и в най-
розовите си сънища не се е
виждала на територията, на
която е днес. Да не говорим
за Германия, за чието раз-
покъсване е настоявал Чър-

чил, а на "тиранина" Сталин
принадлежат думите "Хитле-
ристите идват и си отиват, а
Германия и германският на-
род остават". При това тези
думи са казани още в нача-
лото на войната, когато гер-
манският ботуш гази руска
земя, превръща в пепел гра-
дове и села, избива милио-
ни мирни граждани.

Европейските законодате-
ли не искат да признаят, че
през всички години на тази
чудовищна война цяла Ев-
ропа участва в кръстонос-
ния поход срещу СССР на
страната на Третия райх -
едни като преки съюзници,
други окупирани, но подх-
ранващи го със своите ре-
сурси. Без стоманата на не-
утрална Швеция например,
танковете на райха нямаше
да ги има. Без парите на
американски и швейцарски
банкери Хитлер нямаше да
има възможността да подх-
ранва военната си машина.

В Брюксел нямат желание
да погледнат пожълтелите
страници на архивите и да
видят с очите си, че чуж-
дестранни легиони от цяла
Европа се сражават и то ка-
то доброволци в редовете
на Вермахта и СС. От пър-
вия до последния ден на вой-
ната особено се проявяват

различни доброволчески
формирования от Франция,
също смятана за една от го-
лемите жертви на фашизма.
Дивизията от СС "Шарле-
ман" се сражава до послед-
ния човек в страшните ча-
сове на битката за Райхс-
тага. В този безсмислен и
безпощаден бой редом с
френските нацисти са дат-
чани и норвежци от дивизи-
ята на СС "Нордланд".

Затова тези, които в гръм-
ката си резолюция порица-
ват фалшифицирането на ис-
торията, предпочитат да
пренебрегнат подобни "геро-
ични" факти от европейска-
та история. Насядалите в
меките седалки на "синия
европейски влак" господа
напълно са забравили още
един особено важен факт:
всички мракобесни теории
и учения идват тъкмо от
просветена и демократична
Европа. Не се интересуват
от отговора на въпроса къ-
де се ражда фашизмът и как
така придобива най-отвра-

тителните си форми в лоно-
то на най-културната и прос-
ветена по онова време на-
ция. Дори социалистически-
те идеи, срещу които днес
неистово квичат, са плод на
европейската политическа
мисъл.

Последното документално
недоразумение на Европар-
ламента е гърч от кризата,
която преживява Европа.
Кризата е морална, идеоло-
гическа, икономическа, со-
циална, културна. Тя се
признава от все повече ев-
ропейци - и редови гражда-
ни, и политици. Известно е,
че историята никога не се
повтаря, освен като фарс и
буквалните сравнения не са
уместни. Но все пак, има оп-
ределени закони на истори-
ческото развитие. Един от
тях сочи войната като въз-
можно решение на кризи-
те. Преди близо век елитът
на "благочестива" Европа
смяташе да реши пробле-
мите си с агресия срещу
Съветска Русия, а получи
позор, разрушения и смърт.
Днес самодоволният й елит
се надява да ги реши с не-
истова русофобия и абсур-
дна утопична изолация на
Русия. Редно би било нав-
реме да се замисли какво
ще получи в резултат.

Плакат на френските СС-части,
защитавали бункера на Хитлер

Съдържанието и духът на
резолюцията, наречена "За
важността от запазване ис-
торическата памет за бъде-
щето на Европа", нямат ни-
що общо със заглавието на
документа. Напротив, те са
насочени и против паметта,
и против бъдещето, и про-
тив Европа. Тя е насочена
срещу Русия, срещу всеки
европеец, несъгласен с от-
кровената историческа лъ-
жа, със сегашните лицемер-
ни идеологически догми и ци-
низъм на европейската уп-
равляваща върхушка.

Отврата, примесена със
снизхождение, буди актив-
ното участие на един от ак-
тивните съавтори на резо-
люцията Александър Йорда-
нов, евродепутат от СДС.
Лицето се появи на българ-
ската политическа сцена с
пръкването на демокрация-
та. Прояви се тук-там с ек-
стремистките си десни по-
зиции, нашумя покрай мо-
дерния по онези времена
"град на истината", полежа
на тревата край парламен-
та с неколцина свои орта-
ци, докато там Великото на-
родно събрание приемаше
новата демократична конс-
титуция на страната, пораз-
мърда снага в посолството
ни в Скопие, за да излезе
от забравата, а сега се на-
мърда сред високоплатено-
то евродепутатство в Страс-
бург. Нему принадлежал па-
раграфът, в който се пред-
лага да бъдат унищожени
паметници и паметни плочи
в чест на Съветската армия,
която била окупатор, и за-
щото създавали условия за
изкривяване истината за
Втората световна война.

Да му зададем питане: не
беше ли благодарение на
"окупатора" запазването на
територията на България
след войната, вписана при
основаването на ООН в ре-
гистъра на "вражеските дър-
жави"? Благодарение на ко-
го запазихме Добруджа? От-
както стана демократ, кол-
ко пъти е сложил цвете на
паметника на някого от бъл-
гарските антифашисти и пар-
тизани, които ни измиха
срама от съюза с Хитлер?
Явно този срам не тежи на
неговата и на мнозинството
в Европарламента съвест. С
последната резолюция на
позора обаче, срамът още
дълго ще тегне на цяла Ев-
ропа. Защото лишените от
съвест са и безочливи крад-
ци на съвест.

Йордановци от ЕП
са безпомощни
срещу паметта за "Альоша"
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В эти дни открывается
очередная, 74-я сессия Ге-
неральной Ассамблеи Орга-
низации Объединенных На-
ций, а с ней, по традиции, -
международный "политичес-
кий сезон".

Сессия начинается на фо-
не глубоко символичного ис-
торического момента. В бу-
дущем году мы будем отме-
чать крупные и взаимосвя-
занные юбилеи - 75-летие
Победы в Великой Отечест-
венной, Второй мировой вой-
нах и создания ООН. Осмы-
сливая духовно-нравственное
значение этих дат, необхо-
димо помнить и об эпохаль-
ном политическом смысле
Победы в жесточайшей вой-
не за всю историю челове-
чества.

Разгром фашизма в 1945
г. имел фундаментальное зна-
чение для дальнейшего хода
мировой истории. Были соз-
даны условия для формиро-
вания послевоенного миро-
порядка, несущей конструк-
цией которого стал Устав
ООН - по сей день ключевой
источник норм международ-
ного права. Ооноцентричная
система и сегодня сохраня-
ет устойчивость, обладает
большим запасом прочности.
Она - своего рода "страхо-
вочная сетка", гарантирую-
щая мирное развитие чело-
вечества в условиях - во
многом естественного - не-
совпадения интересов и со-
перничества ведущих дер-
жав. По-прежнему востребо-
ван полученный в годы войны
опыт деидеологизированного
сотрудничества государств с
разными социально-эконо-
мическими и политическими
системами.

Прискорбно, что эти оче-
видные истины умышленно
замалчиваются, игнорируют-
ся некоторыми влиятельны-

Сергей Лавров, министр иностранных дел Российской Федерации в статье для
журнала "Россия в глобальной политике" по поводу открытия 74-ой сессии
Генеральной Ассамблеи Организации Объединённых Наций, в канун важнейших
и взаимосвязанных юбилеев 75-летие Победы в Великой Отечественной,
Второй мировой войнах и создания ООН. Осмысливая духовно-нравственное
значение этих дат, необходимо помнить и об эпохальном политическом
смысле Победы в жесточайшей войне за всю историю человечества

ми силами на Западе. Более
того, активизировались те,
кто хотел бы "присвоить" По-
беду, стереть из памяти роль
СССР в разгроме фашизма,
предать забвению жерт-
венный освободительный под-
виг Красной Армии, не вспо-
минать о многих миллионах
мирных советских граждан,
погибших в годы войны,
выбелить из истории послед-
ствия пагубной политики
умиротворения агрессора. С
этой точки зрения отчетли-
во просматривается суть
концепции "равенства тота-
литаризмов". Ее цель - не
просто умалить вклад СССР
в Победу, но и ретроспек-
тивно лишить нашу страну
определенной ей историей
роли архитектора и гаранта
послевоенного миропорядка,
а затем и навесить на нее
ярлык "ревизионистской дер-
жавы", угрожающей благопо-
лучию так называемого "сво-
бодного мира".

Такая трактовка событий
прошлого означает и то, что
в понимании некоторых пар-
тнеров главным завоевани-
ем послевоенной системы
международных отношений
должно считаться становле-
ние трансатлантической
связки и увековечивание во-

енного присутствия США в
Европе. Разумеется, это
вовсе не тот сценарий, на
который ориентировались
союзники, учреждая Органи-
зацию Объединенных Наций.

Распад СССР, падение
Берлинской стены, условно
разделявшей два "лагеря",
уход в прошлое непримири-
мого идеологического проти-
востояния, определявшего
контуры мировой политики
фактически во всех сферах
и регионах - эти тектоничес-
кие изменения, к сожалению,
не привели к торжеству объ-
единительной повестки.
Вместо этого зазвучали три-
умфаторские реляции о том,
что наступил "конец исто-
рии", а центр принятия ми-
ровых решений отныне бу-
дет только один.

Сегодня очевидно, что

попытки утвердить
однополярную модель
провалились.

Процесс трансформации
миропорядка обрел необра-
тимый характер. Новые
крупные игроки, обладающие
устойчивой экономической
базой, стремятся активнее
влиять на региональные и
глобальные процессы, с

полным на то основанием
претендуют на более значи-
мое участие в принятии клю-
чевых решений. Растет вос-
требованность в более спра-
ведливой и инклюзивной сис-
теме. Рецидивы высоко-
мерных неоколониальных
подходов, наделяющие одни
страны правом диктовать
свою волю другим, отверга-
ются абсолютным большин-
ством членов мирового со-
общества.

Все это вызывает ощу-
тимый дискомфорт у тех, кто
веками привык задавать
шаблоны мирового развития,
обладая монопольными пре-
имуществами. Запрос со сто-
роны большинства госу-
дарств на более справедли-
вую систему международных
отношений, на реальное, а не
декларативное уважение
принципов Устава ООН на-
талкивается на стремление
сохранить порядок, в рам-
ках которого плодами глоба-
лизации могла пользоваться
узкая группа стран и транс-
национальных корпораций.
Реакция Запада на происхо-
дящее позволяет судить о его
истинных мировоззренчес-
ких установках. Риторика на
темы "либерализма", "демок-
ратии" и "прав человека" соп-

ровождается продвижением
подходов, основанных на не-
равенстве, несправедливос-
ти и эгоизме, убежденности
в собственной исключитель-
ности.

К слову, "либерализм", за-
щитником которого себя по-
зиционирует Запад, ставит в
центр личность, ее права и
свободы. Возникает вопрос:
как с этим соотносится по-
литика санкций, экономичес-
кого удушения и неп-
рикрытых военных угроз в
отношении целого ряда не-
зависимых стран - Кубы,
Ирана, Венесуэлы, КНДР,
Сирии? Санкции напрямую
бьют по простым людям, по
их благосостоянию, наруша-
ют их социально-экономичес-
кие права. Как стыкуются с
императивом защиты прав
человека бомбардировки су-
веренных стран, созна-
тельный курс на развал их
государственности, привед-
ший к гибели сотен тысяч
людей, обрекший миллионы
иракцев, ливийцев, сирийцев
и представителей других на-
родов на неисчислимые
страдания? Авантюры "араб-
ской весны" уничтожили уни-
кальную этно-конфессиона-
льную мозаику на Ближнем
Востоке и Севере Африки.

Если говорить о Европе, то
радетели либеральной идеи
вполне уживаются с массо-
выми нарушениями прав
русскоязычного населения в
ряде стран Евросоюза и их
соседей, где принимаются
законы, грубо нарушающие
закрепленные в многосто-
ронних конвенциях языко-
вые и образовательные пра-
ва национальных мень-
шинств.

А что "либерального" в ви-
зовых и иных санкциях За-
пада против жителей россий-
ского Крыма? Их наказыва-
ют за демократическое во-
леизъявление в пользу вос-
соединения с исторической
Родиной: разве это не про-
тиворечит базовому праву
народов на свободное само-
определение, не говоря уже
про закрепленное в между-
народных конвенциях право
граждан на свободное перед-
вижение.

На стр. 14
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

В г. София с 27 сентября
по 1 октября 2019 г. прой-
дет Пятый Всемирный мо-
лодежный форум российских
соотечественников - самое
масштабное на сегодняшний
день международное меро-
приятие, направленное на
консолидацию представите-
лей русскоязычной диас-
поры из разных стран мира
в возрасте от 18 до 35 лет.

В работе форума примут
участие более 130 предста-
вителей молодежного акти-
ва российских соотечествен-
ников из 47 стран мира (из
Австрии, Албании, Алжира,
Аргентины, Белоруссии, Бе-
льгии, Болгарии,  Велико-
британии, Венгрии, Герма-
нии, Греции, Грузии, Дании,
Израиля, Индии, Ирландии,
Испании, Италии, Казахста-
на, Киргизии, Кипра, Лат-
вии, Литвы, Люксембурга,
Марокко, Молдавии, Нидер-
ландов, Норвегии, Объеди-
ненных Арабских Эмиратов,
Польши, Португалии, России,

"Ìîëîäåæü ñòðîèò áóäóùåå"
Румынии, Сербии, Словакии,
Словении, Туниса,  Турции,
Узбекистана, Украины, Фин-
ляндии, Франции, Хорватии,
Чехии, Швейцарии, Швеции,
Эстонии ).

Главная тема Форума в
текущем году - "Молодежь
строит будущее". Основные
вопросы, которые будут рас-
смотрены на тематических
площадках: цели и задачи
будущего развития моло-
дежных организаций россий-
ских соотечественников за
рубежом, вопросы сохране-
ния исторической памяти,
укрепления связей сооте-
чественников с историчес-
кой Родиной, защиты прав
соотечественников,  расши-
рения русскоязычного прос-
транства, популяризации
русской культуры и образо-
вания, взаимодействия  ор-
ганизаций соотечественни-
ков с регионами РФ, подго-
товки к празднованию 75-
летия Победы и многие дру-
гие.

В программе форума:
круглые столы,рабочие за-
седания, дискуссионные пло-
щадки, тренинги, мастер-
классы,  деловая игра "Про-
ектогенерация". Участников
также ожидают  интеллек-
туальная игра "Что? Где?
Когда?", спектакль Русско-
го камерного театра, стен-
дап-шоу,  экскурсионная
программа  и многое дру-
гое.

Международный моло-
дежный форум "Молодежь
строит будущее" проводит-
ся  в Софии с 2010 года. С
2015 года по решению Пра-
вительственной комиссии по
делам соотечественников за
рубежом  молодежная пло-
щадка в Софии стала Все-
мирной. За всю историю в
форуме  приняли участие
более 1500  лидеров из бо-
лее  80-ти стран мира. В
рамках форума запланиро-
вано участие почетных гос-
тей из Совета Федерации
Федерального собрания

РФ, Министерства иност-
ранных дел Российской Фе-
дерации, Россотрудничест-
ва, Фонда поддержки и за-
щиты прав соотечественни-
ков, проживающих за рубе-
жом, российских регионов
(из Москвы, Санкт-Петер-
бурга, Ленинградской облас-
ти, Ямало-ненецкого авто-
номного округа, Свердлов-
ской области) и др.

По итогам форума будут
приняты Резолюция и Реше-
ния, направленные на раз-
витие всемирного молодеж-
ного движения, международ-
ного сотрудничества, сохра-
нение исторической памяти,
привлечение молодых соо-

течественников, проживаю-
щих  за рубежом, к реали-
зации совместных проектов,
обучению в вузах России и
др.

Форум организуется Ко-
ординационным советом
российских соотечественни-
ков в Болгарии, Федераци-
ей "Союз соотечественни-
ков" и Национальным общес-
твом "Вместе с Россией" при
поддержке Правительствен-
ной комиссии по делам со-
отечественников за рубе-
жом, Департамента по ра-
боте с соотечественниками
за рубежом МИД России, по-
сольства Российской Феде-
рации в Республике Болга-
рия, Фонда поддержки и за-
щиты прав соотечественни-
ков, проживающих за рубе-
жом, Фонда "Русский мир",
Департамента внешнеэконо-
мических и международных
связей города Москвы, Де-
партамента внешних связей
Ямало-Ненецкого автоном-
ного округа, представитель-
ства Россотрудничества в
Болгарии, представительст-
ва компании "Газпром
экспорт" в Болгарии.

В мэрии г.Карлово состоялась рабочая встреча врио
руководителя представительства Россотрудничества в
Болгарии Ольги Широковой и заместителя мэра г.Кар-
лово Стойо Карагенски, в которой также приняли учас-
тие ректор и проректор федерального университета
им.Вернадского, представляющие свой вуз на Между-
народной научно-технической ярмарке в Пловдиве. Сто-
роны обсудили возможности предстоящего сотрудни-
чества в области образования. Кроме того, в рамках
встречи был рассмотрен вопрос организации в Кар-
лове курсов русского языка при поддержке предста-
вительства Россотрудничества в Болгарии на базе од-
ной из городских школ.

Ñåëî Êàçàøêî è ñòàíèöà Íàòóõàåâñêàÿ
ïîäïèñàëè äîãîâîð î ïîáðàòèìñòâå

Ëþäè ìèðà, íå çàáûâàéòå î ôàøèçìå!

Договор о побратимстве и сотрудничестве был подпи-
сан 20 сентября 2019 года в г.Новороссийске. В селе
Казашко живут потомки донских и кубанских казаков,
прибывших в Болгарию во времена церковных реформ
патриарха Никона (раскола православной церкви). Село
расположено близ г.Варны, по данным 2015 года, в нем
проживают 349 человек. По словам мэра Герганы Петко-
вой, село Казашко исторически и эмоционально связано
с Россией. Связь поддерживалась всегда, но сейчас ста-
ла официальной. Станица Нетухаевская находится возле
Новороссийска - побратима Варны, в ней около 7 тысяч
жителей. Цель побратимского соглашения - культурный
обмен и обмен опытом.

Лариса Дочева, председатель
общества ВГ "Пятница 13"

По приглашению Союза
антифашистов вокальная
группа "Пятница 13" при До-
ме культуры "Зора-1945"
(г. Ямбол) участвовала в ме-
роприятии, посвященном па-
мятной дате в истории Бол-
гарии - 9-му сентябрю 1944
г. Сейчас идет много спо-
ров по многим историческим
событиям, но данное меро-

приятие носило патриотичес-
кий дух и было пронизано
любовью к своей Родине, к
"братушкам" и как напоми-
нание - не забывайте о фа-
шизме! Прозвучало много
стихотворений о Болгарии,
многие зрители плакали…

С большим воодушевлени-
ем было встречено выступ-
ление вокальной группы
"Пятница 13". Весь зал встал
со своих мест и подпевал
"Священную войну ".

Женский состав группы ис-
полнил на болгарском языке
"Песню о болгарке". Закон-
чили свое выступление укра-
инской песней "Розпрягайте
хлопцi коней". Вокальная груп-
па стремится популяризиро-
вать русскую культуру через
песенное творчество, но и не
забывает показать свое ува-
жение болгарскому народу,
нашей общей истории, а так-
же  - нет разъединению на-
родов!             Фото автора

Вопрос гражданства нако-
нец перестает быть священ-
ной коровой для эстонских
националистов, отметила ев-
родепутат от Эстонии Яна
Тоом.

Как передает Sputnik
Эстония, Рийгикогу (парла-
мент Эстонии) накануне
одобрил в первом чтении
законопроект, согласно ко-
торому родившиеся в стра-
не несовершеннолетние мо-
гут получать эстонское
гражданство в упрощенном
порядке, если хотя бы один
из родителей жил в респуб-
лике до восстановления не-
зависимости.

Депутат Европарламента
от Эстонии Яна Тоом в ин-
тервью Sputnik Эстония
выразила уверенность, что
законопроект об упрощен-
ном получении гражданства
детьми неграждан пройдет
второе и третье чтения и бу-
дет принят.

"Это договоренность коа-
лиции, и парламентская ма-

Â Ýñòîíèè ñëó÷èëàñü ïîäâèæêà â âîïðîñå íåãðàæäàí
тематика не позволяет про-
валить законопроект", - по-
яснила евродепутат.

Тоом считает, что при
нынешнем правительстве
других подвижек в вопросе
гражданства не будет.

"В Эстонии у власти ни-
когда не будет одной пар-
тии - всегда будет коалиция.
Но в текущем составе пар-
ламента не наблюдается
партнеров по коалиции, ко-
торые поддержали бы ша-
ги, направленные на смяг-
чение политики гражданст-
ва. Тем не менее это пер-
вая подвижка за многие
годы", - констатирует поли-
тик.

Тоом напомнила, что че-
тырежды подавала поправ-
ку об упрощенном получе-
нии гражданства детьми нег-
раждан еще будучи депута-
том Рийгикогу в 2011-2012
годах, и четырежды ее про-
валивали.

"Капля точит камень. По-
коление озабоченных вопро-

сом эстонского гражданст-
ва уходит с политической
арены. Очень надеюсь, что
в следующем составе Рий-
гикогу будет больше ра-
зумных сил, которые не бу-
дут цепляться за это, как
за священную корову", -
заключила Тоом.

Институт массового безг-
ражданства существует
официально в Эстонии и Лат-
вии с 1991 года - с момента
провозглашения республи-
ками независимости. Сейчас
в Эстонии насчитывается
свыше 80 тысяч неграждан,
в Латвии - более 220 тысяч.
Эти люди поражены в из-
бирательных и политических
правах.

В Москве институт массо-
вого безгражданства счита-
ют позором Евросоюза. Гла-
ва МИД РФ Сергей Лавров
сравнил паспорта неграж-
дан с "волчьими билетами",
выразив надежду, что реше-
ние этой проблемы будет
найдено.
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Ëóêàøåíêî ðàññêàçàë î íîâûõ
óãðîçàõ áåçîïàñíîñòè Áåëîðóññèè

Президент Белоруссии Александр
Лукашенко заявил, что перед рес-
публикой возникли новые угрозы пос-
ле разрыва Договора о ликвидации
ракет средней и меньшей дальности
(ДРСМД), сообщает ТАСС.

"Речь идет о том, что мы, также
находясь в этом котле, горячей по-
литической точке, не можем не об-
ращать внимания на обеспечение сво-
ей безопасности. Мир, к сожалению,
не стал безопаснее. Мы это видим
и, конечно, должны принимать определенные меры", - за-
явил он.

Лукашенко отметил, что Белоруссия выступает катего-
рически против размещения ракетного вооружения в Ев-
ропе. В ноябре прошлого года Лукашенко посоветовал
Польше не создавать "лишние базы" на своей территории.
"В противном случае мы с россиянами должны будем от-
вечать. Значит, мы будем вынуждены что-то размещать,
чтобы вам противодействовать", - подчеркивал он.

ДРСМД прекратил действовать 2 августа по инициативе
американской стороны. Договор, заключенный Советским
Союзом и Соединенными Штатами в декабре 1987 года,
запрещал двум странам производить, испытывать и развер-
тывать баллистические и крылатые ракеты наземного бази-
рования средней (от 1000 до 5500 километров) и меньшей
(от 500 до 1000 километров) дальности, а также обязывал
ликвидировать соответствующие пусковые установки.

Ближайшая сессия Парла-
ментской ассамблеи Сове-
та Европы (ПАСЕ) пройдет
без участия украинской де-
легации. Об этом на своей
странице в Facebook сооб-
щил депутат Верховной
Рады от президентской пар-
тии "Слуга народа" Богдан
Яременко.

По его словам, решение
было принято из-за того, что
ПАСЕ "откровенно игнориру-
ет" интересы Украины. Яре-
менко добавляет, что у его
страны нет другой возмож-
ности для реакции на "на-
рушения этой организацией
собственных принципов".

Он отметил, что в настоя-
щий момент украинские де-
путаты сосредоточат свои
усилия на консультациях с
членами Совета Европы,
чтобы впоследствии разра-
ботать "план возвращения до-
верия к ПАСЕ". По словам
Яременко, такой подход одоб-
рило большинство фракций
украинского парламента.

26 июня ПАСЕ приняла ре-
золюцию, которая вернула
России полномочия в ассам-
блее в полном объеме. Ре-

Депутаты от партии "Все
для Латвии! - Отчизне и сво-
боде/Движение за национа-
льную независимость Латвии"
подготовили поправки в за-
кон об образовании, обязы-
вающие обеспечивать обра-
зование на латышском в дет-
ских садах, сообщает ТАСС.

"В каждом детском саду,
который содержится на
средства общества, должна
быть возможность получать
услуги на государственном
языке, даже если этого тре-
буют родители хотя бы од-
ного ребенка", - заявил
председатель партии Райвис
Дзинтарс.

По его словам, нередко ор-
ганы самоуправления предла-
гают место для ребенка то-
лько в русскоязычном детс-
ком саду, что заставляет ро-
дителей выбирать детский сад
далеко от дома, платить за по-
сещение частного садика ли-
бо отказаться от получения
латышского образования.

Президент Киргизии Сооронбай
Жээнбеков призвал к усилению
роли киргизского языка в общест-
ве республики, сообщает "Интер-
факс". Он отметил, что власти
страны ставят перед собой задачу
укрепить роль государственного
языка, при этом роль русского ос-
танется значимой. По словам кир-
гизского лидера, русский язык -
окно в мировую культуру, мир нау-
ки и знаний.

"За последние тридцать лет кир-
гизский язык претерпел значите-
льные изменения, рос и развивался. Нам
предстоит решить немало задач, чтобы он
стал языком межнационального общения.
При этом заявляю, что статус русского
языка как официального будет сохранен", -
заявил он.

Жээнбеков выразил недовольство тем фак-
том, что только 40 процентов делопроизвод-
ства в государственных органах республики
ведется на киргизском языке. При этом он
отметил, что качество документов, подготов-
ленных на нем, остается крайне низким. По

Â Ìîëäàâèè ðåøèëè îòêàçàòüñÿ
îò àíòèðîññèéñêîãî ïîäõîäà

Правительство и президент Молда-
вии договорились отказаться от сис-
темного "антироссийского подхода". Об
этом газете "Коммерсантъ" расска-
зал президент республики Игорь До-
дон.

По его словам, обе стороны приш-
ли к соглашению, чтобы прекратить
практику запрета российским журна-
листам или инвесторам приезжать в
Молдавию. "Если есть какие-то нару-
шения, посмотрим по конкретным слу-
чаям. Но чтобы был системный анти-
российский подход, как было, этого
больше не будет", - заверил прези-
дент.

Додон уточнил, что подобная прак-
тика будет также распространяться

и на инвесторов из иных стран, включая представителей
США и Евросоюза.

В конце июня Молдавия сняла ограничения на поездку
в Россию для членов парламента и правительства. Зап-
рет действовал с марта 2017 года якобы из-за досмотра
официальных лиц республики на границе.

Óêðàèíà îòêàçàëàñü îò ó÷àñòèÿ â ñåññèè ÏÀÑÅ
Одиозный украинский депутат вернется
в ПАСЕ вопреки решению Киева

Заседание ПАСЕ

Алексей Гончаренко пародировал
кандидата на пост главы государ-
ства Владимира Зеленского, на-
ряжаясь в костюм Чарли Чаплина

шение вызвало протест со
стороны делегаций Украины,
Грузии, Польши, Словакии,
Литвы, Латвии и Эстонии.
Украинская делегация, в
частности, заявила о наме-
рении выйти из организации
и покинула зал заседаний.
Она также не стала прини-
мать участие в голосовании
за нового генсека ПАСЕ.
При этом на тот момент под-
черкивалось, что окончате-
льное решение о дальней-
шем членстве страны в ор-
ганизации будет принимать
новый парламент.

Россия была лишена ос-
новных полномочий в ПАСЕ
в апреле 2014 года из-за
воссоединения с Крымом и
вооруженного конфликта в
Донбассе. В 2017 году Мос-
ква, которая является круп-
нейшим вкладчиком ассам-
блеи, заморозила уплату
членского взноса и объяви-
ла, что разморозит ее то-
лько после полного восста-
новления своих полномочий
в организации.

Депутат Верховной Рады
от партии "Европейская со-
лидарность" Алексей Гонча-

ренко заявил, что примет
участие в осенней сессии
Парламентской ассамблеи
Совета Европы, несмотря на
решение Верховной Рады не
направлять туда делегатов.
Об этом он написал на сво-
ей странице в Facebook.

По словам Гончаренко,
кроме него, участие в сес-
сии примут и другие депутаты,
в частности те, кто входил в
состав предыдущей украинс-
кой делегации. Он отметил,
что это решение связано с
осознанием необходимости
представлять украинские ин-
тересы в Совете Европы.

"Считаю недопустимым,
чтобы на такой важнейшей
международной площадке,
как ПАСЕ, звучала позиция
Кремля и не звучала наша
позиция", - сказал он.

Алексей Гончаренко,
дважды избиравшийся в
Верховную Раду от партии
экс-президента Петра Поро-
шенко, известен своими оди-
озными поступками. В на-
чале президентской кампа-
нии он пародировал канди-
дата на пост главы государ-
ства Владимира Зеленско-
го, наряжаясь в костюм Чар-
ли Чаплина. Также он был в
числе депутатов, которые
переоделись казаками и ста-
ли "писать письмо Путину".

Многие поступки Гончарен-
ко были связаны именно с
его работой в ПАСЕ. В 2018
году он выступал в рези-
новых перчатках, чтобы по-
казать, что защищается от
"токсичной России", а поз-
же инициировал подписание
резолюции о выделении де-
путатам средств химической
защиты в случае возвраще-
ния России в ПАСЕ. Также
он был в числе депутатов,
которые вместо ответа на
вопросы журналистов хором
пели украинский гимн.

Президент и кабинет
министров Молдавии
договорились отказа-
ться от системного "ан-
тироссийского подхода"

Íàöèîíàëèñòû ðåøèëè îáó÷àòü ëàòûøñêîìó ÿçûêó
ñ äåòñêèõ ñàäîâ

В октябре 2018 года ми-
нистр образования Латвии
Карлис Шадурскис заявил,
что в рамках реформы об-
разования в стране предпо-
лагается радикальное сок-
ращение преподавания в
школах на русском языке.
В частности, старшекласс-
ники будут полностью пере-
ведены на обучение на го-
сударственном языке.

Реформа объясняется
тем, что государство регу-
лирует сферу образования
и критерии аккредитации
образовательных программ,
поэтому вправе определять
язык, на котором будет вес-
тись обучение. Русский язык
является вторым по расп-
ространенности в Латвии.
На нем разговаривают 37
процентов жителей страны.

Страницу подготовил Влади Владков

Â Êèðãèçèè âçÿëèñü çà óêðåïëåíèå ÿçûêà
его мнению, это наносит урон ав-
торитету государственного языка.

Ранее о предстоящем усилении
роли казахского языка заявил пре-
зидент Казахстана Касым-Жомарт
Токаев. Глава государства подчер-
кнул, что язык является "инстру-
ментом большой политики" и "приз-
вал совместно работать без не-
нужных разговоров" для повыше-
ния его статуса. Токаев также счи-
тает, что казахский должен заме-
нить русский в качестве языка
межнационального общения в рес-

публике. Согласно Конституции Киргизии, го-
сударственным языком республики является
киргизский, русский язык имеет статус офи-
циального, что было закреплено в главном
законе страны в начале 2000-х годов. При
этом, утверждает "Радио Азаттык", осущест-
вление документооборота и обслуживания в
городах на русском языке вызывает недово-
льство у определенной части населения.

Сооронбай Жээнбеков
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Страницу подготовила
Светлана Михова

Кошелек

Страницу подготвила
Светлана Михова

Кошелек

Страницу подготовила
Светлана Михова

Министерство юстиции разработало
концепцию нового закона, регулирую-
щего порядок взыскания долгов с граж-
дан, сообщила газета "Коммерсант".

Новый закон является частью дорожной
карты по реализации "регуляторной ги-
льотины" - масштабной инициативы пра-
вительства по пересмотру действующих
нормативно-правовых актов, которые ус-
танавливают требования к бизнесу. Мно-
гие из них считаются устаревшими. Сог-
ласно концепции нового закона, долж-
ник получит возможность погасить долг
в досудебном порядке. На это отводится
30 дней. Сейчас взыскатель может об-
ратиться в суд с любого дня просрочки
заложенности. Кроме того, предполага-
ется расширить реестр Федеральной
службы судебных приставов. Туда к кол-
лекторам должны добавиться банки, мик-
рофинансовые организации, ломбарды,
операторы связи, управляющие компа-
нии ЖКХ. Их представители смогут встре-
чаться с должниками, звонить им и пи-
сать электронные сообщения.

Большинство россиян, которые на се-
годняшний день не имеют сбережений,
готовы начать копить при доходе свыше
35 тыс. рублей на каждого члена се-
мьи. Так, 16,9% заявили, что им будет
комфортно откладывать деньги при до-
ходе 35-45 тыс. рублей. Более 45 тыс.
рублей необходимо 27,1% опрошенных,
более 55 тыс. рублей - 20,9%. При этом
17,5% респондентов ответили, что смо-
гут начать копить при доходе в 25-35
тыс. рублей, 10,6% - при 15-25 тыс.
рублей, а 1,8% - при 10-15 тыс. рублей.
Еще 0,6% опрошенных достаточно ме-
нее 10 тыс. рублей для появления сбе-
режений. Как правило, россияне копят
на черный день (23,9%), на путешест-
вия и покупку крупной бытовой техники,
а также на квартиру (по 16,2%). Еще
12,1% ответили, что откладывают на оп-
лату обучения детей, 7,8% - на машину,
а 6,5% - на пенсию. 4,2% опрошенных
делают сбережения на открытие собст-
венного бизнеса.

Телевизоры в России стали факти-
чески единственной категорией элект-
роники, средняя цена на которую сни-
жается. В первом полугодии 2019-го

средняя цена купленного в России ТВ, по
сравнению с аналогичным периодом прош-
лого года, уменьшилась на 4%, а по срав-
нению с январем-июнем первого постк-
ризисного 2016-го - примерно на 12%.
При этом высокотехнологичные телеви-
зоры - смарт-ТВ и устройства сверхвы-
сокой четкости с поддержкой 4К - де-
шевеют еще быстрее. Это происходит, пос-
кольку более доступными становятся тех-
нологии передачи изображения, отмеча-
ют участники рынка. В отличие от смар-
тфонов и планшетов большинство теле-
визоров собирается в России, что пре-
пятствует росту цен, добавляют они. В
первом полугодии 2019 года россияне в
среднем платили за новый телевизор около
23,2 тыс. рублей. Это на 2,5% меньше,
чем годом ранее, или на 12,3% ниже,
чем в первом полугодии 2016 года.

С 2020 года увеличатся
акцизы на вино и шампан-
ское. Причем и на импор-
тное, и на свое. Закон об
этом Госдума приняла в
окончательном третьем
чтении. На обычные (так
называемые тихие, то есть
не шипучие) вина ставка
акциза поднимется с
нынешних 18 руб. до 31
руб. за литр, на игристые
и шампанское - с 36 руб.
до 40 руб. При этом вво-
дится еще и новый акциз
- на виноград, сусло и ви-
номатериалы, которые ис-
пользуются при производ-
стве вина.

Логика подсказывает,
что с Нового года вино и
шампанское должны подо-
рожать. Но эксперты объ-
ясняют, что не все так
просто. "Вырастут цены на
импортные вина и вина,
сделанные в России из им-
портных виноматериалов.
Где-то в пределах 10%, -
объяснил Леонид Попович,
президент Союза виногра-
дарей и виноделов России.
- Что касается отечествен-
ного вина, сделанного из
своего, российского, виног-
рада, то для таких произ-

Россияне назвали высо-
кую стоимость бензина
(47%) и дорогое обслужи-
вание автомобиля (16%)
основными причинами
возможного отказа от
частых поездок на авто-
мобиле, следует из опро-
са ВЦИОМа. Каждый
пятый автомобилист (22%)
в стране сообщил, что
мог бы использовать свою
машину реже. При этом
столько же (22%) опро-
шенных не могут отказа-
ться от машины, посколь-
ку их работа связана с
вождением и "автомобиль
кормит их семью".

Среди возможных причин
также были названы фи-
нансовые трудности и поп-
ытки экономить бюджет
(15%), предположение о бо-
льшой загруженности до-
рог (14%), забота об окру-
жающей среде (8%) и пло-
хое состояние дорог (7%).
Если бы у водителей была
возможность сменить авто-
мобиль на другой транс-
порт, то велосипеду отда-

Семьи с доходами в 14
тыс. рублей на человека в
конце прошлого года и на-
чале этого существенно
увеличили использование
так называемого финансо-
вого рычага - это деньги,
полученные не от трудовой
деятельности, в основном
кредиты. Так, в IV кварта-
ле 2018-го и первом 2019-
го они тратили свои допол-
нительные средства на
24% и 70% больше, чем
годом ранее, говорится в
исследовании Альфа-банка.
При этом средний класс
сокращал объемы креди-
тования - четыре года под-
ряд. Авторы исследования
считают, что такая статис-
тика означает неравно-
мерное распределение
кредитной нагрузки и тре-
бует регуляторных мер. В
других крупных банках сог-

Èìïîðòíîå âèíî ïîäîðîæàåò
Надо пить то, что
произведено из
отечественного
винограда

водителей в этом же зако-
не предусмотрен налоговый
вычет. И у них сохранятся
те же затраты на акциз или
они даже уменьшатся. Та-
ким производителям нет
смысла повышать цены, а
может быть, кто-то их и по-
низит".

Столь накрученная схе-

ма поддержки родных про-
изводителей понадобилась,
чтобы вписаться в нормы
Всемирной торговой орга-
низации, куда входит и Рос-
сия. Сейчас для некоторых
видов отечественных вин
действует пониженная
ставка акциза - и это счи-
тается нарушением правил

ВТО. Предоставлять же
своим производителям на-
логовые вычеты эти пра-
вила не запрещают.

Кроме того, отечествен-
ные виноделы постоянно
жаловались, как им невы-
годно самим растить виног-
рад. Продукция получает-
ся слишком дорогая. И по-
тому проигрывает в глазах
потребителей той, которая
лишь разливается в Рос-
сии из дешевых импортных
виноматериалов. После
Нового года такая условно
отечественная продукция
уже не будет столь же де-
шевой, поскольку на нее
повышение акцизов рас-
пространяется сполна.

Как говорят эксперты,
так же особо заметны нов-
шества будут для недоро-
гих импортных вин типа
чилийских, которых сейчас
на полках наших супер-
маркетов куда больше,
чем отечественных. В сто-
имости дорогого вина ак-
циз теряется, а вот стоит
ли бутылка 300 или 330 руб-
лей, для покупателя зачас-
тую существенно.

Íà ñâîåé ìàøèíå åæåäíåâíî åçäÿò 70% ðîññèÿí

ли бы предпочтение 43%
россиян в возрасте 25-34
лет и 56% в возрасте 35-44
лет, а электрическому ав-
томобилю - 33%, ему отда-
ли предпочтение 51% мо-
лодых людей в возрасте от
18 до 24 лет. Каждый де-
сятый россиянин также наз-
вал электромопед или элек-
троскутер (10%).

Также опрос показал,
что более одного автомо-

биля в семье имеет 18%
россиян. Одна машина в
семье есть у 49%, еще у
33% машины нет. Всего ка-
кое-то количество автомо-
билей в семье имеет 67%
опрошенных. 70% опро-
шенных россиян ездит на
своей машине ежедневно.
В Москве и Санкт-Петер-
бурге этот показатель ни-
же - 55%. Несколько раз
в неделю на автомобиле

ездит 21%, несколько раз
в месяц - 6%, раз в ме-
сяц и реже -3%. В иссле-
довании также сообщает-
ся, что водят машины пре-
имущественно мужчины -
78% против 34% женщин.
Самый распространенный
возраст среди водителей
- от 25 до 34 (65%) и от 35
до 44 лет (67%).

Россиянам, которые про-
езжают меньше 5,4 тыс. км
в год, дешевле ездить на
такси, чем пользоваться
личным автомобилем. По
этому соотношению Рос-
сия с отрывом лидирует
среди крупнейших стран,
практически вдвое опере-
жая Индию и в несколько
раз - США и Германию, в
которых владеть автомоби-
лем наиболее выгодно. Си-
туация объясняется отно-
сительно высокой стоимос-
тью покупки машины для
россиянина на фоне срав-
нительно недорогого такси,
часто замещающего об-
щественный транспорт,
считают аналитики.

Êðåäèòîâàíèå ðàñòåò çà ñ÷åò ìàëîèìóùèõ
ласились с тем, что в пери-
од нынешнего кредитного бу-
ма ссуды берут в основном
малообеспеченные гражда-
не.

В документе подчеркива-
ется, что прошлый кре-
дитный бум проходил при
участии среднего класса -
уровень заемных средств
этой группы населения

вырос на 90% с 2009 по 2012
год. С 2015-го по 2018-й этот
показатель упал на 17%.
Эксперты пояснили такую
статистику тем, что граж-
дане с доходами 25-40 тыс.
рублей на человека не уве-
рены в завтрашнем дне и
стараются не залезать в
долговую яму. При этом
эксперты отметили, что пе-

регрева на рынке потреби-
тельского кредитования по-
ка нет, однако неравномер-
ное распределение кредит-
ной нагрузки требует регу-
ляторных мер.

С 1 октября они появят-
ся. Так, Центробанк вводит
показатель долговой нагруз-
ки (ПДН) для населения, же-
лающего взять заем. Сог-
ласно ПДН, размер плате-
жа по кредиту не должен
будет превышать половины
ежемесячного дохода граж-
данина. Иначе банку, выда-
ющему ссуду, придется на-
числять повышенные ре-
зервы, что сделает для фи-
нансовой организации кре-
дитование таких клиентов
невыгодным. Банк России
не видит на рынке потре-
бительского кредитования
какого-либо перегрева или
возникновения "пузыря".
Рынок потребкредитования
не достиг какой-либо кри-
тической точки.
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Александр Балтин

Волноломом истовой веры
разделённая на две одна
жизнь…

Гаджикасимов - приврат-
ник в Оптиной пустыни,
скрывающий корону песен-
ной, поэтической, мирской
славы как нечто постыдное.

Лестница православия ис-
ключает реальность секу-
лярного успеха: а его Гаджи-
касимов-поэт отведал в из-
бытке: песни на его стихи,
лёгкие, полётные, весёлые,
грустные звучат и сегодня;
живут в записях, воскрешая
страницы жизни СССР: яр-
кие, светлые. Радостные…

Радость внутреннего, ду-
ховного делания, открываю-
щаяся монаху, иного полю-
са: соприкосновение с не-
бом в любом варианте отк-
ровения, отрицает шум за-
лов, цветы, деньги…

Ибо тишина из высшей гар-
монии, и звуки растут из неё.

Две жизни представляют
одну: полюсами, страстями,
уходом от них, мучительным
выдираением корней оных.

"Ах, любовь, любовь", "Ар-
ба", "Балалайка", "Веточка
вишни" - и вспыхивающие то-
лько для одного человека
слова молитвы, слова иные,
не те, что ложились в пес-

Áåçäíà ñóäüáû. Ïàìÿòè Îíåãèíà Ãàäæèêàñèìîâà
О н е г и н

Юсиф оглы
Гаджикаси-
мов; иерос-
химонах Си-
мон, в малой
схиме Силу-
ан.

Советский
поэт-песен-
ник, автор
текстов мно-
жества попу-
лярных песен,
впоследствии

иеросхимонах Оптиной пустыни. Об Оне-
гине снят документальный фильм "Храм для
Онегина. После славы".

Родители принадлежали к аристократи-
ческим семействам, давшим множество из-
вестных в истории и культуре Азербайджа-
на политиков, юристов, врачей, литерато-
ров.

Отец - Юсиф-бей Гаджикасимов (1892-
1960), окончил юридический факультет Мос-
ковского университета.

Мать - Махтабан-ханум Гаджикасимова
(1905-1980), знаток русской литературы и
поэзии. В год рождения сына отмечалось
100-летие со дня смерти Александра Сер-
геевича Пушкина, и сын был назван в честь
любимого героя матери - Евгения Онегина.

Младший брат Онегина, Низами (1942-
2003), родившийся в год 800-летия поэта

ВЕРЮ В ТЕБЯ

В час, когда горькая беда
Вдруг в ночи в двери постучит,
Знай, что я к тебе приду,
Чтобы отвести беду.

А мечту, ставшую судьбой,
Я приду праздновать с тобой,
Если буду знать, что ждёшь,
Если только сам позовешь.

Мне без тебя весна в тягость...
Не принесёт она радость...
Ночь без тебя темней!
Трижды год без тебя длинней!
Но, грустя и любя, верю в тебя я!

Сто дорог счастья и тревог
Нам с тобой суждены судьбой.
Помни, что и в зной, и в град
Я не поверну назад!

Верю, ты не обманешь, нет!
Ни мечты, ни моих надежд.
Помни, что любовь жива!
Это не простые слова!

Мне без тебя весна в тягость...
Не принесёт она радость...
Ночь без тебя темней
Трижды год без тебя длинней.
Но, грустя и любя, верю в тебя я!

Знай, что я к тебе приду,
Чтобы отвести беду.
Знай, что я приду в тот час,
Чтоб спасти любовь и нас.

Знаю, ты не обманешь, нет,
Ни мои мечты, ни моих надежд.
Веришь, что и в снег, и в дождь
Ты всегда со мной идёшь.

ВОСТОЧНАЯ ПЕСНЯ
Льёт ли тёплый дождь,
Падает ли снег,
Я в подъезде против дома
Твоего стою.

Жду, что ты пройдёшь,
А, быть может, нет.
Стоит мне тебя увидеть -
О, как я счастлив!

Странно и смешно наш устроен мир,
Сердце любит, но не скажет
О любви своей.
Пусть живу я, и не знаю
Любишь или нет.
Это лучше, чем признаться,

Низами Гянджеви, был назван его именем.
Онегин окончил Литературный институт

имени Горького в Москве, став затем од-
ним из самых популярных поэтов-песенни-
ков СССР 1960-1980-х годов. Песни на его
стихи написаны известными композитора-
ми и исполнялись популярными певцами.
Онегин Гаджикасимов также известен как
переводчик на русский язык текстов попу-
лярных зарубежных песен.

В 1985 году принял православие. Был
крещён с именем Олег. Весной 1989 года
Олег Гаджикасимов пришёл паломником в
возрождающийся монастырь Оптина
пустынь. Нёс послушание привратника. В
журнале дежурств расписывался "Гакаси-
мов", скрывая от всех свою прежнюю мир-
скую славу.

3 декабря 1989 года, накануне престоль-
ного праздника Введения во храм Пресвя-
той Богородицы, был принят в число бра-
тии Оптиной пустыни. Назначен комендан-
том монастыря.

Петровым постом 1989 года наместником
монастыря Архимандритом Евлогием (Смир-
новым) был пострижен в рясофор с именем
в честь Афанасия Афонского. В 1991 году
наместником монастыря архимандритом Ве-
недиктом (Пеньковым) пострижен в мона-
шество с именем Силуан. Позднее был пос-
трижен в великую схиму с именем Симон.

Скончался 30 июня 2002. Похоронен на
кладбище села Лямцино Домодедовского
района Московской области.

щие песни и танцующие под
них.

Привратнику в Оптиной
путь, вероятно, виднее, чем
знаменитому поэту-песенни-
ку; ему понятны подлинные
кристаллы слов и настоя-
щие ощущения; и жизнь его
постепенно освобождается
от мути - до полной проз-
рачности сплошного смысла,
о котором едва ли расска-
зать словами земными…

Гаджикасимова судьба -
Волшебных листьев короба.

От роз роскошных славы ко
Тропе монаха нелегко

Прийти… Привратник свой
успех
Поэта скроет ото всех,

Его стесняясь, как муры -
Банальной жизненной игры.

А песни льются и звучат,
Их тексты лепестками чар

Таланта были… Но теперь
Иной услышан зов, и дверь

Иная отворилась. Так
Идущий побеждает мрак

Гаджикасимова судьба -
Небесных листьев короба.

(Александр Балтин)

ни, становившиеся знаме-
нитыми; слова томные, соч-
ные, страшные, глубокие…

Съедающие жизнь, чтобы
предложить новую: иную
жизнь в теле, которое, в

сущности, спецодежда души.
Что знает монах.
Что редко понимают пою-

Слышать "Нет" в ответ,
А я боюсь услышать "Нет".

По ночам, в тиши,
Я пишу стихи.
Жаль, что ты меня не слышишь,
Потому что в них,
Грусти не тая,
Я тебя назвал
Самой нежной и красивой,
О, это правда...

В каждой строчке только точки
После буквы "Л" -
Ты поймёшь, конечно, всё,
Что я сказать хотел,
Сказать хотел, да не сумел.

По ночам, в тиши,
Я пишу стихи,
Пусть твердят, что пишет каждый
В девятнадцать лет...

В каждой строчке только точки
После буквы "Л" -
Ты поймёшь, конечно, всё,
Что я сказать хотел,
Сказать хотел, да не сумел.

Но тает снег
Весной всегда.
Быть может, мне
Ты скажешь "Да"...

ВСЁ БЕГОМ
Бег на месте и прыжки очень даже хороши,
Только пусть займутся этим малыши.
Я из школы и домой, в будний день и выходной -
Всё бегом, и не угнаться вам за мной.

А я бегу, бегу за автобусом
И песенку пою весёлым голосом.
Пусть я не чемпион, пускай я не герой,
Зато я оббежал почти весь шар земной.

Пусть он не чемпион, пускай он не герой,
Зато бегун он неплохой.

Вот немного подожду, стану прыгать в высоту -
Прыгну выше самолёта марки ТУ.
Быстро время пролетит, стану я так знаменит,
Что за мной автобус мигом побежит!

ГАРЕМ
Мы удивительный народ,
Мы без усов и без бород,
Нас пригласил отдел труда
На должность евнухов сюда.
Мы скажем всем, всем:
Добро пожаловать в гарем!

Я сам в гарем бы не пошёл,
Да больно платят хорошо,
К тому же сервис и уют,
И прогрессивку выдают.
Мы скажем всем, всем:
Добро пожаловать в гарем!

Мы удивительный народ,
Мы без усов и без бород,
Мы говорим с улыбкой всем…

ДОРОЖНАЯ
Бежит, бежит, бежит дорога не кончается,
В пути то маки, то тюльпаны нам встречаются,
Они качаются и улыбаются
Нам, словно старые и добрые друзья.
А в небе солнце озорное и лучистое,
А небо здесь такое ровное и чистое,
Что так и хочется рукой дотронуться,
Оно ведь рядом, а достать его нельзя,
Рядом и нельзя.

Вот и нам часто всем
Счастье кажется рядом совсем,
А идти до него
Далеко, далеко, далеко…

Смотри, шофёр, не заглядись ты на красавицу,
Ибо тебе с дорогой горною не справиться,
Ведь нежный взгляд порой, как поворот крутой,
Он может сразу перепутать все пути.
Любовь девчонки непроста, как это кажется,
Она, как горы неприступною окажется,
Что гордый вид хранят и красотой манят,
Они ведь рядом, но к ним сразу не дойти,
Сразу не дойти.

Вот и нам часто всем
Счастье кажется рядом совсем,
А идти до него
Далеко, далеко, далеко…
А идти до него
Далеко, далеко, далеко…

Пусть высоко и недоступно небо здешнее,
И очень труден длинный путь к горам засне-
женным,
Но сквозь все трудности и недоступности,
Ты будешь к ним идти заветною тропой.
До неба синего дотронься обязательно,
С вершины снежной посмотри на мир

внимательно,
И с высоты такой махни друзьям рукой,
И улыбнувшись вместе с эхом горным спой,
Вместе с эхом спой.

Вот и нам часто всем
Счастье кажется рядом совсем,
А идти до него
Далеко, далеко, далеко…
А идти до него
Далеко, далеко, далеко…
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12. "РУСКИНИ"

Светлана Тютюнджиева

Она переводит книги, со-
чиняет сказки, к тому же ска-
зочно добрый человек. Заме-
тив, что дети плачут, когда
сжигают нарядную куклу на
Масленицу, она докопалась до
истины. Оказывается в ожи-
дании весны наши предки де-
лали две куклы:  Старуху Зи-
му - для обряда сожжения, из-
гнания духа зимы, а красави-
цу Веснянку - для привлечения
весны. Мне хотелось написать
о Наталье Николаевне Ушко-
вой еще тогда, когда она ра-
ботала в библиотеке РКИЦа,
но все казалось, что надо еще
подсобрать впечатления, а
она взяла и уволилась… В ко-
торый раз убеждаюсь, что
надо людям говорить похваль-
ные слова, как говорится, "при
жизни". Выразилась неудачно,
слава Богу, все живы.

Наталья работала в библи-
отеке РКИЦ не так уж долго,
но беззаветно, поддерживая
самые разнообразные идеи:
от квашения капусты до ва-
ляния валенок, декупажа и
многого другого, сделав прив-
лекательным само помещение
библиотеки. И народ потянул-
ся к ней. На первом плане
были субботние детские чте-
ния, выставки и конкурсы,
книгообмен. Разумеется,
библиотека продолжает свою
работу, как положено, в
РКИЦ появились новые
кадры, которые стремятся
сделать Центр привлека-
тельным местом. А Наталья
Николаевна, как видно из то-
го, чем она делится в соци-
альных сетях, увлечена новым
делом: "Сказать, что я под впе-
чатлением - ничего не ска-
зать. Изумительная ведущая
курса - волшебная, аристок-
ратичная, щедрая и мудрая
Ванина Бодурова, прямая уче-
ница профессора Лозанова,
за считанные дни убедила ме-
ня, что именно так я и хочу
преподавать. Что препода-
вать? А все! Все, что умею. И
рукоделие, и русский, и сказ-
косложение. Впереди ещё
две недели с Ваниной и ас-
систент-курс в Софии. А по-
том...! Потом мы продолжим
делать этот мир чуточку доб-
рее и красивее и, разумеет-
ся, в этом мире будет инте-
ресно и приятно учить вели-
кий могучий русский язык".

И еще: "немного о продол-
жающемся моём обучении на
пятинедельном курсе препо-
давания по методу доктора
Лозанова. Наверное, этот
пост больше для моих доро-
гих коллег - преподавателей
русского языка. Представь-
те себе, я нашла подлинное
письмо профессору Лозано-
ву от человека, которым вос-
хищаюсь всю сознательную
преподавательскую жизнь!
От удивительной женщины,
которая создала мои люби-
мые учебники и пособия по
русскому языку! От Аллы
Александровны Акишиной!
Филологи, коллеги, предста-
вьте себе мои чувства, когда
из старенького пособия, бе-
режно сохраняемого в архи-
ве Ванины Бодуровой, выпа-
дает написанное крепким по-
черком письмо от Аллы Алек-
сандровны... Всё. Больше я
никогда не спорю о ценности
метода Суггестопедия. Прос-
то продолжаю его осваивать
и использовать".

В этом вся ее сущность -
восторгаться и находить в
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Болгарии все новые удивите-
льные ценности, прекрасных
людей и люди отвечают ей
взаимностью.

В Болгарию Наталья Ушко-
ва с двумя детьми переехала
из Иркутска. Там окончила
университет, вышла замуж,
родила двух сыновей. Здоро-
вье младшего сына, после его
рождения оказалось под уг-
розой. Доктора подготавли-
вали родителей к тому, что у
ребенка будет астма. Эко-
логические и климатические
условия неблагоприятно ска-
зывались на здоровье мла-
денца. Тонкая пыль, которая
летит со стороны монгольс-
ко-китайской границы буква-
льно "бетонирует" бронхи, де-
лится Наташа. Доктора по-
советовали: самое лучшее
лечение смена климата и же-
лательно найти местность
между горами и морем.
Первым вариантом был ра-
йон Туапсе, но на фоне под-
готовки к Сочинской Олим-
пиаде цены там подскочили.
Продав 3-комнатную кварти-
ру в Иркутске можно было
рассчитывать только на од-
нокомнатную. Кто-то из дру-
зей предложил, а почему бы
не Болгария - денег хватит
на домик в деревне и на па-
ру лет проживания. Как ни
странно, о Болгарии она не
знала абсолютно ничего, но
материнский инстинкт зас-
тавлял действовать. По пово-
ду работы успокоили: обра-
зованная русская женщина -
работу ты найдешь, не пере-
живай.

Послала запрос на один из
сайтов недвижимости и вско-
ре получила ответ. Наталья
рассказывает о телефонном
звонке из Болгарии, как и по-
ложено сказочнице. Мужской
голос с приятным акцентом
представился: "Я - Ангел. В
России же нет такого имени
- все, думаю, на выход с ве-
щами… Оказалось это типич-
ное болгарское имя".

Местность в которой ей
предложили домик ранее ис-
пользовалась для лечения по-
добных заболеваний - игло-
листные леса, доходит и мор-
ской воздух. Врач была пра-
ва - в хорошем климате и на
домашних продуктах ребенок

пошел на поправку. Столкнув-
шись с реальной жизнью в
чужой стране, некоторые лю-
ди порой критически настро-
ены к чужому, ностальгируя
по своему. Наталья же при-
няла все с открытым серд-
цем: "Сразу поразило как
сохранились традиции. У бол-
гар новогодние праздники -
они семейные". Попали они в
Ново-село под Шуменом. По
русским масштабам - в де-
ревню. "Оказалось, что там
сохранилась традиция, когда
в Сочельник дедушки идут в
лес за пнем (бг. бъдник - от-
сюда "Бъдни вечер"), который
должен гореть в печке, ког-
да вся семья собирается
вместе, сажей от него рису-
ют на лбу крест, в риту-
альный каравай запекают мо-
нетки на удачу, все сопро-
вождает замечательными пес-
нями коллектив бабушек", -
рассказывает моя героиня.

По ее рассказам, на вре-
мя их приезда в населенном
пункте жили три с половиной
тысячи жителей. Здесь рас-
полагались цех по пошиву ме-
ховых тапочек, маленькая пе-
карня, фармакологический

цех, где расфасовывали в па-
кетики лекарственные травы
и цех, где консервировали че-
решню. Школа была с ком-
пьютерным классом и физ-
культурным салоном. Доброт-
ные дома. Многие люди, ра-
ботали за рубежом и вкла-
дывали средства в свои до-
ма. Повсюду идеальная чис-
тота, даже бортики дороги
побелены. Это был 2011 год,
а к 2014 году положение из-
менилось. "Если бы мне рас-
сказали, что с такой скорос-
тью можно разрушить бол-
гарскую деревню, то я бы не
поверила. Когда мы туда при-
ехали дети очень любили
смотреть в окно как пастух
выводит стадо. Полтора ча-
са шло стадо! Начинается с
козочек, бараны, коровы на-
конец два буйвола... Сады. И
во всем этом было занято
много людей - консервиро-
вали, чесали шерсть и пр. В
2012 году, когда принимают-
ся европейские положения о
животноводстве, в соотвест-
вии с которыми запрещает-
ся скупать у людей произве-
денную не по стандарту - про-
дукцию - закрывают кон-
сервный завод, пекарню,
единственную в деревне ап-
теку, закрывают школу. На 3
деревни остается одна шко-
ла, в которую дети добира-
ются на автобусе… Сначала
уехали те, кто работал.

"Там у нас был такой ин-
тернационал: семья англичан,
которые купили и поддержи-
вали вишневый сад, кореец
доктор мануальщик с семьей,
итальянец, который произво-
дил малину для итальянских
ресторанов. Все уехали, по-
тому что условия, которые
поставила община всех ра-
зорили, - рассказывает На-
та. - Это было страшно. Пус-
тые улицы и опустевшие до-
ма. Осталось меньше ста че-

ловек жителей. Мы перееха-
ли в Шумен, но его постигла
та же история. Сначала зак-
рыли военную часть и трени-
ровочный полигон - пять с по-
ловиной тысяч мужчин в воз-
расте от 25 до 45 лет оста-
лись без работы. А на эту
военную часть работал весь
город - кто-то производил
мясо, кто-то одежду. Весь го-
род крутился вокруг шумен-
ского гарнизона, пожарная
часть и международный
тренировочный комплекс...
Пришлось даже отключить от
водоснабжения и электри-
чества целый квартал, пото-
му что он опустел.

Я тоже осталась без ра-
боты, поскольку работая в
библиотеке гарнизона, пере-
водила с русского на болгар-
ский и наоборот. Благо муж,
который остался на работе
в университете в Иркутске
поддерживал материально".

В Шумене она познакоми-
лась с Тамарой Стилияновой
(председатель русского клу-
ба Федерации "Союз сооте-
чественников"). "Невероятный
человек! Она сама меня наш-
ла и очень помогла нам адап-
тироваться. Именно с Тама-
рой у меня была первая рус-
ская Масленица. Мы с ней
связались с руководителями
детских садов, которые хо-
тели продвигать русский
язык, кроме того там есть
большая школа с традиция-
ми изучения русского языка
и Шуменский университет, -
вспоминает Наташа. - В чу-
жой монастырь со своим ус-
тавом не ходят, начала изу-
чать и переводить сказки,
изучать фольклор и историю,
сделали большую выставку.
Шумен очень интеллигентный
город, мне было его очень тя-
жело покидать, я скучаю по
нему. По качеству интеллек-
туального продукта этот го-
род выше многих. Там очень
хорошие щедрые люди, ко-
торые готовы делиться и ле-
гендами, и реальными исто-
риями. Невероятные очаги ку-
льтуры - прекрасный музей
и театр. Несмотря на тяже-
лые времена, на средства
собранные местной интелли-
генцией там поставили в го-
родском саду памятник свое-
му артисту Тодору Колеву". Все
это она еще больше оценила,
когда попытала счастья в Вар-
не. Припоминает шутливую
поговорку шуменцев, что Вар-
на - это причал Шумена.

В конечном итоге Наташа
с сыновьями оказались в Со-
фии, ребята окрепли, а тут и
муж приехал на подкрепле-
ние. Живут на квартире, но
не унывают. Все, кто хоть раз
общался с Натальей рады
знакомству с ней. Она не
старается извлечь пользу для
себя, а сразу же думает, чем
она может быть полезна. Че-
рез нее мы собирали средс-
тва для тяжело больной соо-
течественницы и книги в дар
болгарским читалиштам. Ра-
достно, что есть такие дос-
тойные соотечественницы, ко-
торые не жалуются на труд-
ности жизни, не ищут при-
чины своих неудач в отноше-
нии к ним местного населе-
ния. Хочется пожелать ей
достичь профессиональных
высот в суггестопедии, проя-
вить все свои таланты и,
главное, обрести необходи-
мую ее семье стабильность.
В добрый час, Наталья Ни-
колаевна!

Учитель прикладных искусств, учи-
тель русского языка, фольклорист.
По призванию - сказочница. В
болгарском народном костюме

Масленица в РКИЦ

На болгарских фольклорных фес-
тивалях она представляет свои
сказочные куклы

В русском народном (новгородском) костюме с мужем Константином
Лидиным и сыном Александром, мужские рубахи - русский север
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Восемьдесят лет назад, 1
сентября 1939 года, со втор-
жения гитлеровской Германии
в Польшу началась Вторая
мировая. Через два дня аг-
рессору объявили войну Анг-
лия, Франция, Австралия и
Новая Зеландия. В глобаль-
ную бойню со временем втя-
нулись 62 страны, военные
действия велись на просто-
рах всех океанов. Общие
жертвы превысили 65 млн че-
ловек.

Сегодня ангажированные
западные историки пытают-
ся переписать не только ито-
ги, но и истоки трагедии пла-
нетарного масштаба. Основ-
ная цель - полностью иска-
зить роль СССР, уравняв ста-
линский и гитлеровский ре-
жимы в их якобы равной от-
ветственности за мировой
пожар 1939-1945 гг. Главным
"козырем" служит пресло-
вутый пакт Молотова - Риб-
бентропа.

Двойная цель этой спец-
операции легко угадывается:
прикрыть, заболтать ис-
тинных вдохновителей и бе-
нефициаров всемирной катас-
трофы, а также обосновать
вытеснение нынешней России
как наследницы Советского
Союза из числа держав, име-
ющих моральное право на
международное влияние.

"Активизировались те, кто
хотел бы "присвоить" Побе-
ду, стереть из памяти роль
СССР в разгроме фашизма,
предать забвению жерт-
венный освободительный под-
виг Красной Армии, не вспо-
минать о многих миллионах
мирных советских граждан,
погибших в годы войны", от-
метил министр иностранных
дел России Сергей Лавров.

Цветные сканы советско-
го оригинала Договора о не-
нападении между Советским
Союзом и Германией от 23
августа 1939 года и секрет-
ного дополнительного прото-
кола к нему впервые выло-
жены в свободный доступ.
(Их можно было увидеть и
на выставке в РКИЦ-е, ко-
торая вызвала безумно ис-
теричную реакцию Минис-
терства иностранных дел
Болгарии. Их мог увидеть
каждый, кто не боится
правды истории - прим. ред.)

Публикация документов
состоялась на портале фонда
"Историческая память".
"Сканы предоставлены Исто-
рико-документальным депар-
таментом МИД России и опуб-
ликованы в научном издании
"Антигитлеровская коалиция
1939: формула провала",
выпущенном в свет Институ-
том внешнеполитических ис-
следований и инициатив", - го-
ворится в сообщении на сай-
те фонда. Ранее историкам
были доступны лишь фотоко-
пии немецких оригиналов этих
документов. Были известны и
черно-белые фрагменты со-
ветской версии документа, од-
нако в нынешнем виде доку-
мент доступен не был.

В опубликованном доку-
менте нет никаких сенсаций:
его текст был хорошо извес-
тен и раньше. Однако все, в
чем есть слова "пакт Моло-
това - Риббентропа", всегда
вызывает волну интереса и
обсуждений. При этом неваж-
но, что история эта очень хо-

Ðîññèè êàÿòüñÿ íå çà ÷òî
Как Европа внесла свою лепту в
развязывание Второй мировой войны

Подписание Договора о ненападении между СССР и Германией

Оригинал странички из "Разъяснения к "Секретному дополнительно-
му протоколу"

Британский премьер Невилл Чемберлен поладил с Гитлером

Гитлер в оккупированном Париже

рошо изучена и все источни-
ки по ней, весь контекст и
предыстория произошедшего
подробно исследованы.

Подписанный 23 августа
1939 г. советско-германский
договор стал последним в че-
реде европейских соглашений
с Третьим рейхом. С момента
прихода Гитлера к власти в
1933 г. СССР предпринимал
попытки создания системы,
которая не допустила бы воз-
можности масштабной войны
в Европе. В декабре 1933 г.
правительствами Франции и
СССР было выдвинуто сов-
местное предложение о зак-
лючении договора о коллек-
тивной безопасности в Евро-
пе. Предложения присоеди-
ниться к договору были сде-

ланы Германии, Великобри-
тании, Финляндии, Чехосло-
вакии, Польше, Эстонии, Лат-
вии и Литве. Однако этот
план стал невыполнимым пос-
ле того, как в 1934 г. был
заключен "пакт Пилсудского
- Гитлера": договор о ненапа-
дении между Польшей и на-
цистской Германией.

Вслед за этим документом,
ставшим большой дипломати-
ческой победой Гитлера, был
заключен еще целый ряд сог-
лашений с Германией, венча-
ло который Мюнхенское сог-
лашение 1938 г. Одновремен-
но осенью 1938 г. была под-
писана англо-германская дек-
ларация о дружбе и ненапа-
дении, в которой констатиро-
валась воля обеих народов
"никогда более не воевать
друг с другом". В декабре
была подписана франко-гер-
манская декларация. Сто-
роны заявляли, что между

Францией и Германией нет
никаких территориальных
споров, и что существующая
граница между ними являет-
ся окончательной. Глава МИД
Франции Жорж-Этьен Бонне
после заключения деклара-
ции в циркулярной записке
французским дипломатам пи-
сал, что Третий рейх отныне
сосредоточится на "восточ-
ном направлении" и борьбе
с большевизмом.

Обстановка в Европе скла-
дывалась крайне неблагопри-
ятно для Советского Союза.
Он оставался единственным
крупным государством конти-
нента, не имевшим договорен-
ностей с Германией. Тем не
менее, в СССР не теряли на-
дежды договориться с Вели-

кобританией и Францией от-
носительно единой системы
коллективной безопасности.
Последней попыткой создать
такую систему стали советс-
ко-франко-английские перего-
воры в Москве, проходившие
с апреля по август 1939 г. На
этом фоне пакты о ненападе-
нии с Германией в июне 1939
г. заключили Эстония и Лат-
вия. В июле 1939 года граф
Галифакс, глава МИД Вели-
кобритании, заявил: "Наша
главная цель в переговорах с
СССР заключается в том,
чтобы предотвратить установ-
ление Россией каких-либо
связей с Германией".

12 августа 1939 г. в Моск-
ве начались переговоры во-
енных миссий трех стран. В
их ходе выяснилось, что пред-
ставители Англии  и Фран-
ции не имели достаточных
полномочий для подписания
серьезных документов. Более

того, отправка в Москву лю-
дей, никакими серьезными
полномочиями не наделенных,
впрямую демонстрировала
незаинтересованность Лондо-
на и Парижа в быстром зак-
лючении какого бы ты ни
было союза.

Ни у кого в Европе не было
сомнений в том, что Гитлер
совершит нападение. Созда-
ние системы коллективной
безопасности оказалось не-
возможным. В итоге летом
1939 г. решался вопрос о том,
по кому будет нанесен
первый удар, кто первым бу-
дет вовлечен в конфликт. Гит-
леровскую Германию устра-
ивал любой вариант, обеспе-
чивавший ей отсутствие
войны на два фронта.

Англия и Франция, как уже
говорилось, ожидали, что Гит-
лер обратит свой взгляд на
страну, с которой у Третьего
рейха не было договореннос-
тей о ненападении, то есть
на СССР. Оживление в Па-
риже и Лондоне началось
лишь в середине августа, ког-
да появилась информация о
возможном заключении до-
говора о ненападении между
СССР и Германией. Но было
уже поздно. Москва, решив
обеспечить отсрочку начала
войны, действовала по прин-
ципу "каждый сам за себя".
Ровно таким же образом ве-
ли себя в течение несколь-
ких лет перед этим запад-
ные державы.

"Такие пакты Германия зак-
лючала с Польшей в 1934 г.,
позднее - с Данией и други-
ми странами. Это был самый
обычный пакт о ненападении,
- говорит ведущий научный
сотрудник Института россий-
ской истории РАН Юрий Жу-
ков. - У этого договора было
так называемое секретное
приложение, хотя ничего осо-
бенного в нем тоже не было".

Порой приходится читать:
Советский Союз как государ-
ство, основанное на социа-
листических принципах, не
имел права идти на какие-
либо соглашения с нациста-
ми. Звучит красиво, но в ре-
альной политике все значи-

тельно сложнее. Уинстон Чер-
чилль, яростный противник
большевизма, в 1941 г. всту-
пит в коалицию с Сталиным.
Не потому, что пересмотрел
свои взгляды, а потому, что
для Великобритании это было
выгодно. В конечном счете
первой жертвой Гитлера во
Второй мировой войне суж-
дено было стать стране, ко-
торая начиная с 1934 г. бо-
льше других сделала для
срыва создания европейской
коалиции против Третьего
рейха: Польше.

В мае 2015 г. президент
России Владимир Путин ска-
зал о Договоре о ненападе-
нии между СССР и Германи-
ей так: "Смысл обеспечения
безопасности Советского Со-
юза в этом пакте был. Это
первое… Теперь второе: я на-
помню, что после подписания
соответствующего Мюнхенс-
кого соглашения сама Поль-
ша предприняла действия,
направленные на то, чтобы
аннексировать часть чешской
территории.

Получилось так, что после
пакта Молотова - Риббентро-
па и раздела Польши она са-
ма оказалась жертвой той по-
литики, которую и пыталась
проводить в Европе… Когда
СССР понял, что его остав-
ляют один на один с гитле-
ровской Германией, он пред-
принял шаги, чтобы не до-
пустить прямого столкнове-
ния. И был подписан этот
пакт".

Последние десятилетия
пакт Молотова - Риббентро-
па пытаются выдергивать из
общей канвы международной
политики того времени, пыта-
ясь представить как нечто
зловещее, преступное, не
имеющее аналогов. Делают
это потомки тех, кто в свое
время способствовал прихо-
ду нацистов к власти, потом-
ки тех, кто сделал свой выбор
в пользу коллаборационизма.
Они мечтают заставить нас
"платить и каяться". Вот то-
лько каяться нам не за что.
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Либерализм - в его здо-
ровом, неискаженном пони-
мании - традиционно являл-
ся важной составляющей
мировой, в том числе русс-
кой, политической мысли.
Однако множественность
моделей развития не позво-
ляет говорить о том, что за-
падная "корзина" либе-
ральных ценностей безаль-
тернативна. И уж, конечно,
эти ценности нельзя нести
"на штыках" - без учета ис-
тории государств, их куль-
турного и политического "ко-
да". К чему это приводит -
свидетельствует статистика
горя и разрушений в резу-
льтате "либеральных" бомбо-
метаний.

Из неготовности Запада
принять сегодняшние реа-
лии, когда он после столе-
тий экономического, поли-
тического и военного доми-
нирования утрачивает пре-
рогативу единоличного фор-
мирования общемировой
повестки дня, произросла
концепция "порядка, осно-
ванного на правилах". Эти
"правила" изобретаются и
избирательно комбинируют-
ся в зависимости от теку-
щих потребностей авторов
указанного термина, ко-
торый Запад настойчиво
внедряет в обиход. Концеп-
ция отнюдь не умозритель-
на и активно реализуется.
Ее цель - подменить универ-
сально согласованные меж-
дународно-правовые инстру-
менты и механизмы узкими
форматами, где вырабаты-
ваются альтернативные, не-
консенсусные методы урегу-
лирования тех или иных

международных проблем в
обход легитимных многосто-
ронних рамок. Иными сло-
вами, расчет на то, чтобы
узурпировать процесс выра-
ботки решений по клю-
чевым вопросам.

Намерения инициаторов
концепции "порядка, осно-
ванного на правилах" затра-
гивают исключительные пол-
номочия СБ ООН. Один из
свежих примеров: когда
США и их союзники не смог-
ли убедить Совет Безопас-
ности одобрить политизиро-
ванные решения, бездоказа-
тельно обвиняющие руко-
водство Сирии в примене-
нии запрещенных отравля-
ющих веществ, они стали
продвигать нужные им "пра-
вила" через Организацию по
запрещению химического
оружия (ОЗХО). Манипули-
руя действующими процеду-
рами в грубое нарушение
Конвенции о запрещении хи-
мического оружия, они до-
бились (голосами меньшин-
ства стран-участниц этой
Конвенции) наделения Техни-
ческого секретариата ОЗХО
функциями по установлению
виновных в применении
химоружия, что стало
прямым вторжением в пре-
рогативы СБ ООН. Попытки
"приватизировать" секрета-
риаты международных орга-
низаций для продвижения
своих интересов за рамка-
ми универсальных межгосу-
дарственных механизмов
наблюдаются также в таких
областях, как биологичес-
кое нераспространение, ми-
ротворчество, борьба с до-
пингом в спорте и другие.

В этой же линейке - ини-

циативы по регулированию
журналистики, направленн-
ые на волюнтаристский за-
жим свободы СМИ, интер-
венционистская идеология
"ответственности по защи-
те", оправдывающая внеш-
нее силовое "гуманитарное
вмешательство" без санкции
СБ ООН под предлогом воз-
никновения угрозы безопас-
ности мирного населения.

Отдельного внимания зас-
луживает спорная концепция
"противодействия насильст-
венному экстремизму", воз-
лагающая вину за распрос-
транение радикальных иде-
ологий и расширение соци-
альной базы терроризма на
политические режимы, объ-
явленные Западом недемок-
ратическими, нелибераль-
ными или авторитарными.
Заточенность этой концеп-
ции на работу напрямую с
гражданским обществом
"через голову" законных пра-
вительств не оставляет сом-
нений относительно истин-
ной цели - вывести усилия
на треке антитеррора из-под
"зонтика" ООН и получить
инструмент вмешательства
во внутренние дела госу-
дарств.

Внедрение в практику по-
добных новаций представля-
ет собой

опасный феномен
ревизионизма, отверга-
ющего воплощенные в
Уставе ООН принципы

международного права и
прокладывающего путь к
возвращению во времена
конфронтации и блокового

противостояния. Не зря За-
пад открыто рассуждает о
новом водоразделе между
"либеральным порядком, ос-
нованном на правилах", и
"авторитарными держава-
ми".

Ревизионизм ярко прояв-
ляется в сфере стратегичес-
кой стабильности. Торпеди-
рование Вашингтоном сна-
чала Договора по ПРО, а те-
перь - при единодушной под-
держке членов НАТО - и До-
говора о ликвидации ракет
средней и меньшей дальнос-
ти создает риски демонта-
жа всей договорной архитек-
туры в области контроля над
ракетно-ядерными вооруже-
ниями.

Не ясны и перспективы
Договора о мерах по даль-
нейшему сокращению и ог-
раничению стратегических
наступательных вооружений
(ДСНВ-3) - из-за отсутствия
внятного ответа американ-
ской стороны на наше пред-
ложение договориться о
продлении договора после
истечения срока его дейст-
вия в феврале 2021 года.
Сейчас мы видим тревож-
ные признаки начала в США
медийной кампании по под-
готовке почвы для оконча-
тельного отказа от Догово-
ра о всеобъемлющем зап-
рещении ядерных испытаний
(так и не был ратифициро-
ван США), что ставит под
вопрос будущее и этого важ-
нейшего для международно-
го мира и безопасности до-
кумента. Вашингтон присту-
пил к реализации планов
размещения оружия в кос-
мосе, отвергая предложения
договориться об универса-

льном моратории на такую
деятельность.

Еще один пример внедре-
ния ревизионистских "пра-
вил": выход США из Совмес-
тного всеобъемлющего пла-
на действий по иранской
ядерной программе - одоб-
ренного СБ ООН коллектив-
ного "контракта", имеющего
ключевое значение для
ядерного нераспростране-
ния. В этом же ряду - де-
монстративный отказ Ва-
шингтона от выполнения еди-
ногласных решений СБ ООН
по палестино-израильскому
урегулированию.

В экономической области
"правилом" стали протекци-
онистские барьеры, санкци-
онные рычаги, злоупотреб-
ление статусом доллара как
основного средства расче-
тов, обеспечение конку-
рентных преимуществ не-
рыночными способами,
экстерриториальное приме-
нение национального зако-
нодательства США, в том
числе в отношении ближай-
ших союзников.

Одновременно наши аме-
риканские коллеги упорно
стремятся мобилизовать по
сути всех своих внешних
партнеров для сдержива-
ния России и Китая. При
этом не скрывают желания
рассорить Москву и Пекин,
расстроить и подорвать раз-
вивающиеся вне американ-
ского контроля многосто-
ронние объединения и ре-
гиональные интеграционные
структуры в Евразии и Ази-
атско-Тихоокеанском реги-
оне. Оказывают давление
на страны, которые не иг-
рают по навязываемым им

Владимир Путин
и Сергей Лавров
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"правилам" и осмеливаются
делать "неправильный"
выбор в пользу сотрудни-
чества с "противниками"
Америки.

Что мы имеем в резуль-
тате? В политике - расша-
тывание международно-
правового фундамента, на-
растание нестабильности и
неустойчивости, хаотичная
фрагментация глобального
пространства, углубление
недоверия между участни-
ками международной жиз-
ни. В сфере безопасности
- размывание грани между
несиловыми и силовыми ме-
тодами достижения внешне-
политических целей, мили-
таризация международных
отношений, повышение ро-
ли ядерного оружия в док-
тринальных документах
США, снижение порога его
возможного применения,
появление новых очагов во-
оруженных конфликтов,
сохранение глобальной тер-
рористической угрозы, ми-
литаризация киберпрост-
ранства. В мировой эконо-
мике - повышенная волати-
льность , ужесточение
борьбы за рынки, энерго-
ресурсы и маршруты их
транспортировки, торговые
войны, расшатывание мно-
госторонней торговой сис-
темы. Добавим сюда
всплеск миграционных про-
цессов, углубление межна-
циональной и межконфесси-
ональной розни. Разве та-
кой "миропорядок, осно-
ванный на правилах", нам
нужен?

На этом фоне попытки за-
падных либеральных идеоло-
гов выставить Россию "ре-
визионистской силой" прос-
то абсурдны. Мы были од-
ними из первых, кто прив-
лек внимание к трансфор-
мации мировой политичес-
кой и экономической сис-
тем, которые в силу объек-
тивного хода истории не мо-
гут быть статичными. Нелиш-
не напомнить, что концеп-
цию многополярности в
международных отношениях,
адекватно отражающую
формирующиеся экономи-
ческие и геополитические
реалии, еще два десятиле-
тия назад сформулировал
выдающийся российский го-
сударственный деятель
Е.М.Примаков, чье интел-
лектуальное наследие сохра-
няет свою актуальность и
сегодня, когда мы отмеча-
ем 90-летие со дня его рож-
дения.

Опыт последних лет по-
казывает, что использова-
ние односторонних методов
решения глобальных проб-
лем обречено на провал.
Продвигаемый Западом "по-
рядок" не отвечает потреб-
ностям гармоничного разви-
тия человечества. Он неин-
клюзивен, нацелен на ре-
визию ключевых междуна-
родно-правовых механиз-
мов, отрицает коллегиаль-
ное начало межгосударст-
венного взаимодействия и
по определению не в сос-
тоянии генерировать такие
решения глобальных проб-
лем, которые будут жизнес-
пособны и устойчивы в дол-
госрочном плане, а не рас-
считаны на пропагандистс-
кий эффект в рамках элек-
торального цикла той или
иной страны.

Что предлагает
Россия?
Прежде всего, необходи-

мо идти в ногу со временем.
Признать очевидное: про-
цесс формирования поли-
центричной архитектуры ми-
роустройства необратим,
как бы его ни старались ис-
кусственно затормозить (и
тем более обратить вспять).
Большинство стран не хотят
быть заложниками чужих ге-
ополитических расчетов,
настроены на проведение
национально-ориентирован-
ной внутренней и внешней
политики. В общих интере-
сах - сделать так, чтобы
многополярность не опира-
лась на голый баланс сил,
как это было на предыду-
щих исторических этапах
(например, в XIX и первой
половине XX века), а носи-
ла справедливый, демокра-
тический, объединительный
характер, учитывала под-
ходы и озабоченности всех
без исключения участников
международного общения,
способствовала обеспече-
нию стабильного и безопас-
ного будущего.

Зачастую на Западе рас-
суждают о том, что полицен-

тричность неизбежно при-
ведет к росту хаоса и конф-
ронтации, поскольку "центры
силы" не смогут договари-
ваться между собой и при-
нимать ответственные реше-
ния. Но, во-первых, почему
бы не попробовать? Вдруг
получится? Для этого надо
только приступать к пере-
говорам, заранее условив-
шись искать баланс интере-
сов. Отложить в сторону
попытки выдумывать собст-
венные "правила" и навязы-
вать их всем остальным как
истину в последней инстан-
ции. Впредь

неукоснительно соблю-
дать закрепленные в
Уставе ООН принципы,

начиная с уважения суве-
ренного равенства госу-
дарств - вне зависимости от
их размеров, формы прав-
ления или модели развития.
Парадоксальна ситуация,
когда государства, позици-
онирующие себя как эталон
демократии, пекутся о ней

только тогда, когда требу-
ют от тех или иных стран
"навести порядок" у себя до-
ма по западным лекалам. А
как только речь заходит о
необходимости демократии
в межгосударственных свя-
зях - тут же уходят от чест-
ного разговора или пытают-
ся трактовать международ-
но-правовые нормы по сво-
ему усмотрению.

Безусловно, жизнь не сто-
ит на месте. Бережно сох-
раняя сформированную по
итогам Второй мировой
войны систему междуна-
родных отношений, стерж-
невым элементом которой
остается ООН, необходимо
аккуратно, но последовате-
льно адаптировать ее к ре-
алиям современного геопо-
литического ландшафта. Это
в полной мере касается Со-
вета Безопасности ООН, где
Запад неоправданно пере-
представлен по совре-
менным меркам. Убеждены:
реформирование Совбеза
должно прежде всего учит-
ывать интересы стран Азии,
Африки, Латинской Амери-
ки, а любая формула - опи-
раться на принцип самого
широкого согласия госу-
дарств-членов ООН. В этом

же русле следует работать
над совершенствованием
системы мировой торговли,
придавая особое значение
гармонизации интеграци-
онных проектов в различных
регионах мира.

Следует по максимуму
использовать потен-
циал "Группы двадцати"

перспективной, широкоох-
ватной структуры глобаль-
ного управления, где пред-
ставлены интересы всех
ключевых игроков, а реше-
ния принимаются с общего
согласия. Возрастающую
роль играют и другие объе-
динения, отражающие дух
подлинной, демократической
многосторонности, в основе
деятельности которых - доб-
ровольность, принцип кон-
сенсуса, ценности равнопра-
вия и здорового прагматиз-
ма, отказ от конфронтации
и блоковых подходов. В их
числе - БРИКС и ШОС, в ко-
торых наша страна активно
участвует и в 2020 году бу-

дет председательствовать.
Очевидно, что без насто-

ящей коллегиальности, без
деполитизированного парт-
нерства при центральной
координирующей роли ООН
невозможно добиться сни-
жения конфронтационности,
укрепить доверие и справи-
ться с общими вызовами и
угрозами. Давно пора дого-
вориться о единообразном
толковании принципов и
норм международного пра-
ва, а не пытаться действо-
вать по известной поговор-
ке "закон - что дышло". До-
говариваться сложнее, чем
выдвигать ультиматумы, но
терпеливо согласованные
компромиссы будут гораз-
до более надежным меха-
низмом предсказуемого ве-
дения мировых дел. Такой
подход остро необходим се-
годня для начала пред-
метных переговоров о па-
раметрах надежной и спра-
ведливой системы равной и
неделимой безопасности в
Евро-Атлантике и Евразии.
Эта задача многократно
декларировалась на выс-
шем уровне в документах
ОБСЕ. Надо переходить от
слов к делу. Содружество
Независимых Государств,

Организация Договора о
коллективной безопасности
не раз выражали готовность
вносить вклад в такую ра-
боту.

Важно наращивать содей-
ствие мирному урегулирова-
нию многочисленных конф-
ликтов, будь то на Ближнем
Востоке, в Африке, Азии, Ла-
тинской Америке или на
пространстве СНГ. Главное
- соблюдать уже достигну-
тые договоренности, не
пытаться изобретать пред-
логи для отказа от выпол-
нения уже взятых в ходе пе-
реговоров обязательств.

Сегодня особо востребо-
вано противодействие не-
терпимости на религиозной
и национальной почве. При-
зываем всех к сотрудничес-
тву в подготовке к проведе-
нию в нашей стране под эги-
дой Межпарламентского со-
юза и ООН в мае 2022 года
Всемирной конференции по
межрелигиозному и межэт-
ническому диалогу. ОБСЕ,
которая сформулировала
принципиальную позицию
осуждения антисемитизма,

должна столь же решитель-
но вступить в борьбу с хрис-
тианофобией и исламофоби-
ей.

Нашим безусловным при-
оритетом остается содейст-
вие естественным процес-
сам формирования Большо-
го Евразийского партнерст-
ва - широкого интеграцион-
ного контура от Атлантики
до Тихого океана с участи-
ем членов ЕВРАЗЭС, ШОС,
АСЕАН и всех других госу-
дарств континента, включая
и страны Евросоюза. Неда-
льновидно сдерживать объ-
единительные процессы, а
тем более отгораживаться
друг от друга. Было бы
ошибкой отвергать очевид-
ные стратегические преиму-
щества нашего общего ев-
разийского региона в нынеш-
нем все более конкурентном
мире.

Последовательное движе-
ние в этом общем созида-
тельном направлении позво-
лит не только обеспечить ди-
намичное развитие нацио-
нальных экономик стран-
участниц, устранить ба-
рьеры на пути товаров, ка-
питалов, рабочей силы и ус-
луг, но и создаст прочный
фундамент безопасности и
стабильности на обширных
пространствах от Лиссабо-
на до Джакарты.

Будет ли происходить да-
льнейшее формирование
многополярного мира через
сотрудничество и гармони-
зацию интересов или через
конфронтацию и соперни-
чество - зависит от всех
нас. Что касается России,
то мы продолжим продви-
гать положительную, объе-
динительную повестку дня,
ориентированную на стира-
ние старых и недопущение
появления новых раздели-
тельных линий. Наша стра-
на выдвинула инициативы в
таких областях, как предот-
вращение гонки вооружений
в космосе, создание рабо-
тоспособных механизмов
противодействия террориз-
му, в том числе химическо-
му и биологическому, сог-
ласование практических
мер по недопущению испо-
льзования киберпространс-
тва для подрыва безопас-
ности любого государства
или для реализации иных
преступных замыслов.

Наши предложения о на-
чале серьезного разговора
по всем аспектам страте-
гической стабильности в
современную эпоху остают-
ся в силе. В последнее вре-
мя высказываются мнения
о необходимости сменить
повестку, обновить тер-
мины. Предлагается вести
речь то о "стратегическом
соперничестве", то о "мно-
гостороннем сдерживании".
Термины можно обсуждать.
Но главное - не в них, а в
сути. Сейчас важнее всего
начать стратегический ди-
алог по конкретным угрозам
и рискам и искать согласие
по общеприемлемой повес-
тке дня. Как мудро сказал
еще один выдающийся го-
сударственный деятель на-
шей страны Андрей Андре-
евич Громыко, 110 лет со
дня рождения которого мы
отмечаем в этом году, "луч-
ше десять лет вести пере-
говоры, чем один день -
войну".

Сергей Лавров с
дуайеном русской
дипломатии и
государственности
акад. Евгением
Примаковым



27 сентября - 3 октября 2019
16. ДОСУГ

Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 5. Сумка. 7. Трема. 9. Свора. 11. Рангоут. 12.
Агасфер. 13. Сосна. 15. Виола. 18. Рис. 19. Кожух. 21. Стопа.
23. Повар. 24. Агроном. 25. Копра. 27. Титан. 30. Цукат. 31. Физ.
33. Кунак. 34. Немец. 36. Балаган. 37. Лимузин. 38. Кольт. 39.
Кефал. 40. Ерика.

По вертикали: 1. Бунгало. 2. Уксус. 3. Брага. 4. Смыслов. 6.
Автор. 7. Транс. 8. Мацис. 10. Лемур. 14. Синоним. 16. Отрок. 17.
Апарт. 19. Комик. 20. Жакан. 22. Ага. 23. Пот. 25. Кураж. 26.
Паданец. 28. Тужурка. 29. Надир. 31. Фенол. 32. Зелье. 34.
Накат. 35. Цитра.

По горизонтали: 5. "Колыбель" у кенгурят. 7.
Две точки над буквой. 9. Борзые собаки одного
хозяиина. 11. Мачты, стеньги, реи, гафели - об-
щее название. 12. "Вечный жид", персонаж сред-
невековых легенд, осуждённый богом на вечные
скитания за прегрешения против Христа. 13. Веч-
нозелёное хвойное дерево, чей запах убивает мик-
робов. 15. Лущильный сорт гороха. 18. Злак, ко-
торый возделывается в Индии несколько тысяче-
летий. 19. Дублёнка в стиле "ретро". 21. Мера
бумаги, в метрической системе равная 1000 лис-
там. 23. Хороший ... сам себя хвалит. 24. Крестья-

нин с высшим образованием. 25. Высушенная пи-
тательная ткань кокосового ореха. 27. Выдающий-
ся деятель, человек исключительного масштаба. 30.
Засахаренная корочка цитруса. 31. Игристый, пе-
нящийся лимонный напиток. 33. Друг, приятель на
Кавказе. 34. Беглец под Полтавой. 36. Нечто не-
серьёзное, шутовское. 37. Роскошный легковой ав-
томобиль. 38. Огнестрельный друг ковбоя. 39. Прек-
расный охотник, возлюбленный богини зари Эос,
которая похитила его и родила ему Фаэтона. 40.
Род кустарников семейства вересковых.

По вертикали: 1. Лёгкая жилая постройка в тро-
пических странах. 2. Жидкость, применяемая при
консервировании продуктов. 3. Самогон в ранней
стадии развития. 4. Шахматист, бывший чемпионом
один год. 6. Жертва плагиатора. 7. Повышенное
нервное возбуждение с потерей самоконтроля, вид
сумеречного помрачения сознания. 8. Пряность. 10.
Небольшой зверёк тропических лесов - полуобе-
зьяна с длинным хвостом и удлинёнными задними
конечностями. 14. Противоположности антонима. 16.
Младший княжеский дружинник на Руси 10-12 вв.
17. Сценические монологи, реплики, произносимые
"в сторону". 19. Актёр-юморист. 20. Пуля для глад-
коствольного ружья. 22. Ядовитая жаба в Южной и
Центральной Африке. 23. "Слезы" загнанного тела.
25. Непринужденно-развязное поведение, наигран-
ная смелость. 26. Плод, свалившийся с дерева без
посторонней помощи. 28. Двубортная домашняя или
форменная куртка. 29. Анти-зенит. 31. Карболовая
кислота, используемая для дезинфекции. 32. Бу-
льон по-чародейски. 34. Настил из брёвен в блин-
даже. 35. Древняя "гитара".
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27 сентября, пятница
"Открытая Арт-сцена на Шип-

ке" представляет "Шоу для дру-
зей". Белое фойе, 20:00

28 сентября, суббота
Мульт-утро по субботам: сбор-

ник мультфильмов
Малый зал, 10:00
"Открытая Арт-сцена на Шип-

ке" представляет спектакль "Пос-
леднее желание"

Большой зал, 18:00
30 сентября, понедельник
Спектакль Русского камерного

театра для участников междуна-
родного молодежного форума.

Большой зал, 18:00
1 октября, вторник
Концерт классической музыки,

посвященный Международному

Дню музыканта. В программе про-
изведения Баха, Чайковского,
Рахманинова, Шостаковича и дру-
гих композиторов.

Мраморный зал, 18:00
"Открытая Арт-сцена на Шип-

ке". Молодежный театр БХАЛГ
представляет спектакль "Лекции
о счастье"

Большой зал, 19:30
2 октября, среда
Встреча Нового союза пенси-

онеров.
Большой зал, 11:00-16:00
Концерт молодежного хора "Де-

цата на Орфей", посвященный
140-летию города Софии "140
години - София - столица на Бъл-
гария"

Мраморный зал, 19:00

Приятного аппетита!

Ядерный прикол
За что купили, за то и про-

даем. И не вините, если
приврали чуток. Это не вра-
нье, а народный фольклор,
которым обросла за много
лет эта веселая необычная
история.

Что большинство народа
знает про Индию? Это жар-
кая страна, где в густых
джунглях по веткам скачут
бандерлоги, Маугли и пан-
тера Багира. Там живут йо-
ги и факиры, Зита и Гита с
Раджем Капуром. Еще в Ин-
дии была женщина-прави-
тель Индира Ганди. Осталь-
ное население поет и тан-
цует в индийских фильмах
или пишет строки кодов для
чужих компьютерных прог-
рамм. Однако в лихие 90-е
годы прошлого века эта
страна помогла нам сохра-
нить такую важную часть
промышленности как кораб-
лестроение. В середине 90-
х в России новые корабли
были не нужны. Со стары-
ми бы разобраться! Разру-
ха на корабельных верфях
царила страшная. Остав-
шись без финансирования,
корабелы не получали зар-
плату по нескольку месяцев
и порой голодали. Один бе-
долага, не выдержав лише-
ний, с горя повесился под
самым куполом огромного
цеха. Чтобы снять оттуда те-
ло, руководству пришлось
брать кредит в банке под
грабительский процент.

И тут на верфях появились
смуглые люди со скрученн-
ыми простынями на головах.
Им понравился один из на-
ших недостроенных кораб-
лей, который, еще чуть-чуть,
и на металлолом бы поре-
зали за ненадобностью. А ин-
дусы были готовы заплатить
за это стальное корыто дол-
ларами. Ведь, в боевом ко-
рабле самое важное и са-
мое трудное - расчет корпу-
са. А это мало кто тогда в
мире умел хорошо делать.

У наших от предвкушения
пересчета денег, обещанных
за заказ, пальцы свело от
радости. Быстренько дост-

роили, напичкали оборудо-
ванием, вылизали все угол-
ки до блеска. Провели хо-
довые испытания и предъя-
вили клиенту. Но один за-
каз - это только один за-
каз. Но нужно как-то даль-
ше жить. Решили понрави-
ться заказчику. Придумали
провести не просто офици-
альную передачу корабля
индийской стороне, а устро-
ить костюмированное шоу с
банкетом. А там в нефор-
мальной обстановке убол-
тать индусов на то, что рус-
ские корабли самые гроз-
ные и непотопляемые, и раз-
вивать сотрудничество надо
дальше. Мысль, в общем-то,
была очень правильная. То-
лько не учли широты русс-
кой души.

Для представления наня-
ли артиста на роль Петра I,
переодели кучу народа в
форму трехсотлетней дав-
ности. И закрутилось! Все
пили и кричали "Виват!" С
нового корабля мортирки,
оформленные под пушки тех
времён, палили фейервер-
ками. Все были довольны и
прощались уже по-братски:

- Хинди-русси, бхай-бхай!
Под этот клич корабль,

как был, в нарядном исто-
рическом оформлении, от-
чалил от доков верфи и
поплыл навстречу своей но-
вой судьбе. На декорации
просто махнули руками.
Пусть индусы пока позаба-
вятся. Потом сами все с ко-
рабля уберут.

Заказ был настолько ва-
жен, что в промежуточный
порт на пути в Индию
прибыл наш министр обо-
роны. Провести смотр но-
вейшей русской технике,
купленной другой страной за
сотни миллионов долларов.
Под прицелом кинокамер он
бодро взбежал по трапу.
Гордо шагнул по палубе кра-
савца-корабля и … внезап-
но со стоном осел на руки
свиты. Первое, что он уви-
дел: на палубе супер сов-
ременного фрегата рядком
стояли пушки трехсотлетней

давности. И рядом с каж-
дой - горка ядер наготове.
Чиновник ужаснулся, что ра-
ботяги перепутали и оснас-
тили корабль этими рари-
тетами. Посчитали ядерным
оружием, потому что они яд-
рами стреляют. Ядерный та-
кой прикольчик индусам под-
ложили.

- Что вы им продали? -
шептал министр побелевши-
ми губами, пока под-
чинённые ослабляли ему гал-
стук.

Офицеры свиты кинулись
к переводчику, чтоб как-то
поделикатнее уточнил, поче-
му эта рухлядь на палубе в
полной боевой готовности
расставлена.

- А это сувенир от наших
русских друзей! - белозубо
заулыбались индусы. - В па-
мять о чудесной церемонии
спуска корабля на воду. Они
еще и другие подарки нам
оставили, но мы их в трюмы
убрали, чтоб на солнышке
и морском ветре не выцве-
ли.

Министру враз полегчало.
Так недоразумение и разре-
шилось. Инцидент на плен-
ку не попал. Все списали на
жару. А на вечернем банке-
те министр даже собствен-
норучно пульнул один фейер-
верк из старой пушечки.
Когда еще такая редкая воз-
можность представится! Это
вам не из автоматов Калаш-
никова пострелять, которые
по всему миру на стенках
разных домов на гвоздиках
развешаны. Кстати, тоже
русское оружие.

С той поры много лет
прошло. Сейчас у нас с ин-
дусами по корабельной тех-
нике долгосрочное сотруд-
ничество. Хотя они по мно-
гим вещам уже сильно прод-
винулись. Сами научились
проектировать и строить
корпуса боевых кораблей. И
недавно отличных боевых
роботов разработали, ко-
торых теперь мы у них пла-
нируем закупать. За нефте-
доллары. Но это уже дру-
гая история.

Торт "Битое стекло"
Если вы любите желе, то нарезанные кусочки ананасо-

вого и малинового желе в слегка застывших взбитых слив-
ках - это для вас.

Измените цветовую гамму желе Битого стекла - и ваше
настроение сразу поднимется… Желтый и красный для
будней, зеленый с красным - для праздника!
Продукты: 4 стакана холодной воды (1 литр), 500 мл

сметаны, желатин для сметаны - 25 г., 4 пакетика концен-
трированного фруктового желе разных цветов (вишнёвый,
апельсиновый, лимонный, киви), 3/4 стакана сахара (по
вкусу можно уменьшить или увеличить), 1 ч. л. экстракта
ванили.
Приготовление: Делаем желе по указаниям на упаков-

ке желатина или готовых смесей желе разного цвета. В
разные емкости (жаропрочные миски, контейнеры и т. д.)
высыпаем по 1 пачке фруктово-ягодного концентрата. На-
ливаем в каждую по 1 стакану воды и оставляем на 30
минут для набухания. Прогреваем смеси в микроволновке
или на паровой бане до однородности. Процеживаем. Ста-
вим на холод. По истечение времени, окунаем поочередно
емкости в горячую воду на 2 секунды и, перевернув,
выкладываем желейные заготовки на разделочную доску.
Острым ножом нарезаем кубики произвольных размеров.
Перекладываем нарезанные заготовки в желаемую фор-
му (это может быть форма для кексов или для тортов).

Готовим сметанную заливку. Сметану перемешиваем с
сахаром и взбиваем миксером 2-3 минуты. Вливаем же-
латин и еще раз взбиваем. Заливаем этой смесью желей-
ные заготовки и немного перемешиваем. Ставим в холо-
дильник и ждем пока загустеет до нужной консистенции.
По истечение времени, окунаем форму в горячую воду на
3 секунды и переворачиваем торт Битое Стекло на серви-
ровочное блюдо. Украшаем по желанию.



27 сентября - 3 октября 2019
17. TV

Пятница, 27 сентября (болгарское время)

Воскресенье, 29 сентября

Пятница, 27 сентября (московское время)

Воскресенье, 29 сентября

05.10 Фильм "Три тополя на Плющихе" (12+) 06.00 Новости
06.10 "Три тополя на Плющихе" (12+) 06.35 Светлана Тома в
фильме "Табор уходит в небо" (12+) 08.15 "Играй, гармонь
любимая!" (12+) 08.55 "Умницы и умники" (12+) 09.40 "Слово
пастыря" (0+) 10.00 Новости 10.10 К юбилею Олега Басилаш-
вили. Премьера. "Тостуемый пьёт до дна" (16+) 11.05 Фильм
"Вокзал для двоих" (0+) 12.00 Новости 12.10 "Вокзал для дво-
их" (0+) 14.05 Фильм "Курьер" (12+) 15.45 Премьера. Олег
Басилашвили в фильме "Не ждали" (16+) 19.30 "Сегодня вече-
ром" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня вечером" (16+) 23.00
"Что? Где? Когда?". Осенняя серия игр (16+) 00.10 Олег Баси-
лашвили, Инна Чурикова, Александр Адабашьян, Александр
Паль, Равшана Куркова, Анна Чиповская в фильме "Без гра-
ниц" (12+) 01.55 Валерий Гаркалин, Елена Великанова, Татья-
на Васильева, Дмитрий Певцов, Лолита Милявская в фильме
"Попса" (16+) 03.45 Елена Попова, Никита Высоцкий, Борис
Химичев, Владимир Сошальский в фильме "Мышеловка" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Знахарь". Продолжение (16+) 06.00 Те-
леканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал "Доб-
рое утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить здоро-
во!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время
покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.35
"Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+) 19.45 "Поле
чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Светлана Ходченкова, Екате-
рина Вилкова, Ольга Кузьмина, Валентина Мазунина в ко-
медии "Одноклассницы" (16+) 22.55 "Вечерний Ургант" (16+)
23.45 Александр Калягин, Валентин Гафт, Армен Джигарха-
нян, Михаил Козаков, Тамара Носова в комедии "Здравст-
вуйте, я ваша тётя!" (12+) 01.30 Виктор Бычков, Вилле Хаапа-
сало в фильме Александра Рогожкина "Кукушка" (16+) 03.15
Валентина Теличкина, Виктор Павлов, Игорь Ясулович в фи-
льме "Ловкачи" (12+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

05.15 "Наедине со всеми" (16+) 06.00 Новости 06.10 Елена
Подкаминская в детективе "Без следа" (12+) 07.55 "Часовой"
(12+) 08.25 "Здоровье" (16+) 09.25 "Непутёвые заметки" с Дм.
Крыловым (12+) 10.00 Новости 10.20 Жанна Бадоева в про-
екте-путешествии "Жизнь других" (12+) 11.15 "Видели видео?"
(6+) 12.00 Новости 12.20 "Видели видео?" (6+) 13.55 "Геннадий
Хазанов. Без антракта" (16+) 16.05 Премьера. "Страна Сове-
тов. Забытые вожди" (16+) 18.10 "Точь-в-точь" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 22.00 Премьера. Вячеслав Никонов и Дмитрий Саймс в
программе "Большая игра" (16+) 23.45 Александр Яценко, Ири-
на Горбачёва, Александр Самойленко в фильме "Аритмия" (18+)
01.40 Олег Борисов, Маргарита Криницына в фильме "За
двумя зайцами" (12+) 03.00 Игорь Озеров, Ариадна Шенге-
лая, Олег Басилашвили, Владислав Стржельчик в фильме "Гра-
натовый браслет" (12+) 04.25 "Про любовь" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 28 сентябряСуббота, 28 сентября

Воскресенье, 29 сентября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Мес-
тное время 14.45 Кто против? 17.00 Вести.
Местное время 17.25 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20:45 Вести. Местное время 21.00 Юморина
23.00 Счастливая серая мышь. Х/ф 00.35 2
ВЕРНИК 2 01.20 Драма из старинной жизни.
Х/ф 02.40 Сердце без замка. Х/ф 04.25 Судь-
ба человека с Борисом Корчевниковым

06.00 Утро России. Суббота
09.20 По секрету всему свету
09.40 Местное время. Суббота
10.20 Сто к одному 11.00 Вес-
ти 11.20 Вести. Местное время
11.40 Моя любовь - Россия!
12.10 Пятеро на одного 12.55
Праздничный концерт 14.40
Сломанные судьбы. Х/ф 18.05
Привет, Андрей! 20.00 Вести в
субботу 21.00 Забывая обо
всем. Х/ф 00.20 Романтика ро-
манса 01.10 Единственная. Х/
ф 02.40 Разбитые сердца. Х/ф

05.45 Моя любовь - Россия! 06.40 Фото на не-
добрую память. Х/ф 08.30 Сам себе режиссер
09.15 Смехопанорама Евгения Петросяна 09.40
Местное время. Воскресенье 10.20 Сто к одно-
му 11.00 Вести 11.20 Утренняя почта 12.00 Когда
все дома с Тимуром Кизяковым 12.50 Смеяться
разрешается 14.45 В старых ритмах. Х/ф 16.25
Зорко лишь сердце. Х/ф 20.00 Вести недели
22.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ. ПУТИН 22.40 Воск-
ресный вечер с Владимиром Соловьевым 01.00
Второе рождение Поднебесной. Китай глаза-
ми советских операторов 01.45 Соучастники.
Х/ф 03.15 Ледников 04.40 Когда все дома с
Тимуром Кизяковым

Суббота, 28 сентября
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05.10 "Наедине со всеми" (16+) 06.00 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал "Доб-
рое утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитра-
ми) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужс-
кое / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.35 "На
самом деле" (16+) 19.40 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.30 Премьера. Даниил Страхов в много-
серийном фильме "Знахарь" (16+) 23.25 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 00.00 "Время покажет" (16+) 03.10
"На самом деле" (16+) 04.05 "Знахарь". Многосе-
рийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Знахарь". Продолжение (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал
"Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Вре-
мя покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.35 "На самом деле" (16+) 19.40
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Да-
ниил Страхов в многосерийном фильме "Знахарь" (16+)
23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00 "Время покажет"
(16+) 03.10 "На самом деле" (16+) 04.05 "Знахарь". Мно-
госерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Знахарь". Продолжение (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал
"Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Вре-
мя покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.35 "На самом деле" (16+) 19.40
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Да-
ниил Страхов в многосерийном фильме "Знахарь" (16+)
23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00 "Время покажет"
(16+) 03.10 "На самом деле" (16+) 04.05 "Знахарь". Мно-
госерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Знахарь". Продолжение (16+) 06.00
Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.30 Телеканал
"Доброе утро" 10.00 "Модный приговор" (6+) 10.55 "Жить
здорово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Вре-
мя покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.35 "На самом деле" (16+) 19.40
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Да-
ниил Страхов в многосерийном фильме "Знахарь" (16+)
23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.00 "Время покажет"
(16+) 03.10 "На самом деле" (16+) 04.05 "Знахарь". Мно-
госерийный фильм (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное время
17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20:45 Вести. Местное
время 21.00 Сильная слабая женщина 23.00 Ве-
чер с Владимиром Соловьевым 01.15 Вести-
Санкт-Петербург 01.30 Сати. Нескучная класси-
ка... с Екатериной Шипулиной 02.10 Новости ку-
льтуры 02.35 Екатерина 03.55 Семейный детек-
тив 04.45 Андрей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Мес-
тное время 14.45 Кто против? 17.00 Вести.
Местное время 17.25 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести в 20:00
20:45 Вести. Местное время 21.00 Сильная сла-
бая женщина 23.00 Вечер с Владимиром Со-
ловьевым 01.15 Вести-Санкт-Петербург 01.30
Ближний круг Григория Козлова 02.20 Новос-
ти культуры 02.40 Екатерина 04.00 Семейный
детектив 04.45 Андрей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное время
17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20:45 Вести. Местное
время 21.00 Сильная слабая женщина 23.00 Ве-
чер с Владимиром Соловьевым 01.15 Вести-
Санкт-Петербург 01.30 Линия жизни. Виктор
Фридман 02.20 Новости культуры 02.40 Екате-
рина 04.00 Семейный детектив 04.45 Андрей Ма-
лахов. Прямой эфир

Вторник, 1 октября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.45 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.45 Кто против? 17.00 Вести. Местное время
17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60
минут 20.00 Вести в 20:00 20:45 Вести. Местное
время 21.00 Сильная слабая женщина 23.00 Ве-
чер с Владимиром Соловьевым 01.15 Вести-
Санкт-Петербург 01.30 Абсолютный слух 02.10 Но-
вости культуры 02.35 Екатерина 03.55 Семейный
детектив 04.45 Андрей Малахов. Прямой эфир

Пятница, 27 сентября (болгарское время)RTR
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Борис Грачевский в этом
году разменял восьмой деся-
ток, но, кажется, что его
энергии хватит еще на сто-
лько же лет. Да и молодая
жена не дает супругу расс-
лабиться. А в загородном до-
ме звезды постоянно быва-
ют гости. WomanHit.ru нап-
росился к режиссеру в гос-
ти и выяснил, кто занима-
ет две комнаты в доме, как
прошли съемки в "Ералаше"
дочери Василисы и в чем сек-
рет семейного счастья.

- Борис Юрьевич, расс-
кажите, как прошло ваше
лето? Удалось отдохнуть?

- В этом году мы с Катей
толком и не поехали на юг: то
у нее работа, то у меня. Толь-
ко на три дня вырвались в
Доминикану, но это было еще
в мае. Хорошо отдохнули.

- Вас там не атаковали
многочисленные поклон-
ники?

- Если только наши, они да,
бросаются - я уже привык.
Ну в этом ничего страшно-
го. У меня до этого была

На минувшей неделе Ла-
риса Долина тихо и скром-
но отметила 64-й день рож-
дения. Если прежде она за-
катывала широкий праздник
- около загородного дома
ставила шатры и под шаш-
лыки и разносолы развле-
кала гостей - то теперь под-
московный коттедж пусто-
вал. Рабочие, которые сей-
час доводят до ума второй
особняк, не успели закон-
чить к праздничной дате, пи-
шет "Экспресс газета".

- В молодости я жила
очень скромно, - признава-

52-летний Филипп Кирко-
ров вместе со своими деть-
ми записал поздравление
для наследников 70-летней
Аллы Пугачевой. Гарри и Ли-
за Галкины отметили свои
двойные именины.

18 сентября детям Аллы
Пугачевой и Максима Гал-
кина исполнилось шесть лет.
Весь день их поздравляли
звездные друзья Прима-
донны и шоумена. Бывший
супруг легендарной певицы,

Бывшая жена Андрея Ар-
шавина Юлия Барановская,
похоже, наконец-то нашла
себе нового любовника. Ес-
ли верить видео, появивше-
муся в Сети, то у телеведу-
щей роман с 36-летним со-
листом группы "Иванушки
International" Кириллом Тури-
ченко. Парочку застали за

Ìàðèÿ Øàðàïîâà:
"Ìîé äîì ÑØÀ"

Теннисистка Мария Шара-
пова заявила, что считает
своим домом США, где про-
живает 26 лет. Это не ме-
шает Марии представлять
Россию на международной
арене.

"У меня есть российский
паспорт. Большая часть моих
родственников живет в Рос-
сии, с ними у меня сильная
связь. Но мой дом, конечно,
США", - цитирует Шарапову
Чемпионат.com. "В первые
годы было трудно. Но я
быстро приняла этот образ
жизни. Считаю Америку сво-
им домом. Но основы моего
воспитания, которые я очень
ценю, - русские", добавила
Мария. Шарапова приехала
с родителями в США в 1993
году, когда ей было шесть лет.

Ãðà÷åâñêèé: "Æåíà - ìîå ãëàâíîå ëåêàðñòâî"

грандиозная история на от-
дыхе в Шарм-эль-Шейхе. Я
шел как-то вечером и пел
себе под нос. Ко мне под-
бежал официант и стал уп-
рашивать: "Ну спой еще,
спой!" Я ответил, что не пе-
вец, попытался ему показать
на пальцах, чем я занима-
юсь. В этот момент появил-
ся другой официант и ска-
зал: "Он не певец, он режис-
сер русского Микки-Мауса".
Вот такое адское сочетание.
Мы еще там сняли клип с

Катей: я снимал, она пела.
Но я сам, кстати, продолжил
петь, потому что останавли-
ваться уже невозможно. Сей-
час вот записал "Сюрприз"
Марка Минькова. Я также
хочу записать несколько хо-
роших старых песен.

- Ну а в сентябре тоже
работа ждет?

- Конечно! Сейчас мне
предстоит еще две поездки -
в Евпаторию, в Петрозаводск,
а затем во Владивосток. По-
том у меня Брюссель, Амс-

тердам - меня пригласили на-
ши соотечественники с "Ера-
лашем". Так что у меня рас-
писан сентябрь, и даже но-
ябрь расписали. Да вообще
когда отдыхать? Мы вот со-
бираемся открывать детскую
школу искусств. Ну и еще за
это время я начал создавать
новый сценарий комедии:
очень интересная история -
не буду пока рассказывать,
уже нашел молодого автора.

- Вы вместе с Катей уже
больше пяти лет и можете

давать совет, как сохра-
нить семейное счастье. Что
бы могли сказать по это-
му поводу?

- У меня есть мрачная
шутка: мудрый Соломон на-
писал "И это пройдет" на об-
ручальном кольце… Так что
о секретах семейного счас-
тья можно говорить беско-
нечно. Мою жену можно
сравнивать с удивительным
солнцем. Когда в непогоду
вдруг откуда-то вылезает
лучик, и вот ты в него по-
пал, пригрелся, и стало так
тепло. Вот так примерно и
моя жена появляется, ког-
да она в хорошем настрое-
нии, выспавшаяся… Как лу-
чик солнца. Или ты промерз,
например, приехал, а для
тебя готова теплая ванна.
Моя жена Катя - мое глав-
ное лекарство для жизни,
мой валидол, как хочешь на-
зови. Причем у нас же веч-
ная дискуссия. Я в машине
включаю обдув сиденья, а
она - подогрев, ей все вре-
мя холодно, а мне жарко.

Ëàðèñà Äîëèíà óñòðîèëà ñâàëêó
лась Лариса Долина. - Дол-
гое время у меня не было
московской прописки, и я не
могла рассчитывать, что
вступлю в какой-нибудь ко-
оператив. Ровно три с по-
ловиной года жила в гости-
нице "Россия" на 13-м эта-
же. Иногда в гости из
Одессы приезжала мама с
моей дочкой Ангелиной. А од-
нажды мне пришлось спеш-
но покинуть Москву из-за от-
сутствия прописки.

Немудрено, что когда пе-
вица обрела популярность и
на нее как из рога изоби-

лия посыпались миллионные
гонорары, она тут же при-
нялась скупать недвижи-
мость. И не только простор-
ные квартиры в столице, но
и загородные особняки.

Так в собственности До-
линой появился и участок в
Славино, что в получасе
езды от Москвы. Тихое и не-
пафосное местечко по со-
седству с Икшинским водо-
хранилищем и горнолыжны-
ми курортами Яхрома и Со-
рочаны ей приглянулось сра-
зу.

Первый дом Лариса Алек-
сандровна построила быст-

ро. Следом появился второй.
Но внутренняя отделка трех-
этажного особняка, пред-
назначенного для дочки Ан-
гелины и внучки Саши, не
завершена до сих пор.

- У меня просто нет вре-
мени - постоянно на гаст-
ролях, - еще в 2014-м оп-
равдывалась Долина, когда
с обустройством гостиной
ей вызвались помочь созда-
тели программы "Идеальный
ремонт".

С помощью телевизионщи-
ков певица облагородила
лишь 50 из 650 квадратных
метров: ей организовали
библиотеку, поставили ши-
карные диваны и фортепиа-
но, а еще повесили портрет
хозяйки, облепленный стра-
зами.

Лариса Александровна
была уверена, что ремонт
закончит ее гражданский
муж - продюсер Илья
Спицын. Но сначала тот
твердил, что жутко занят, а
потом от нее ушел.

Говорят, когда Долина уз-
нала об измене Ильи, в сер-
дцах разбила и выбросила
примерно половину его пи-
ратской коллекции. Но по-
том остыла, одумалась и из-
винилась в своей неповто-
римой манере:

- Ты сам во всем виноват!
Далеко не все обитатели

Славино довольны соседст-
вом со знаменитой певицей.

- Посмотрите, **яха-му-
ха, что она устроила около
нашего пруда, - ворчит пен-
сионер Семен Геннадьевич.
- Гастарбайтеры, которые у
нее строят, по совету хо-
зяйки весь мусор скидыва-
ют именно туда, рядом с за-
бором Долиной. Остатки
бетона, куски старой
крыши, зловонные мешки с
отходами, банки от краски…
А там и наши дети, и мы
сами купаемся, Когда же
она это вывезет, а? Но гру-
зовик сюда явно не прое-
дет… Куча хлама растет, а
решать проблему не спешит.
Вот пожалуемся Путину на
прямую линию, будет знать.

Все это безобразие ба-
рыня устроила за своим
задним двором. А напротив
парадного входа велела
высадить аккуратные кусти-
ки, красивую травку и лич-
но воткнула табличку:
"Выгул собак запрещен". Хо-
тя ни та территория, где
она учудила свалку, ни мес-
то, где дискриминирует чет-
вероногих друзей человека,
по документам ей не при-
надлежат.

Ñûí è äî÷ü Êèðêîðîâà ïîçäðàâèëè äåòåé Ïóãà÷åâîé
Филипп Киркоров, сделал со
своими детьми трогательное
видеопоздравление.

Семилетние Алла-Викто-
рия и Мартин, сидя в рос-
кошных креслах, обратились
к именинникам. Первой взя-
ла слово наследница коро-
ля российской эстрады. "До-
рогие Гарри и Лиза! Позд-
равляем вас с днем рожде-
ния! Желаем счастья, мно-
го друзей, много улыбок. И
чтобы учились на одни пя-

терки", - пожелала Алла-
Виктория.

После нее в камеру об-
ратился Мартин. Юный фут-
болист дал неожиданное обе-
щание в честь торжества. "Я
присоединяюсь ко всем
поздравлениям. Я забью се-
годня на тренировке для вас
два гола", - признался ма-
льчик. Сын Филиппа Кирко-
рова прошел отбор в фут-
больную академию москов-
ского ЦСКА.

Áàðàíîâñêàÿ ïåðåñòàëà ñêðûâàòü ðîìàí
поцелуями на дне рождения
известного продюсера Арте-
ма Сорокина, и, судя по по-
ведению знаменитостей, это
не было простым флиртом
на вечеринке.

Барановская и Туриченко
сидели рядом за одним сто-
ликом, весь вечер болтали,
смеялись и целовались, ни

от кого не скрываясь. По
слухам, артисты встречают-
ся с начала года. Телеведу-
щая, к примеру, появилась
на дне рождения Кирилла в
этом январе, кроме того,
они не раз появлялись вмес-
те на мероприятиях, однако
свои чувства друг к другу
старались не афишировать.
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Димаш Кудайберген… То-
ва трудно за произнасяне
име вече е известно по цял
свят. Така се казва певецът,
композитор и мултиинстру-
менталист от Казахстан,
който на крехка възраст ус-
пя да покори световни сце-
ни. Сега той е на 25 години
със солиден музикален стаж
и огромна популярност. Не-
отдавна ликът му се появи
дори на стоки от известния
американски онлайн магазин
Amazon. Няколко десетки
страници от каталога на ма-
газина са пълни с дрехи, ак-
сесоари, пердета и дори чо-
рапи с лика на кумира на
милиони.

За съжаление този уника-
лен певец, както го наричат
специалистите - "6 октави",
е непознат в България.

Затова ще се опитаме да
"нарисуваме" образа му бла-
годарение на многобройни-
те публикации в интернет
пространството.

Димаш е роден на 24 май
1994 година в град Актобе,
Казахстан. Родителите му -
Канат Кудайбергенума Айт-
баев и Светлана Айтбаева
са заслужили певци на Ка-
захстан. Майка му е певица
във филхармонията на Ак-
тобе, а баща му е ръково-
дител на отдел "Култура" в
града. Той е и продуцент на
сина си. Димаш има по-мал-
ки сестра и брат.

На почит в семейството са
трудът и творчеството и не
е чудно, че едва 2-годишен
Димаш излиза за първи път
на сцената в епизодична ро-
ля в театрална постановка.
На 5 вече е възпитаник на
музикалното детско студио
по вокал и пиано. Още то-
гава, щом се появил на сце-
ната, поразил публиката с
невероятния си глас.

На 6 години Димаш е лау-
реат на националния кон-
курс "Айналън" в категори-
ята "пиано", а на 10 е водещ
на разнообразни меропри-
ятия.

Първата си премия певе-
цът получава през 2010 го-
дина на интернационалния
фестивал "Звънките гласо-
ве на Байконур". Две годи-
ни по-късно печели голяма-
та награда на националния
конкурс за млади певци
"Жас канат". Същата годи-
на получава и първа пре-
мия на телевизионния кон-
курс "Източен базар", а
след година побеждава и на
международния фестивал
"Мейкин Азия".

През 2014 година Димаш
Кудайберген завършва му-
зикалния колеж в родния си
град при Марат Айтимов,
който навремето е бил учи-
тел и на майка му. За вис-
шето си образование талан-
тливият младеж избира
джазовия факултет на Ка-
захстанския национален уни-
верситет по изкуствата. Гла-
сът му притежава диапазон
от  бас до фалцет, тембъ-
рът му е лиричен тенор. Той
до съвършенство владее тех-
никата белканто, която поз-
волява да се разкрият всич-
ки нюанси на певческия та-
лант на Кудейберген.

До този момент обаче ка-
риерата му върви само в

×îâåêúò "6 îêòàâè", êîéòî ïîêîðè ñâåòà

Димаш с баща си

Нурсуале - любимото момиче на
певеца

Сцената е неговата стихияДимаш държи на външния си вид

За китайски филм той пее на китайски език

чертите на Казахстан. Пов-
рат в живота му е участие-
то в песенния фестивал
"Славянски базар" в бела-
руския град Витебск през
2015 година. Именно там
безграничният му талант го
превръща в знаков изпъл-
нител на цялото постсъвет-
ско пространство. За тре-
тия тур на песенния мара-
тон Димаш избрал песента
Sos dun terien un detresse,
която в оригинал изпълня-
ва Грегори Лемаршал и из-
воювал голямата награда за-
едно с $20 хиляди. Заради
необикновения му глас и
умението да взема и най-
сложните ноти го нарекли
казахстанския Витас, а по-
читателите му в Insadrame
стигнали над милион.

С участието на Димаш
през същата 2015 г. като
представител на Казахстан
във фестивала ABU TV song
в Истанубл, славата му
прекрачва границите на род-
ната му страна и на екссъ-
ветските републики и тръг-
ва по света. Песните му ве-
че звучат на руски, англий-
ски, испански, френски и
други езици.

А тогавашният президент
на Казахстан Нурсултан На-
зарбаев отпуска на певеца
държавна стипендия.

През 2017 година идва
времето на Китай в биогра-
фията на Димаш Кудайбер-
ген, където той покорява
публиката с изпълнението
на същата песен, с която
завладява "Славянски ба-

зар" - Sos dun terien un
detresse на Лемаршал. Ди-
маш буквално подлудява
младата публика. Навсякъ-
де го следват екзалтирани
фенки, гледанията в You Tube
са многомилионни.

Публиката в Китай е осо-
бено впечатлена от изпъл-
нението на песента "Адажио"
от репертоара на Лара Фа-
биан, която артистът изпъл-
нява, акомпанирайки си на
пиано. Така Димаш става фа-
ворит на шоуто I am a singer
и получава втора награда.
Това участие му отваря ази-
атския регион, а и целия свят.

Димаш подхожда подоба-
ващо и към външността си.
Сключва договор с дизай-
нера Гоко Залди, който е ра-
ботил с Майкъл Джексън и
Лейди Гага. Високият и стро-
ен Димаш (той е 191 см) по
природа имал много къдра-
ва коса. В едно интервю
майка му споделя, че се за-
радвала, когато разбрала,
че чуждестранните стилис-
ти решили да не изправят
косата му. Според версия-
та на YouTube-канала TC
Candler певецът е в рейтин-
га на "100-те най-красиви
лица за 2017 г.

През януари 2018 година
Димаш е поканен отново в
Китай на церемонията по
връчване на премията
Global golden chart awards
и става лауреат в категори-
ята "Най-добър артист".

В родния Казахстан Ди-
маш е истинска звезда, гор-
дост за съгражданите си. Не

случайно именно той е изб-
ран да участва в главна ро-
ля в тържественото шоу при
откриването на "Универсиа-
да-2017" в Алмати. Заедно
със Зарина Алтънбаева  из-
пълняват музикална компо-
зиция, създадена специал-
но за случая.

През ноември 2018 годи-
на Димаш гастролира в Ру-
сия и за първи път се поя-
вява на сцената на Кремъл-
ския дворец с песента "Лю-
бовта на уморените лебеди".
Автор на песента е извест-
ният продуцент и музикант
Игор Крутой, с когото Ди-
маш работи.

Творческият живот на пе-
веца е наситен с ярки съби-
тия. В началото на 2019 го-
дина Димаш участва в аме-
риканския конкурс The
World's Best на телеканала
CBS, в журито на който вли-
зат актрисата Дрю Баримор,
телевизионният водещ Ру Пол
Андре Чарлз и певецът Фейт
Хил. Именно те наричат Ку-
дайберген "човек на 6-те ок-
тави". Димаш и още една
представителка на Казахстан
стигат до полуфинал заедно
с индийския пианист Лидиан
Надхасварам. На всички със-
тезания Димаш лидира и се
смята за претендент на фи-
нала. Неочаквано обаче той
обявява, че излиза добровол-
но от проекта като заявява,
че е решил да подари въз-
можност на по-младите учас-
тници да изявят себе си. Та-
ка победител става музикан-
тът от Индия.

През март 2019 година,
когато Димаш има два
солови концерта в Русия в
Кремълския дворец се съ-
бират негови почитатели от
56 страни. Изявата е с под-
крепата на продуцентския
център на Игор Крутой. А в
средата на това лято певе-
цът пя за родната публика
на стадиона "Астана Арена".

През 2019 година Димаш
презентира клипа на хита си
"Любовта на уморените ле-
беди". Снимките са били в
Украйна и Испания.

Ново в репертоара на во-
калиста е поредният хит на
Лара Фабиан "Мадмоазел
Хайд" по музика на Игор
Крутой. Песента вече е зву-
чала в Кремълския дворец
и по Първи телевизионен ка-
нал.

Що се отнася до личния
живот на младия певец, той
предпочита да го държи да-
леч от публиката. Според
близките му Димаш вече е
намерил своята половинка.
Тя се казва Нурсуале Ауба-
кирова и ако не са нейните
снимки заедно с любимия й
в Instagram хората нямаше
да знаят за тази връзка.
Нурсауле учи режисура в
Кавказкия национален уни-
верситет по изкуства, кой-
то е завършил и Димаш.
Двойката е отдавна заедно,
но засега не се чува нищо
за сватба.

Освен музиката, Димаш е
и талантлив предприемач.
Заедно с приятеля си Да-
мир Мурати произвеждат
елитен чай и щоколад на
името на звездата. Марка-
та вече е известна в роди-
ната на певеца, както и в
Европа, САЩ и страните от
Латинска Америка.

Новините около Димаш Ку-
гайберген са, че на 26 ок-
томври той ще участва в
концерт в нюйоркския
Barclays Center, където ще
пеят още Ирина Алегрова,
Филип Киркоров и Николай
Басков.

Осен това той представи
саундтрак на песента  Only
You на китайски език към
китайски филм. Песента из-
цяло бе представена в
Instagram в полунощ на 20
септември. На същата дата
се състоя и представянето
на албум.

Животът е пред младия
певец, но той не седи със
скръстени ръце и не разчи-
та на таланта, даден му от
Бога, а на себе си, на труда
и желанието да постига ви-
соки.
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Държавната корпорация
"Росатом" участва в 24-ия
Световен енергиен конгрес,
който се състоя неотдавна
в Абу Даби, Обединени
арабски емирства. Основ-
ната тема на конгреса, на
който тази година за първи
път домакинства страна от
Близкия изток, бе "Енергия
за просперитет". На фору-
ма лидерите на енергийния
пазар обсъдиха съвместна
стратегия за устойчиво и
иновативно енергийно бъде-
ще, която да осигури соци-
ално и икономическо раз-
витие на обикновените
граждани по целия свят.

Първият заместник-гене-
рален директор и ръково-
дител на Блока за развитие
и международен бизнес на
"Росатом" Кирил Комаров
отбеляза, че в условията на
глобална трансформация на
енергийните системи, къде-
то хората и техните нужди
са на първо място, енергий-
ният сектор трябва да бъ-
де възможно най-гъвкав и
адаптивен към нуждите на
потребителя.

"На подобно изискване
може да отговори тази енер-
гийна система, в която яд-
рената енергия, като стаби-
лен и надежден източник на
производство, поема основ-
ната тежест", каза Комаров.

Президентите на САЩ
и Полша се срещнаха
в сряда в Ню Йорк, къ-
дето пристигнаха за
участие в започналата
тази седмица редовна
годишна сесия на Об-
щото събрание на
ООН. Доналд Тръмп и
Анджей Дуда разгова-
ряха за възможности-
те да се попречи на Ру-
сия и Германия да за-
вършат изграждането
на "Северен поток-2".
"Двамата президенти
изразиха единодушното
мнение, че газопрово-
дът заплашва енергий-
ната сигурност на Ев-
ропа и обсъдиха как
най-добре да спрат ре-
ализирането на проек-
та", каза заместник-
прессекретарят на Бе-
лия дом Хоган Гидли.
Повече подробности за
договореното не бяха
съобщени.

Преди две седмици
американският cена-
тор Тед Круз заяви, че
САЩ все още имат
възможност да спрат
строежа на втората
тръба по дъното на
Балтийско море, въп-
реки че той вече е нав-
лязъл във финална

Служителите от киев-
ското предприятие
"Миро", специализира-
но в производството на
строителни материали,
публикуваха открито
писмо до президента
на страната с искане-
то да бъдат възстано-
вени търговско-иконо-
мическите отношения
с Русия. Това се съоб-
щава на официалния
сайт на предприятието.

Работещите в него се
събраха на протестен
митинг и издигнаха пла-
кати: "Искаме да тър-
гуваме с Русия", "Въз-
становете търговските
отношения между Ук-
райна и Русия", "Зелен-
ски, нека търгуваме с
Русия" и "Върнете ни
руския пазар".

Профсъюзният шеф
на предприятието Вик-
тор Звягинцев в слово
пред протестиращите
служители заяви, че
основа на икономичес-
кия потенциал на стра-
ната е търговията, а
Русия исторически ви-
наги е била главен тър-
говски партньор на Ук-

Åíåðãèÿ çà óñòîé÷èâî ðàçâèòèå
"Росатом" представи високи технологии
на Световния енергиен конгрес

Той добави, че ядрената
енергия не само спомага за
устойчивостта на енергийни-
те доставки без отрицател-
но въздействие върху окол-
ната среда, но също така
създава нови възможности
за професионална реализа-
ция на младото поколение и
дава мощен тласък на раз-
витието в други области, ка-
то по този начин подобрява
качеството на живот на
всички.

Заедно с ръководители на
организации като Корпора-
цията за атомна енергия на
Обединените арабски емир-
ства (ENEC), Корейската
електроенергийна корпора-
ция (KEPCO), Френската
енергийна компания EDF и
Китайската корпорация за
атомна енергия (CNNC), Ки-
рил Комаров участва и в
дискусия, организирана от
Световната ядрена асоциа-
ция. На нея той отбеляза
приноса на ядрената енер-
гия за внедряването на ино-
вативни решения в отговор
на съвременните тенденции
и предизвикателства пред
енергийния сектор.

По време на конгреса,
ENEC и руската "Техснабек-

спорт" (част от "Росатом")
подписаха нов Меморандум
за сътрудничество в област-
та на ядрения горивен ци-
къл. Документът, парафиран
от генералния директор на
ENEC Мохамед ал Хамади и
генералния директор на "Тех-
снабекспорт" Сергей Полго-
родник, удължава действи-
ето на меморандума от 2017
г. и създава основа за сът-
рудничество в областта на
иновационните решения в
ядрения горивен цикъл.

"Приветстваме удължава-
нето на този меморандум,
защото продължаваме осъ-
ществяването на програма-
та за мирното използване на
атомната енергия на ОАЕ в
съответствие с международ-
ните стандарти за надежд-
ност и безопасност. Партньо-
рът ни "Техснабекспорт" има
великолепна репутация и
многогодишен опит в област-
та на ядрения горивен ци-
къл и ние ще продължим да
проучваме възможностите
за дългосрочно сътрудничес-
тво", заяви Ал Хамиди.

"Росатом" участва и в ор-
ганизираното в рамките на
форума изложение. Щандът
на корпорацията привлече

интереса както на делега-
тите, така и на страничните
посетители. Те имаха въз-
можност да се запознаят с
различни направления от
дейността на "Росатом", как-
то в областта на ядрените,
така и на неядрените енер-
гийни проекти. Беше предс-
тавена информация за ха-
рактеристиките на атомни-
те централи с реактори от
типа ВВЕР - 1200, тяхната
безопасност и енергийна
ефективност. Особена попу-
лярност придоби интерак-
тивният макет на атомна
централа, който показваше
различните етапи на строе-
жа на АЕЦ с руски реак-
тор, еволюцията на реакто-
рите от типа ВВЕР, както и
карта с текущите проекти на

"Росатом" по света.
Световният енергиен кон-

грес е основно събитие на
Световния енергиен съвет
(WEC), както и един от най-
големите и уважавани съби-
тия в енергийния сектор,
обхващащо всички аспекти
и актуални тенденции в раз-
витието на енергийната ин-
дустрия. От 1924 г. насам
конгресът, който се органи-
зира на всеки три години,
вече близо век се превръ-
ща в уникална платформа за
международен диалог и тър-
сене на практически реше-
ния, необходими за осигуря-
ване устойчива екологична
енергия. Следващият 25-и
Световен енергиен конгрес
ще се състои през 2022 г. в
Санкт Петербург.

Òðúìï è Äóäà â áîé ñðåùó òðúáàòà

фаза. В началото на
август бе съобщено, че
газопроводът е прока-
ран на 70 процента.
Сенаторът република-
нец на практика приз-
на, че става дума за
постигане на полити-
ческа цел и за нело-
ялна конкуренция.

Той не се поколеба да
използва дежурната
примитивна теза, че
със спечелените от про-
дажбата на газ средс-
тва Русия усилва арми-
ята си. Круз разясни по
какъв начин Москва и
Берлин може да бъдат
принудени да се отка-
жат от газопровода. По
думите му в света има
само пет компании, ко-
ито са способни и вла-
деят технологията на
прокарване на тръби в
дълбоки води. Ако в
Конгреса приемат за-
конопроекта за санкции
срещу "Северен поток-
2", Русия щяла да загу-
би възможността за за-
вършване на проекта,
защото съответните
компании няма да се
решат да се изложат на
риск.

Русия обаче не губи
решимост да доведе

проекта до успешен
край. Според руския
сенатор Владимир
Джабаров САЩ и Пол-
ша няма да са в със-
тояние да спрат стро-
ежа. "Те не могат да
осуетят проекта. Това,
което могат да напра-
вят е най-много да го
забавят. Не мисля, че
Западна Европа и
ocобено Германия би-
ха се примирили с на-
меренията на САЩ и
Полша. Страната e
силно заинтересована
от руския газ. Изглеж-
да, че Полша cамо пов-
таря думите на големия
си съюзник и няма
cобствена политика",
заяви Джабаров.

Шефът на "Газпром"
Алексей Милер също
твърди, че все още има
възможност газопрово-
дът да бъде завършен
до края на годината, тъй
като засега строителс-
твото върви по график.
Според руския енерги-
ен министър Алексан-
дър Новак инвеститори-
те дори имат надежда
Дания да даде положи-
телен отговор за пола-
гане на тръбите в ней-
ни териториални води.

Ñúëçè ïî ðóñêèòå ïàçàðè
райна. "Затова ние, ко-
лективът на предпри-
ятието, ориентирано
към пазарите на Русия
и ОНД, гледаме с бол-
ка на упадъка, в който
се намира не само на-
шата фабрика, но и хи-
лядите други родни
предприятия. Те пре-
живяват огромни фи-
нансови трудности по-
ради срива на търгов-
ско-икономическите
отношения с Русия",
заяви той.

Звягинцев припомни,
че президентът Влади-
мир Зеленски по вре-
ме на предизобната си
кампания обеща да на-
мери изход от пагубно-
то явление на изтича-
не на работна сила от
страната и масовата
емиграция, водеща до
обезлюдяването й и
тежка демографска
криза. "Възстановява-
нето на търговските от-
ношения с Русия ще
даде нов импулс на
икономиката ни, ще ни
осигури нови поръчки,
ще ни помогне да съз-
дадем нови работни

места и да спрем тру-
довата емиграция", ка-
за профсъюзният шеф.

"В нашето предприя-
тие има над 200 работ-
ни места. Хората, кои-
то работят в комбина-
та, осигуряват с необ-
ходимите средства съ-
ществуването на свои-
те семействата, а така
също с данъците си
пълнят хазната на на-
шата страна" се казва
в писмото до президен-
та. В него се посочва,
че след прекъсването
на традиционните връз-
ки с Русия, която ви-
наги е била основен
потребител на предп-
риятието, то се е ока-
зало в изключително
тежко положение. "На-
лага се да съкращава-
ме щата, работниците
може да се окажат на
улицата, а техните близ-
ки да бъдат лишени от
средства за съществу-
ване", пише в обръще-
нието до Зеленски.
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Откритата Арт-Сцена на
Шипка в Руския културно-ин-
формационен център в Со-
фия започна новия сезон с
празнична театрална седми-
ца. На 25 септември се със-
тоя премиерата на предс-
тавлението "Кучета" на рус-
кия режисьор Александър Ве-
ликовски.

През март 2004 година Ве-
ликовски поставя в "Арт те-
атър" спектакъла "Кучета".
Той е в репертоара цели 15
години. А през 2005 година
постановката на руския ре-
жисьор достойно представя
България на Световния те-
атрален фестивал в Авиньон,
като между 750 представ-
ления от цял свят, зае мяс-
то в Топ 10.

Сега професор Великовски
направи нова версия на пос-
тановката с изцяло подно-
вен млад състав. Това бе и
поводът да се срещнем с не-
го, за да разкаже повече за
новата-стара постановка
"Кучета" и за сътрудничес-
твото си с Открита арт-
сцена на Шипка.

- Александър Самарие-
вич, отново сте в Бълга-
рия. Колко е дълга връз-
ката ви с нашата страна?

Александр Балтин

Любовта към гълъбите се
наслагва просто върху лю-
бовта, трансформирайки ре-
алността с такъв нежен и
трепетен филм, толкова фи-
но и изтънчено извлечено от
реалния живот, че мъхът ня-
ма никакво значение. Истин-
ската бурлеска "Ширли-
Мирли" (1995), разпръсваща
златни искри, може да из-

В Голямата зала на Биб-
лиотеката за чуждестранна
литература в Москва се със-
тоя тържествен концерт, с
който се откри новият се-
зон на Българския културен
институт (БКИ) в руската
столица под наслов "София
- хилядолетен град".

Концертът беше посветен
на 140-годишнината на Со-
фия като столица на Бълга-
рия. Буряна Ангелакиева,
и.д. директор на БКИ, поз-
драви гостите на вечерта,
сред които бяха дипломати,
студенти от разни учебни
заведения на Москва, ху-
дожници, музиканти, актьо-
ри, писатели, посетители на
Библиотеката и на Българ-
ския културен институт.

Програмата откри млади-
ят дует Мария-Луиза Бояджи-
ева (вокал) и Хасан Белка-
съм (канун и виолончело). В
момента двамата музиканти
продължават обучението си
в академията "Гнесини", но
имат голям музикален опит

Ðåæèñüîðúò Âåëèêîâñêè ñ íîâà âåðñèÿ íà "Êó÷åòà" ó íàñ

Екипът на Новите "Кучета" с руския режисьор Александър Великовски
(в средата)

- Тази връзка вече е на
доста години. Моето сътруд-
ничество с "Арт театър" за-
почна преди почти 22 годи-
ни. През 1997 година създа-
дохме първия съвместен
спектакъл "Малкият принц".
От тогава периодично веднъж
на 4, а понякога и веднъж на
2 години, когато "Арт театър"
има възможност да ме пока-
ни, аз идвам и работя с го-
лямо удоволствие, защото
знам какви са условията… е,
понякога те биват различни,
но въпреки всичко успяваме

да преодолеем трудностите и
да създадем нещо.

Това, което правя в мо-
мента е осми спектакъл с
артистите от "Арт театър".
Разбира се, през тези 22
години трупата се е проме-
нила, някой е останал, друг
си е тръгнал, но ние винаги
се стараем да измислим не-
що ново и интересно.

- Как се запознахте с ак-
трисата Милена Червенко-
ва?

- Това беше абсолютна слу-
чайност. Преди 22 години аз

преподавах във ВГИК в Мос-
ква на курса на големия Алек-
сей Баталов, а Руският кул-
турно-информационен център
в София имаше контакти с
катедрата по актьорско май-
сторство и така ми предло-
жиха да дойда тук. Не можах
да откажа предложението на
Алексей Владимирович Бата-
лов, защото той беше прек-
расен, талантлив и известен
човек, за съжаление, вече не
е сред нас. Съгласих се и
така пристигнах в България
за първи път без да знам
къде и какво ще правя. Но
започнахме да разговаряме,
да измисляме разни неща и
за три седмици създадохме
представлението "Малкият
принц", работихме много ди-
намично. Тогава трябваше да
привеждаме в ред апарату-
рата и тази зрителна зала,
която в онези години повече
приличаше на зала за кон-
ференции… Имаше много
приключения, но въпреки
всичко успяхме да стартира-
ме представлението и така
се завърза връзката ми с
"Арт театър" и България.

- През 2004 година реа-
лизирахме представлението
"Кучета", отново тук, на сце-

ната на Руския културно-ин-
формационен център в Со-
фия. Постановката се игра
с успех и само година след
премиерата заминахме в
Авиньон във Франция. "Арт
театър" тогава беше пока-
нен на фестивала в Авиньон,
където постановката се иг-
ра един месец всеки ден и
на френски език. Актьорите
бяха научили целия текст на
френски. Това беше чудес-
но и интересно и донесе още
повече популярност на спек-
такъла. Той придоби нови
цветове и се върна тук с
огромен успех.

Не повтаряме предишния
спектакъл "Кучета" отпреди
15 години, защото доста вре-
ме мина, защото спектакли-
те също остаряват, но за ос-
нова използваме някои еле-
менти от първата версия на
представлението. Някакви
неща променяме, добавяме
нови елементи, но основата
си остава същата. Абсолют-
но нов е актьорският със-
тав - една млада и енергич-
на банда. Надявам се спек-
такълът "Кучета" да бъде ин-
тересен на публиката, как-
то беше интересен преди 15
години…

Âëàäèìèð Ìåíøîâ å ñàìî íà 80, êàêâî ëè îùå ùå ïîäàðè íà çðèòåëèòå…
вади всеки депресиран от
пропастта, а усуканите хо-
дове на екшъна "За да оце-
леем" се превръща във
филм, който по нищо не от-
стъпва на внедрените запад-
ни образци...

Толкова различни филми!
Размахът и обхватът на

режисьорския талант на
Владимир Меншов изглеж-
да не се вписват в обичай-
ните рамки, защото ги раз-

тварят сериозно. Каталогът
на неговите актьорски роли
- фини, смешни, интелиген-
тни, сурови… всичките бле-
щукат безценно.

"Москва не вярва на съл-
зи" е като своеобразен епос
на съветското време и кол-
ко цветни са детайлите от
живота, силно представени
в този филм, сякаш сами са
го намерили, толкова доб-
ре отразяващи 50-те и 70-

те години на миналия век.
И отново нежност и тре-

пет, дори трагедия, които
сякаш фино се докосват до
живота на героите. И отно-
во усещането за живи плас-
тове с перфектното умение
на режисьора, извлечено от
недрата на живота. Меншов
е само на осемдесет. Какво
ли ще подари още на зри-
теля? Остава да мислим и
предчувстваме…

Íàä 300 äåöà îòáåëÿçàõà
ñâåòîâíèÿ Äåí íà ìèðà â Ñîôèÿ

В Руския културно-информационен център (РКИЦ) в Со-
фия се проведе голям детски празник, посветен на Све-
товния ден на мира. В развлекателно-образователната
програма, подготвена от сътрудниците на РКИЦ, добро-
волци и ръководители на студиа към центъра, участваха
над 320 деца от София и близките населени места. Кул-
минацията беше колективното пускане на балони с хар-
тиени гълъби в небето под съпровод на известната руска
песен "Летете, гълъби, летете...".

Световният ден на мира е ден на всеобщото прекратя-
ване на огъня и отказа от насилие. Особено важно е да
се разказва на децата за мира на Земята, за необходи-
мостта да го пазим, защото когато пораснат именно те
ще взимат решения.

Малките гости на РКИЦ отбелязаха Деня на мира заед-
но с любимите анимационни герои Маша и Мечока. Бяха
организирани различни игри и забавления. Така напри-
мер, в класа по рисуване на децата раздадоха рисунки с
вълшебна машина, която превръща оръжията в играчки.
Това беше задача на децата - да измислят играчките
сами! Така се появиха весели роботи, пеперуди, кукли,
колички... В творческото студио децата изрязваха гълъ-
би от хартия - символи на мира.

Когато празникът завърши, всички деца и другите гос-
ти на Руския културно-информационен център, участни-
ците в руско-българския автомотопробег "Миротворци -
2019", завързаха към въздушните балони изрязаните в
творческото студио хартиени гълъби на мира и ги пусна-
ха в синьото мирно софийско небе.

Проектът "Посолство на
майсторството", в рамките
на който младите руски му-
зиканти изнасят концерти в
Руски центрове за наука и
култура по целия свят, от-
ново посети столицата на
България. Кларнетистът
Алексей Вовченко и пианис-
тката Анна Грот изнесоха

"Ñîôèÿ - õèëÿäîëåòåí ãðàä" ãîñòóâà â Ìîñêâà

зад гърба си. Програмата
им, в която бяха включени
джаз-стандарт и специфич-
но, проникновено соло на ка-
нун, бе посрещната топло от
публиката.

Веднага след краткия кон-
церт бе излъчен документал-
ният филм на Галина Крале-
ва, автор на десетки филми
за забележителни места и
хора, "Улица "Московска".

Изложбата "София - хиля-
долетен град" с графични
творби на Димитър Анаста-
сов стана естественото про-

дължение на вечерта. Худож-
никът изпитва пиетет към
София и тя е чест обект на
неговите платна. Експозици-
ята, разкриваща знакови
места на нашата столица бе
представена от изкуствове-
да Ана Анастасова, която е и
сътрудник на Софийската
столична библиотека. Сред
гостите на вечерта бяха и ко-
легите на Димитър Анастасов
художникът Кирил Прашков
и Яра Бубнова, междунаро-
ден куратор и и.д. директор
на Националната галерия.

Страницата подготви
Олга Гурска

Êëàðíåòèñòúò Àëåêñåé Âîâ÷åíêî è
ïèàíèñòêàòà Àííà Ãðîò ñ êîíöåðò ó íàñ

концерт в Мраморната зала
на Руския културно-информа-
ционен център в София.

"Посолство на майсторст-
вото" е проект на Санктпе-
тербургския дом на музика-
та и Россотрудничество,
благодарение на който мла-
ди солисти имат възможност
да се срещнат с любители-

те на класическата музика
в най-различни страни.

В България "посланиците" са
за втори път и този път за
жителите и гостите на София
свириха кларнетистът Алек-
сей Вовченко и пианистката
Анна Грот. На концерта бяха
изпълнени произведения на
Брамс, Равел, Чайковски, Са-
расате, Стравински и Ковач.
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LED лампите се появиха в живота
ни не много отдавна като по-ефек-
тивна алтернатива на старите лам-
пи с нажежаема жичка. Но сега из-
глежда, че имат нов конкурент. Из-
следователи от Московския физико-
технически институт (МФТИ) и Фи-
зическия институт "Лебедев" към
Руската академия на науките измис-
лиха прототип на катодолуминесцен-
тна лампа за общо осветление - тех-
нология, която се изучава от 1980-
те години, но без успех досега.  Тя е
по-надеждна, издръжлива и свете-
ща в сравнение с всички други лам-
пи, предлагани в момента на паза-
ра. Плюс това обещава да бъде ев-
тина, ако се произвежда масово.

Новата лампа, проектирана в Ру-
сия, разчита на феномена на поле-
вата емисия и работи на същия
принцип, който захранва старите те-
левизори, използвайки катодни лъ-
чи. Тази технология има много пре-
димства, твърдят авторите на раз-
работката. Тя може да излъчва

Международна изследова-
телска група, в състава на
която са учени от Институ-
та по геология на РАН и Ин-
ститута по геология и неф-
тогазови технологии, пред-
стави сензационно научно
откритие, което хвърля
светлина върху причините за
Ледниковия период. Засту-
дяването, което води до ма-
сово измиране на живите
организми на планетата ни
преди милиони години, уче-
ните свързват с космичес-
ки прах, образуван при
сблъсъка на астероиди, на-
миращи се в орбитата на
Марс и Юпитер, пояснява
"Российская газета".

Както следва от публику-

Водката е ефективен на-
чин срещу симптомите на
често срещано в днешни дни
заболяване - остеохондро-
зата, наричано още "забо-
ляването на съвремието".
Всеки трети жител на пла-
нетата страда от остеохон-
дроза. Грешно е да се мис-
ли, че заболяването се сре-
ща само при хора с високи
физически натоварвания.

Хората с диагноза остео-
хондроза изпитват не само
болка в гърба и шията, но
тя може да се разпростра-
ни в раменете и дори в ръ-
цете. Възникват и болки в
главата. При остеохондроза-
та се изтриват дисковете
между прешлените, а неба-
лансираната диета или уп-
ражнения могат да обострят
ситуацията. Хората с осте-

Ñúçäàäîõà ñïåöèàëíè ëàïòîïè
çà àðìèÿòà

Ïðîåêòèðàò "âå÷íà" ëàìïà
светлина с всякакъв цвят (от чер-
вен до ултравиолетов) и да издър-
жа на почти всякакви условия.

"Опитахме да поставим лампата
в течен азот, при минус 180 граду-
са по Целзий - работи прекрасно!
След това я загряхме до 300 граду-
са по Целзий - тя отново работи",
поясни проф. Евгений Шешин, за-
местник-завеждащ катедрата по ва-
куумна електроника в МФТИ, кой-
то ръководи изследователския екип.

Позната в Русия като "лампата на
Шешин", катодолуминисцентната
лампа не губи ефективността си с
времето и няма срок на годност.
Ако се произвежда масово, ще е и
евтина (около 30 рубли или $0,47
за брой) и ще работи до 10 000
часа. Изглежда малко в сравнение
със светодиодите, които имат жи-
вот от около 50 000 часа, но на
практика те могат бързо да се за-
мъглят.

"За разлика от LED крушките на-
шата лампа не се бои от променя-

щите се температури. Можете да я
използвате там, където диодите бър-
зо избледняват, като например за
прожектори на тавана, където има
недостатъчно охлаждане", твърди
съавторът на проекта Дмитрий
Озол от катедрата по вакуумна
електроника на МФТИ.

"Лампата на Шешин" е и по-чиста
алтернатива на ултравиолетовите
флуоресцентни тръби, които скоро
предстои да бъдат забранени с Кон-
венция на ООН заради съдържани-
ето им на живак. Както отбелязва
Михаил Данилкин от Физическия ин-
ститут на РАН "Лебедев", някои от-
расли, които използват живачни лам-

пи за пречистване на вода и дезин-
фекция на въздуха, може да не же-
лаят да се откажат от тях.

"Но медицината е различна, тъй
като въпросът с изхвърлянето на
живачни лампи в отделните меди-
цински учреждения не е решен, до-
като екологичните стандарти стават
все по-строги. Катодолуминисцент-
ните лампи могат да се използват
за дезинфекция на операционна за-
ла, ултравиолетово облъчване на
гърлото и сливиците, заздравяване
на зъбни пломби", обясни той.

Русия не е единствената страна,
която се интересува от катодолу-
минисцентни светлинни технологии.
Има опити за масово производство
на такива лампи в САЩ, но подоб-
но на старите телевизори те са обе-
мисти и отнема време да се загрее
катодът до работна температура, ко-
ето отблъсква потребителите.

"Лампата на Шешин" обаче не
изисква някакво загряване, плюс
това е технологична и достъпна за
производство, твърди професор
Шешин: "Технологията е нашето ноу-
хау, никой в света не я притежава".

Ïðè÷èíàòà çà Ëåäíèêîâèÿ ïåðèîä å îòêðèòà êðàé Ñàíêò Ïåòåðáóðã
ваната в издание Science-
Advances статия, този прах
пада на Земята в продълже-
ние на около два милиона го-
дини. Според изследователи-
те концентрацията му е би-
ла толкова голяма, че пра-
хът е блокирал слънчевата
светлина, което е довело до
падането на температурата
на планетата.

Следи от космически прах
са открити във варовика на
бреговете на р. Лина, вли-
ваща се в Нева, а също и в
района на хълма Кинекуле
в провинция Мастерготланд
в Южна Швеция.

Различни следи от косми-
ческия прах се намират и в
образци от различни геолож-

ки епохи, но в тези от Лина и
Кинекуле концентрацията е
извънредно голяма. Леднико-
вият период, настъпил преди
около 433 млн. години, се ха-
рактеризира още със смърт-
та на 85% от всички видове
морски безгръбначни. Учени-
те наричат това време Ор-
довикско измиране.

Според учените 20-30 млн.
години преди измирането на
Земята започват масово да
се формират нови видове и
този процес изследователи-
те свързват с Великата ор-
довикска радиация.

Учените отдавна предпо-
лагат, че увеличената кон-
центрация на космическия
прах на Земята е свързан

някак със събития извън
пределите на планетата ни.

В публикуваното изследва-
не се твърди, че преди 466
млн. години между орбитите
на Марс и Юпитер произти-

ча сблъсък между големи ас-
тероиди и останките им от-
начало водят до Великата
ордвикска радиация, а след
това до масовото измиране
на организмите.

Руската държавна корпорация "Роселектроника" (част
от "Ростех") достави на руската армия защитени лаптопи.
Те ще се използват за автоматизация на събирането и
обработката на данни.

Лаптопите са с размер 15 или 17 инча, като могат да
работят автономно 4 часа. Предназначени са за подго-
товка и провеждане на войскови операции, повишена опе-
ративност на управлението на войските и обезпечаване
на устойчиво предаване на гласова и видео информация в
полеви условия.

Устройствата са устойчиви на вибрации, удари, атмос-
ферни влияния, заливане с вода, жега. Могат да работят
без проблем при температура от -40 до +50 градуса по
Целзий.

Корпусът е направен от фрезован компактен дуралуми-
ний, като комплектът може да включва и вибропоглъща-
ща платформа и херметично куфарче. Компютрите могат
да бъдат оборудвани и с модули GPS-ГЛОНАСС. Ако на
машината не се съхраняват данни, представляващи дър-
жавна тайна, тя може да бъде оборудвана и с модули за
Wi-Fi, Bluetooth и модем 3G-LTE.

"Първата партида защитени портативни компютри бе
произведена за руското Министерство на отбраната в
съответствие с тактико-техническите изисквания на кли-
ента. Нашите производствени мощности позволяват при
нужда да се сменя комплектацията на произвежданите
лаптопи, така че сме готови да предложим компютри и на
други силови структури за употреба в полеви условия",
съобщи генералният директор на концерна "Созвездие"
(част от "Роселектроника") Алексей Бочаров.

Няколко вида ракообразни Daphnia, ко-
ито живеят само в планинските райони на
Саян и Алтай, се оказаха своеобразни кли-
матични "бежанци".

Според група руски и американски уче-
ни, в този район на Сибир безгръбначни-
те са преживели Ледниковия период. Това
съобщи пресслужбата на Руската научна
фондация с позоваване на списание PLOS
ONE, в което е публикувано изследването
на международната група.

Специалистите отбелязват, че по време
на плейстоцена, тоест преди десетки или
дори стотици хиляди години, "убежището"
на сладководната фауна се е намирало
именно на територията на Саянските пла-
нини и Алтай.

"Там видовете са преживели неблагопри-
ятните моменти от Ледниковия период", по-

Ó÷åíè îòêðèõà ëå÷åáíè ñâîéñòâà íà âîäêàòà

охондроза трябва да стоят
далеч от спиртните напитки
и алкохола, тъй като прито-
кът на кръв през съдовете
може да се забави, се каз-

ва в статията.
Лекарите обаче препоръч-

ват по време на обостряне
на заболяването да се сла-
гат компреси с тази силно
алкохолна напитка. По ду-
мите им, такива компреси
са идеални и спомагат за об-
лекчаване на отока, както
и затоплят засегнатата об-
ласт и по този начин болка-
та намалява.

Това заболяване може да
се появи при всеки човек.

А рецептата е проста -
водка се смесва с мед, то-
зи състав се прилага върху
възпалено място и се увива
с найлонови торбички и топ-
ли шалове. Медиците пре-
поръчват такъв компрес да
се държи колкото се може
по-дълго. Оптималното ко-
личество време е два часа.

Íàìåðèõà ðàêîîáðàçíè - êëèìàòè÷íè "áåæàíöè"

ясни един от авторите на изследването Алек-
сей Котов. Той посочи, че това е единстве-
ното място в Азия, където по време на най-
студения плейстоценски етап са оцелели хо-
ра. Днес учените смятат, че настоящата ера
на заледяването е започнала около края на
плейстоцена - преди 2,6 милиона години.
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Министерството на от-
браната на Русия рабо-
ти по експериментална
програма за допълнител-
на подготовка на офице-
рите, която ще позволи
на военнослужещите да
получат специални зна-
ния за правилни дейст-
вия на суша, във вода, в
огън и във въздуха, съ-
общиха пред журналис-
ти в понеделник от во-
енното ведомство.

"За първи път експе-
риментална програма за
допълнителна подготовка
на офицерите от Въоръ-
жените сили на Русия
преминава последова-
телно тестване на пове-
че от 15 различни воен-

През тази година фес-
тивалът на авиацията,
Космоса и технологиите
"Технофест" в Истанбул
стана първата чуждест-
ранна премиера на най-
новия пътнически само-
лет МС-21. На летище
"Ататюрк" долетяха и дру-
ги руски машини близко-
магистралният лайнер
SSJ-100, самолетът амфи-
бия Бе-200 и многоцеле-
вият изтребител, който
всъщност се явява техно-
логичен предшественик
на Су-57 на световния па-
зар на въоръженията.

Дискусията, че Турция
може да разглежда въп-
роса за закупуване на
руски изтребители, се
активизира след визита-
та на турския президент
Реджеп Таип Ердоган в
Москва на 27 август. По
време на посещението на
авиационното изложение
МАКС-2019 заедно с Вла-
димир Путин Ердоган
прояви интерес към бой-
ните самолети на Обеди-
неното конструкторско
бюро "Сухой". След това
той заяви, че не изключ-
ва възможността да за-
окупи изтребители Су-35
и Су-57 вместо амери-
канските F-35. САЩ знаят
информациите за евенту-
ални доставки за Турция
на тези самолети и смя-
тат, че това е вътрешна
работа на Анкара, но
призовават турските
власти да купуват амери-
канска техника.

ДОБЪР СИГНАЛ ЗА
ДРУГИ ДЪРЖАВИ

Руската презентация в
небето над Истанбул е в
някаква степен отговор
на посещението на Ер-
доган на авиационния са-
лон МАКС-2019 и про-
дължение на започналия
там диалог за по-ната-
тъшните перспективи на
военнотехническото сът-
рудничество между Мос-
ква и Анкара.

"Демонстрацията на на-
шите самолети на турска
земя има в голяма сте-
пен геополитическо зна-

Ðóñêè äåáþò â íåáåòî íàä Èñòàíáóë
В какво може да се превърне
турският воаяж за руската
авиационна промишленост

Руският Су-35 направи голяма реклама на авиационното изложение "Технофест" в Истанбул

чение.Представлява инте-
рес и самият фестивал,
на който присъстват ог-
ромен брой потенциални
клиенти на авиационна
техника от най-различни
страни в света", каза
пред ТАСС ръководителят
на Бюрото за военнопо-
литически анализ Алек-
сандър Михайлов. Според
него турският пазар има
голям потенциал за рус-
ките авиационни строите-
ли, още повече, че след
сключване на големите
отбранителни договори
за доставка на системи-
те С-400 и последвалия
отказ на САЩ да доста-
вят най-новата бойна ави-
ация за ВВС на Турция,
изборът за придобиване
на реално качествена во-
енна техника не е толко-
ва голям за Ердоган.

Според експерта поя-
мата на източните и ази-
атските пазари на пер-
спективни руски изтре-
бители на свой ред мо-
же да уравновеси това
доминиране. Турският
пазар е много важен за
Русия. "Турция е наш най-
близък съсед и разви-
тието на отношенията с
нея, още повече в об-
ластта на военнотехни-
ческото сътрудничество,
укрепва междудържав-
ните връзки, прави ги
по-прагматични и пред-
сказуеми, взаимоизгод-
ни - смята военният наб-
людател на ТАСС Виктор
Литовкин. - Турция е
член на НАТО, съюзник
на САЩ, държава, под-
ложена на обструкции от
Вашингтон и Брюксел
заради готовността й да
сътрудничи с Русия. Да
се помогне на Анкара да
отстоява своя суверени-
тет не само политичес-
ки, но и военнотехничес-
ки, това е геополитичес-
ка, и няма да крием -
комерсиална задача. Бих
каза дори - рекламен
ход."

Ако Турция, страна от
НАТО, купува не амери-
канска техника, а рус-

ка, въпреки заплахата от
санкции, това означава,
че тя смята, че руските
образци по своите так-
тико-технически характе-
ристики привъзхождат
бойните образци на за-
падните фирми, в това
число и американските,
смята Литовкин.

Експертът е на мне-
ние, че това е добър сиг-
нал за другите държа-
ви, на които не се ха-
ресва американският
диктат. "А ако американ-
ците се сърдят, това
свидетелства, че те не
са в състояние да из-
държат световната кон-
куренция", добавя той.

НЕ НИЕ НАПИРАМЕ
НА ТУРСКИЯ ПАЗАР,

А ТЕ НИ КАНЯТ
Появата на руски са-

молети в небето над Ис-
танбул е безусловно про-
бив за руснаците, който
ще им помогне да се
развиват в бъдеще, смя-
та заслужилият военен
летец генерал-майор
Владимир Попов: "За
света това е флаг, на
който ще се обръща вни-
мание. Както и да ни пла-
шеше целият свят, при
нас идват страни, които
още от времената на Съ-
ветския съюз са взаимо-
действали с нас."

Според думите на екс-
перта на Турция е много
изгодно от икономичес-
ка гледна точка общува-
нето с руската отбрани-
телна промишленост и
авиационната промишле-
ност в частност, тъй ка-
то има много добро съ-
отношение на цена и ка-
чество. Ердоган навреме

направи преоценка на
ценностите, твърди По-
пов. "Те разбират, че мо-
гат да получат качестве-
на техника за малко па-
ри. Съотношението в
сравнение с американс-
ката техника съставлява
1:2, дори 1:3. Не ние на-
пираме на турския па-
зар, те идват при нас,
обръщат се, защото раз-
бират нашата справедли-
ва цена - казва Попов. -
Ние не даряваме, ние
продаваме техника. И то
по цена, която се прев-
ръща в качествен пока-
зател за ефективността,
за необходимостта на та-
зи техника за държава-
та, която я придобива."

Така например предс-
тавеният на "Технофест" в
Истанбул изтребител Су-
35 вече няколко години
предизвиква особен ин-
терес в световните ме-
дии. Него често го срав-
няват със западните об-
разци, в това число и с
най-новите американски
самолети от пето поколе-
ние F-35 и F-22 "Раптър".
Чуждестранните издания
неведнъж писаха, че в
случай, че Су-35 и F-35
се срещнат в условията
на въздушен бой, амери-
канецът ще се постарае
да избегне стълкновени-
ето и да извика F-22 и
F-15С, които подхождат
по-добре за водене на
въздушен бой.

А що се отнася до ре-
жимите на устойчивост,
управляемост, маневре-
ност и аеродинамика, то
летците са постигнали на
Су-35 всичко от и до. И
най-главното - самолетът

е многофункционален.
"Това е възможност за
използване на широк
спектър съвременно въ-
оръжение, в това число
едновременно с използ-
ване на старите ударни
сили и средства, които
имат на въоръжение на
практика всички държа-
ви", казва Попов.

Този воаяж на руски
машини не трябва да се
разглежда единствено от
гледна точка на турския
пазар. Това е междуна-
родно изложение. "Ис-
танбул е само една от
площадките, на които ще
се демонстрира продук-
цията на руската военна
промишленост. Стоката
трябва да се вижда", от-
беляза в разговор с
журналист от ТАСС глав-
ният редактор на
"Авиа.Ру" Роман Гусаров.

"Показът на Су-35 е
развитието на онзи ин-
терес, който наблюда-
вахме по време на авиа-
ционния салон МАКС-
2019 - каза пред руски
журналисти на "Техно-
фест" ръководителят на
Управление "Отбранител-
на промишленост" на Тур-
ция Исмаил Демир. - Ние
продължаваме детайлно-
то изучаване на вашата
машина. Нещо повече -
ние бихме искали да
благодарим на Русия, че
тя ни предостави въз-
можността да получим
по-детайлна информация
за самолета."

Руското авиостроене
се развива много бързо
и затова турският пазар
е важен за Русия, както
и руският - за Турция.

Âîåííîòî âåäîìñòâî âíåäðÿâà íîâà ïðîãðàìà
çà ïîäãîòîâêà ïî ñóøà, âúçäóõ è âîäà
За тестване на новата методика са подбрани 60 от 4500 военнослужещи

ни полигони. Военнослу-
жещите се подготвят за
отработване на специал-
ни действия и действия
за търсене, за водене на
бой в обкръжение с пре-

възхождащи сили на про-
тивника, спасяване на
пътници и екипажи на
въздушни съдове, дейс-
твия в планини и в пе-
щери, освобождаване на

заложници, безпарашут-
но десантиране от вер-
толети, действия в край-
брежни полоси и други",
отбелязаха от руското
военно министерство.

За тестване на новата
методика е проведен
конкурсен подбор на
офицери. От 4500 воен-
нослужещи по специал-
на методика са избрани
едва 60 участници. След
по-нататъшни изпитания
от тях е подбрана група
със специално предназ-
начение в състав от 30
души.

"На сформираното под-
разделение предстои да
премине пореден етап на
подготовката с изпълне-

ние на специални учеб-
но-бойни задачи в слож-
на тактическа обстанов-
ка в различни физико-ге-
ографски условия, пре-
минавайки през четири
"стихии": суша, вода,
огън и въздух", казаха от
Министерството на отб-
раната.

След завършването на
експеримента ще бъдат
подготвени препоръки за
воинските части и фор-
мирования за внедрява-
не на нови елементи в
програмата за бойна
подготовка, за да могат
военнослужещите да дей-
стват професионално в
различни географски и
климатични условия.
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Ангелина Никитина

Руските лекоатлети продъл-
жават да се представят на
международни състезания
без химн и флаг. А някои от
тях изобщо не могат да учас-
тват в лекоатлетически про-
яви. На 23 септември в Доха
премина поредното заседа-
ние на Международната асо-
циация на лекоатлетически-
те федериции (ІAAF), на кое-
то беше решено да остане в
сила дисквалификацията на
Общоруската федерация по
лека атлетика (ОФЛА). Отс-
траняването беше продълже-
но за 12 път!

"Съжалявам, че не казах
за корупцията веднага"
Безкрайни скандали и спо-

рове - ето какво представ-
лява руската лека атлетика
през последните години. Мно-
зина обаче забравиха как за-
почна всичко. Нека възста-
новим последователността на
събитията

2008 г. Няколко месеца
преди Олимпийските игри в
Пекин епидемията от допин-
гови дисквалификации дости-
га Центъра за олимпийска
подготовка в Саранск, къде-
то под ръководството на Вик-
тор Чегин тренират най-
силните състезатели по спор-
тно ходене на страната. Рус-
ката антидопингова агенция
(РУСАДА) започва проверка
на биологичните паспорти на
спортистите. За две години
са отстранени петима: Вла-
димир Канайкин, Алексей Во-
еводин, Виктор Бураев, Игор
Ерохин и Сергей Морозов. В
техните проби е открит ерит-
ропоетин - препарат, подоб-
ряващ издръжливостта.

Тези спортисти са лидери
на руския национален отбор.
Канайкин е бивш световен
рекордьор на дистанция 20
км, Воеводин - бронзов при-
зьор от Олимпиадата през
2004 г., Бураев - бронзов ме-
далист от Световно първен-
ство, Ерохин - шампион на
Русия, Морозов - притежа-
тел на световен рекорд. Ни-
кой от тях не заминава за
Игрите, но треньорът Чегин
излиза чист от скандала. Той
продължава да работи, тъй
като в Пекин побеждават
други двама от неговите въз-
питаници - "чистите" Валерий
Борчин и Олга Канискина.

Преди старта на Олимпи-
адата Чегин заявява, че про-
бата на Борчин също се е
оказала положителна. Спор-
тистът и старши треньорът
на отбора Валентин Масла-
ков опровергават тези дан-
ни. Международната федера-
ция затваря очи пред този
инцидент. Швейцарската ла-
боратория за дипинг анализ
обаче започва проверка на
почти три хиляди спортис-
ти, състезавали се от 2001
до 2008 г., и установява, че
Русия доста изпреварва дру-
гите страни в "допинг кла-
сирането". За резултатите от
изследването са уведомени
IAAF и тогавашният прези-
дент на ОФЛА Валентин Ба-
лахничев. IAAF е ръководи-
на от Ламин Диак. Балахни-
чев е "касиер" на организа-

Îòíîâî îñòàâèõà ðóñêèòå ëåêîàòëåòè áåç ôëàã
Разгаря се нов допинг скандал

цията.
2009 г. Борчин, Канискина

и Сергей Кирдяпкин печелят
златото на Световното пър-
венство. Не са регистрирани
нови случаи на антидопинго-
вите правила. Споровете са
прекратени.

2010 г. Главният специа-
лист на РУСАДА Виталий Сте-
панов изпраща писма до Све-
товната антидопингова аген-
ция (WADA), в които сочи на-
рушения на правилата в рус-
кия спорт, които са станали
системни. Степанов не огла-
сява своите действия. В про-
дължение на четири години
никой не знае за тези пис-
ма. Според "Вашингтон пост"
WADA изобщо не е реагира-
ла на предоставения от Сте-
панов компромат, тъй като
нямала право да провежда
разследване. Тя можела са-
мо да поиска от РУСАДА и от
руското Министерство на
спорта съответните докумен-
ти, но не направила и това.

2012 г. РУСАДА прави
препроверка на допинг про-
би на мордовския Център
за олимпийска подготовка.
В резултат на това са диск-
валифицирани четирима: Де-
ментий Чепарьов, Пьотр Бо-
гатиров, Татяна Минеева и
Сергей Морозов (пожизне-
но). На Игрите в Лондон зла-
то печелят Кидряпкин и Еле-
на Лашманова. Канискина е

През 2015 г. WADA препоръча Гри-
горий Родченков да бъде отстра-
нен от ръководството на Москов-
ската антидопингова лаборатория,
но след като избяга в САЩ, бази-
раше докладите си върху негови-
те "показания"

2014 г. WADA публикува
доклад, в който от името на
руския треньор Олег Попов
разказва как Пишчалникова
е получавала заплахи от Ба-
лахничев и шефа на антидо-
пинговия департамент на Ми-
нистерството на спорта На-
талия Желанова, след което
била принудена да отзове об-
ръщението си към организа-
цията. Самото писмо така и
никой не е видял. Попов си
спомня също: преди това
спортистката се оплакваше,
че нейната проба се е ока-
зала "мръсна", въпреки че
преди това заплатила на ше-
фа на антидопинговия център
Грегорий Родченко за подмя-
ната на теста.

През декември по немския
телевизионен канал ARD се
появяват първите епизоди на
документалния филм на Хайо
Зепелт. Негови герои са съп-
рузите Степанови, които за-
явяват, че в Русия същест-
вува допинг система, органи-
зирана от държавата и прик-
ривана на всички равнища.
Юлия Степанова, съпругата
на Виталий, преди това е дис-
квалифицирана заради "отк-
лонение на показанията на
кръвта в биологичния пас-
порт".

Освен Степанови във фил-
ма фигурират бегачката на
дълги дистанции Лилия Шо-
бухова и съпругът й Игор. Те
разказват, че за разрешава-
не на допинговите проблеми
Балахничев е искал от тях 450
хил. евро, част от които би-
ла предназначена за шефа на
IAAF Ламин Диак. Според
версията на Шобухови през
2013 г. Балахничев им е дал
за подпис документ, който
уведомява за дисвалифика-
цията на Лилия. Игор се за-
интересувал за какво са да-
ли парите тогава. В крайна
сметка Балахничев върнал на
Шобухови 300 хил. евро. "Съ-
жалявам, че не казах за ко-
рупцията веднага. Когато за-
почнах борбата, Балахничев
ми каза: "Нищо няма да пос-
тигнете", спомня си спортис-
тката в интервю за "Спорт-
Экспресс".

2015 г. Ламин Диак е арес-
туван от френската полиция.
WADA публикува нов доклад,
в който се казва, че динами-
ката на борбата с допинга в
Русия е положителна, но вис-
ши чиновници като министъ-
ра на спорта Виталий Мутко,
продължават да отричат се-
риозността на проблема. То-
гава Балахничев отива в ос-
тавка. Освен това WADA пре-
поръчва да бъде отстранен
Родченков от ръководството

Мария
Ласицкене

със сребро.
През декември ОФЛА по-

лучава предупреждение от
IAAF. Организацията уведо-
мява ръководството, че хе-
матологичните профили на
Кидряпкин, Борчин, Киниски-
на и Канайкин предизвикват
подозрения.

2013 г. Заподозрените ат-
лети уж заради травми про-
пускат Световното първенс-
тво в Москва. Те не се поя-
вяват повече на международ-
ни стартове.

Според информация на "Ню
Йорк Таймс" руската дискох-
въргачка европейската шам-
пионка Даря Пишчалникова
изпраща до WADA предложе-
ние за сътрудничество и
признава употреба на допинг.
Според нея редица руски чи-
новници са въвлечени в ко-
рупционна схема. Тя описва
механизма за подмяна на
пробите в Русия.

на Московската антидопинго-
ва лаборатория, това учреж-
дение да бъде лишено от ак-
редитация, да се проведе
вътрешно разследване по от-
ношение на спортисти и тре-
ньори, участвали в междуна-
родни състезания от 2011 г.

Тогава в тази история се
появява ново име - Ричард
Макларън. Той застава наче-
ло на WADA и заявява, че рус-
ките следствени органи от-
казват сътрудничество.

През ноември се чува пър-
вият звънец за това, че
"сборная" може да не зами-
не на Игрите в Рио де Жа-
нейро. IAAF временно спира
членството на ОФЛА в орга-
низацията и дава на руската
страна 72 часа да реагира.
ОФЛА веднага заявява, че
работа се върши и че глав-
ното е да бъде избегната ко-
лективната отговорност. При
това шефът на МОК Томас
Бах също се обявява за до-
пуск на "чисти" атлети до
стартовете.

2016 г. Родченков бяга в
САЩ. Там той разказва, че
по време на Олимпиадата в
Сочи служители на ФСС са
му докарвали чисти допинг
проби за подмяна, при което
всичко ставало през нощта.
В руските медии си спомнят,
че Родченков се е лекувал в
психиатрична клиника.

IAAF удължава отстраня-
ването на ОФЛА. В края на
юни излиза с ново искане:
всички спортисти, които ис-
кат да заминат за Олимпи-
адата, трябва да подадат ис-
кове в Спортния арбитра-
жен съд в Лозана. ОФЛА
решава да подаде колекти-
вен иск. Макларън прави от-
чет, в основата на който са
показанията на Родченков.
WADA препоръчва да бъде
дисквалифициран целият
руски отбор, а не само ле-
коатлетите. Руската страна
иска пълномащабно разс-
ледване, основано не само
на показанията на Родчен-
ков. Арбитражният съд от-
клонява иска на руснаците.
Без Олимпиада остават
Елена Исинбаева, Мария
Ласицкене, Сергей Шубен-
ков и други потенциални
шампиони. Изключение се
прави единствено за състе-
зателката по дълъг скок Да-
ря Клишина, която заема ед-
ва деветото място. Мутко на-
пуска поста си.

2017 г. WADA отказва да
възстанови правата на
РУСАДА, тъй като руската
страна не е изпълнила две
изисквания: не е признала
публично съществуването на

държавна допингова система
и не е предоставила достъп
до пробите, намиращи се в
Московската антидопингова
лаборатория.

2018 г. WADA получава дан-
ни от Московската лабора-
тория и започва тяхната про-
верка. Правата на РУСАДА
са възстановени.

"Трябва да се спаси
онова, което
е останало"
Рупор на справедливостта

според много атлети е със-
тезателката на висок скок
Мария Ласицкене. Двукратна-
та световна шампионка и
единствената в историята че-
тирикратна победителка в "Ди-
амантената лига" върви без-
страшно срещу системата.

През юни спортистката се
развихри в Инстаграм: "На-
дявам се, че хората, причас-
тни към този безкраен по-
зор, все пак ще намерят мъ-
жество да си отидат. Сами.
И не мислете, че говоря са-
мо за ръководството, става
дума за действащи треньо-
ри, които все още са увере-
ни, че без допинг е невъз-
можно да се побеждава. От-
давна им е време за отдих.
Новото поколение лекоатле-
ти трябва да израсне с дру-
га философия, а нея я залага
именно треньорът." Тя доба-
ви, че не трябва да се спа-
сява целият свят, необходи-
мо е да се спаси само оно-
ва, което е останало от рус-
ката лека атлетика, а разго-
вори от сорта, че с допинг
се занимава целият свят, са
неуместни.

Освен това Ласицкене пре-
дяви претенции лично към
шефа на ОФЛА Дмитрий
Шляхтин. Според нея функ-
ционерът не прави възмож-
ното за възстановяване на
статута на руските атлети и
за развитието на спорта в
страната. "ОФЛА няма жела-
ние да се развива. Не виж-
дам подкрепа от младите.
Треньорите са същите, поло-
жителните допинг тестове са
достатъчно", казва тя.

Думите на Мария не може-
ха да останат без отговор.
Шляхтин заяви, че за тази
своя категоричност спортис-
тката може да пострада. Мо-
гат и да я лишат от неутрал-
ния статут. Ласицкене не се
забави с отговора: "Учудена
съм, от опитите на господин
Шляхтин да ме сплашва. Ши-
карна е фантазията, че мо-
гат да отнемат неутралния ми
статут."


